
ACTA DE LA SESSIÓ ORDINÀRIA DEL PLE DE L'AJUNTAMENT DEL DIA 28 D'
OCTUBRE DE 2014 

Núm.: PLE2014/12
Dia i hora: 28/10/2014 19:30:00
Lloc: Sala Ple

Assistents

Alcalde Senyor JULI FERNÁNDEZ IRUELA
Regidor Senyor XAVIER ROCAS GUTIÉRREZ
Regidora Senyora JUDIT ZARAGOZA LLIRINÓS
Regidor Senyor JOAQUIM VENCELLS SERRA
Regidora Senyora MARGARITA MAURI JUNQUÉ
Regidor Senyor XAVIER RANGEL MARTÍNEZ
Tinent d'Alcalde Senyor ALBERT GÓMEZ CASAS
Regidor Senyor FREDERIC PRATS ESTEVE
Regidora Senyora MARIA TERESA FRIGOLA BORRÀS
Regidor Senyor LLUÍS PUJOL MASCORT
Regidor Senyor JOSEP GABARRÓ GUIRAO
Regidor Senyora SERGI SABRIÀ BENITO
Regidor Senyor XAVIER VILÀ BONMATÍ
Regidor Senyor MÀRIUS LLEDÓ SALVADOR
Regidor Senyor GUILLEM GENOVER RIBAS
Regidora Senyora ANA RECIO LÓPEZ
Regidor  RICARDO MENOR PEIRÓ
Regidora Senyora LAURA GALIANA GARCIA
Regidor Senyor XAVIER RODRIGO LÓPEZ
Regidor Senyor EDUARD GUERRA CASTILLO
Interventor acctal. Senyor GUSTAU TAPIAS SOLÀ
Secretari. Senyor MARIÀ VILARNAU MASSA

S'han excusat d'assistir-hi:

Regidora Senyora CARME FARRARONS TURRÓ

A la Sala Ple de la Casa Consistorial es reuneix el Ple per fer sessió Ordinària en
primera convocatòria, el dia i l'hora que s'indiquen a l'encapçalament, amb el següent:

Ordre del dia

Assumptes

A) Part resolutòria
1.- APROVACIÓ DE L'ACTA DE LA SESSIÓ ANTERIOR.-
2.- RESOLUCIONS DE L'ALCALDIA.- coneixement.-

A.1) Assumptes comissió informativa de règim interior, pressupost i hisenda
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3.- SENTÈNCIES I INTERLOCUTÒRIA. Coneixement.- 
4.-  RESOLUCIONS DE L’ALCALDIA.  Ratificació:  a)  Nomenament de lletrada dels
serveis  jurídics  municipals  i  de  procurador  dels  tribunals.  b)  Nomenament  per
comparèixer i personar-se l’Ajuntament davant de jutjats. c) Desistiment i adhesions.-
5.-  ADHESIÓ  AL  DECÀLEG  DE  BONES  PRÀCTIQUES  DE  LA COMUNICACIÓ
PÚBLICA LOCAL DE LA UNIVERSITAT AUTÒNOMA DE BARCELONA.- Aprovació.-
6.- MODIFICACIÓ DE L'ORDENANÇA MUNICIPAL DE CIRCULACIÓ I SEGURETAT
VIAL.- Aprovació inicial.-
7.- MODIFICACIÓ ORDENANCES FISCALS 2015. Aprovació provisional
8.- MODIFICACIÓ PRESSUPOSTÀRIA CONSISTENT EN SUPLEMENT DE CRÈDIT
I CRÈDIT EXTRAORDINARI MITJANÇANT BAIXES PER ANUL·LACIÓ. Aprovació
inicial 
9.- MODIFICACIÓ PRESSUPOSTÀRIA CONSISTENT EN SUPLEMENT DE CRÈDIT
A CÀRREC DEL ROMANENT DE TRESORERIA DEL PRESSUPOST DE L'IPEP.
Aprovació inicial
10.-  SEGONA  I  ÚLTIMA  PRÒRROGA  DEL  CONTRACTE  DE  SERVEIS  DE
MANTENIMENT  I  CONSERVACIÓ  DE  LA  XARXA  D'ENLLUMENAT  PÚBLIC  I
MANTENIMENT DE SEMÀFORS.- Aprovació

A.2) Assumptes de la comissió informativa d'urbanisme, obres, serveis, medi
ambient i habitatge
11.- ACORD DE MODIFICACIÓ DELS ESTATUTS RECTORS DEL CONSORCI DE
LES GAVARRES PER A LA SEVA ADAPTACIÓ A LA LLEI DE RACIONALITZACIÓ I
SOSTENIBILITAT DE L'ADMINISTRACIÓ LOCAL (LRSAL). Ratificació.-
PLANEJAMENT I GESTIÓ
12.- PLA D’ORDENACIÓ URBANÍSTICA MUNICIPAL (POUM) DE PALAFRUGELL.
Aprovació provisional.-

B) Control i fiscalització dels òrgans de govern
13.- INFORMES.-
14.- PRECS I PREGUNTES.-

Desenvolupament de la sessió

Una vegada comprovat pel secretari l’existència del “quòrum” que cal perquè pugui ser
iniciada la sessió, consistent en la majoria dels membres de dret que en formen part,
es passa a tractar els assumptes inclosos en l’ordre del dia. 

A) Part Resolutiva

1.- APROVACIÓ DE L'ACTA DE LES SESSIONS ANTERIORS

D’acord amb el que disposa l’article 108 del Reglament Orgànic Municipal, el president
sotmet  a  la  consideració  dels  assistents  l'esborrany  de  les  actes  de  les  sessions
anteriors següents:

- PLE2014/10 Extraordinària 23/09/2014
- PLE2014/11 Ordinària 30/09/2014
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Sense que hi hagi intervencions es tenen per aprovades les mateixes per unanimitat.

2.- RESOLUCIONS DE L'ALCALDIA

Es  dóna  compte  a  l'efecte  d'assabentat  de  les  Resolucions  dictades  per  l'Alcalde
durant els següents períodes:

-  Període comprès entre el 24 de setembre de 2014 i el 22 d´octubre de 2014, número
en ordre correlatiu creixent de la 2396/2014 a la 2648/2014.

A.1) Assumptes comissió informativa de règim interior, pressupost i hisenda

3.- SENTÈNCIES I INTERLOCUTÒRIA. Coneixement.- 

Relació de fets:

Vista la sentència dictada pel Jutjat Contenciós Administratiu número 1 de Girona en
el procediment abreujat número 173/2014, interposat per la senyora Margarida Isern
Mató, contra l’acord de Junta de Govern Local de data 10 de març de 2014 que va
desestimar la reclamació de responsabilitat patrimonial de l’administració interposada
per la part actora per danys físics com a conseqüència d’una caiguda al carrer Pagès i
Morató de Palafrugell, per la qual s’estima parcialment el recurs interposat per la part
actora i anul·la l’acord impugnat per ser contrari a dret.
 
Atesa la sentència dictada pel Jutjat Contenciós Administratiu número 2 de Girona en
el  procediment  abreujat  número 88/2014,  interposat  per  la  senyora  Maria  Orlindes
Nieto i pel senyor Manuel Bonet Maruny, contra la desestimació presumpta per silenci
negatiu de la reclamació de responsabilitat patrimonial de l’administració interposada
per la part actora en data 25 de juliol de 2013 i per la qual es reclamaven els danys
ocasionats a la finca propietat de la part actora com a conseqüència d’unes obres
realitzades al carrer Alfons XII, per la qual s’estima el recurs interposat i reconeix el
dret de la part actora a que l’Administració l’indemnitzi pels danys. 
 
Atesa la  interlocutòria  dictada  pel  Jutjat  de  1ª  Instància  i  Instrucció  de  La  Bisbal
d’Empordà  en  l’expedient  de  jurisdicció  voluntària  de  represa  del  tracte  successiu
número 630/2011,  promogut per l’Ajuntament de Palafrugell  sobre la finca registral
número 452, inscrita al Registre de la Propietat de Palafrugell, en el volum 99, Llibre
110, anotació lletra B de data 6 de juny de 1865, situada al carrer les Voltes de Calella
de Palafrugell, coneguda amb el nom de “Sa Perola”, per la qual es declara justificada
la represa del tracte i el domini de l’Ajuntament de Palafrugell sobre la dita finca, i es
declara que la finca pertany a l’Ajuntament de Palafrugell d’acord amb la proposta de
donació efectuada pel Gremi de pescadors de Calella de Palafrugell i que per acord
del Ple de l’Ajuntament de Palafrugell de data 25 d’abril de 1986, adoptat per majoria
absoluta, va acceptar la donació.

Es proposa al Ple l’adopció de l’acord següent:

Donar-se per assabentat de les esmentades sentències i interlocutòria. 
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Esmenes:
No s'han presentat esmenes.

Intervencions:
No s'han fet intervencions.

Votació:
Sotmesa a votació s'aprova per unanimitat la proposta sense esmenes.

4.- RESOLUCIONS DE L’ALCALDIA. Ratificació: a) Nomenament de lletrada dels
serveis jurídics municipals i de procurador dels tribunals. b) Nomenament per
comparèixer  i  personar-se  l’Ajuntament  davant  de  jutjats.  c)  Desistiment  i
adhesions.-

Relació de fets:

Vista la Resolució de l’Alcaldia número 1782/2014 de data 16 de juliol de 2014, per la
qual  es  va  nomenar  al  procurador  dels  tribunals  senyor  Jesús  Sanz López  i  a  la
lletrada dels serveis jurídics municipals, adscrita al Col·legi de Figueres, senyora Júlia
Giró Val, el primer per representar i la segona per defensar aquest ajuntament davant
de la Secció Segona de la Sala Contenciosa Administrativa del Tribunal Superior de
Justícia  de  Catalunya,  en el  recurs  número  368/2014,  interposat  per  les  senyores
ANNA GALLART  ALSINA,  MARTA GALLART  ALSINA,  MONTSERRAT  GALLART
ALSINA i  MONTSERRAT  ALSINA FELIP  i  pel  senyor  JOSEP  ORIOL  GALLART
ALSINA, contra la resolució per silenci administratiu per inactivitat de l’administració,
de la  sol·licitud efectuada davant  del  Departament  de Territori  i  Sostenibilitat  de la
Generalitat de Catalunya, en relació a la reposició al seu estat anterior dels terrenys
situats en el terme municipal de Palafrugell, corresponents a la finca 323 del Projecte
de  desdoblament  de  la  carretera  C-31,  del  P.K.  326,100  al  P.K.  333,700,  tram
Palamós- Palafrugell, clau DG99060MO.
 
Atesa la Resolució de l’Alcaldia número 1791/2014 de data 17 de juliol de 2014, per la
qual es va nomenar a la lletrada dels serveis jurídics municipals, adscrita al Col·legi de
Figueres, senyora Júlia Giró Val, per representar i defensar aquest ajuntament davant
del Jutjat Contenciós Administratiu número 3 de Girona, en el recurs ordinari número
33/2014, interposat per part del procurador senyor Carlos Javier Sobrino Cortés, en
nom  i  representació  de  la  societat  PARC  COMERCIAL DE  PALAFRUGELL,  S.L.,
contra la desestimació presumpta del recurs de reposició, interposat mitjançant escrit
amb data d’entrada 17 de juny de 2013, per la part ara recurrent, contra l’acord de la
Junta de Govern Local pres en sessió celebrada el dia 30 d’abril de 2013.
 
Atesa la Resolució de l’Alcaldia número 1821/2014 de data 22 de juliol de 2014, per la
qual  es  va  nomenar  al  procurador  dels  tribunals  senyor  Pere  Ferrer  Ferrer  i  a  la
lletrada dels serveis jurídics municipals, adscrita al Col·legi de Figueres, senyora Júlia
Giró Val, el primer per representar i la segona per defensar aquest ajuntament davant
del Jutjat d’Instrucció número 2 de La Bisbal d’Empordà, en les diligències prèvies
número 430/2014, en relació a les diligències policials número 387628/2014 AT USC
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dels mossos d’esquadra de La Bisbal d’Empordà, instruïdes el dia 25 de maig de 2014
contra el senyor JOSEP CORTÉS CARBONERO.
 
Atesa la Resolució de l’Alcaldia número 2483/2014 de data 3 d’octubre de 2014, per la
qual es va nomenar a la lletrada dels serveis jurídics municipals, adscrita al Col·legi de
Figueres, senyora Júlia Giró Val, per representar i defensar aquest ajuntament davant
del Jutjat Contenciós Administratiu número 3 de Girona, en el recurs ordinari número
238/2014, interposat per part de la procuradora senyora Maria Àngels Vila Reyner, en
nom i  representació  del  senyor  PEDRO GONZÁLEZ MUÑOZ,  contra  l’acord  de la
Junta de Govern Local  de data  15 d’abril  de 2014,  que va estimar  parcialment  la
reclamació de responsabilitat patrimonial de l’administració interposada pel recurrent,
pels danys i perjudicis causats per la declaració de desert de dues llicències d’auto taxi
per a minusvàlids.
 
Atesa la Resolució de l’Alcaldia número 2497/2014, de data 6 d’octubre de 2014, per
la qual es va nomenar al procurador dels tribunals senyor Jesús Sanz López i a la
lletrada dels serveis jurídics municipals, adscrita al Col·legi de Figueres, senyora Júlia
Giró Val, el primer per representar i la segona per defensar aquest Ajuntament davant
de la Sala Contenciosa Administrativa del Tribunal Superior de Justícia de Catalunya, a
l’objecte d’interposar recurs d’apel·lació contra la sentència número 188/14, dictada en
data 19 de juny de 2014, per la magistrada jutgessa del Jutjat Contenciós Administratiu
número 2 de Girona en el procediment ordinari número 423/2009, interposat per la
senyora DOLORES REBOLLO MARTÍNEZ contra l’acord de la Junta de Govern Local
pres en sessió celebrada el dia 5 de juny de 2009, que va desestimar la sol·licitud de
devolució  d’ingressos  indeguts  en  concepte  d’IBI,  per  la  qual  s’estima  el  recurs
interposat per la recurrent.
 
Atesa la Resolució de l’Alcaldia número 2524/2014, de data 9 d’octubre de 2014, per
la qual es va resoldre desistir del recurs de cassació interposat per l’Ajuntament de
Palafrugell  davant  de  la  Secció  Tercera  de  la  Sala  Contenciosa  Administrativa  del
Tribunal Suprem, procediment número 008/0002582/2012, contra la sentència dictada
en  data  20  de  gener  de  2012  per  la  Secció  Tercera  de  la  Sala  Contenciosa
Administrativa  del  tribunal  Superior  de Justícia  de Catalunya,  en el  recurs  ordinari
número 531/07 interposat per la societat Minerva La Latina, S.L.
 
Atesa la Resolució de l’Alcaldia número 2615/2014, de data 21 d’octubre de 2014, per
la qual es va resoldre que l’Ajuntament de Palafrugell presentés escrit davant de la
Secció Tercera de la Sala Contenciosa Administrativa del Tribunal Suprem, adherint-se
a la petició formulada per la Generalitat de Catalunya, en el recurs de cassació número
008/0002027/2012, interposat contra la sentència dictada en data en data 10 de febrer
de  2012  per  la  Secció  Tercera  de la  Sala  Contenciosa  Administrativa  del  Tribunal
Superior de Justícia de Catalunya, en el recurs ordinari número 116/08, interposat pel
senyor Marcos Smythe Simón i la societat Smythe López, S.L. contra la desestimació
presumpta  del  recurs  d’alçada  interposat  contra  els  acords  de  la  Comissió
d’Urbanisme de Girona de dates 2 d’octubre i 21 de desembre de 2006 d’aprovació
definitiva del Pla d’Ordenació Urbanística Municipal de Palafrugell.
 
Atesa la Resolució de l’Alcaldia número 2620/2014, de data 21 d’octubre de 2014, per
la qual es va resoldre que l’Ajuntament de Palafrugell presentés escrit davant de la
Secció Tercera de la Sala Contenciosa Administrativa del Tribunal Suprem, adherint-se
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a la petició formulada per la Generalitat de Catalunya, en el recurs de cassació número
008/0001244/2012, interposat contra la sentència dictada en data en data 13 de gener
de  2012  per  la  Secció  Tercera  de la  Sala  Contenciosa  Administrativa  del  Tribunal
Superior de Justícia de Catalunya, en el recurs ordinari número 108/08, interposat per
les  senyores  Maria  Concepción  i  Mercedes  Simón  Oliver  contra  la  desestimació
presumpta del recurs d’alçada interposat contra l’acord de la Comissió d’Urbanisme de
Girona de data 21 de desembre de 2006 d’aprovació definitiva del Pla d’Ordenació
Urbanística Municipal de Palafrugell.
 
Atesa la Resolució de l’Alcaldia número 2624/2014, de data 21 d’octubre de 2014, per
la qual es va resoldre que l’Ajuntament de Palafrugell presentés escrit davant de la
Secció Tercera de la Sala Contenciosa Administrativa del Tribunal Suprem, adherint-se
a la petició formulada per la Generalitat de Catalunya, en el recurs de cassació número
008/0001794/2012, interposat contra la sentència dictada en data en data 13 de gener
de  2012  per  la  Secció  Tercera  de la  Sala  Contenciosa  Administrativa  del  Tribunal
Superior de Justícia de Catalunya, en el recurs ordinari número 530/07, interposat per
la  senyora  Maria  Mercè  Sala  Agustí  i  tres  persones  més,  contra  la  desestimació
presumpta del recurs d’alçada interposat contra l’acord de la Comissió d’Urbanisme de
Girona  de  data  2  d’octubre  de  2006  d’aprovació  definitiva  del  Pla  d’Ordenació
Urbanística Municipal de Palafrugell.

Es proposa al Ple l’adopció de l’acord següent:

Ratificar les esmentades resolucions.

Esmenes:
No s'han presentat esmenes.

Intervencions:
No s'han fet intervencions.

Votació:
Sotmesa a votació s'aprova per unanimitat la proposta sense esmenes.

5.-  ADHESIÓ  AL  DECÀLEG  DE  BONES  PRÀCTIQUES  DE  LA COMUNICACIÓ
PÚBLICA  LOCAL  DE  LA  UNIVERSITAT  AUTÒNOMA  DE  BARCELONA.-
Aprovació.-

Relació de fets:

ATÈS que l'any 2003, en el marc de la segona edició del  Postgrau de Comunicació
local: Producció i gestió organitzat pel Laboratori de Comunicació Pública de la UAB,
es  va  elaborar  el  Decàleg de Bones  Pràctiques de la  Comunicació  Local  Pública,
com uns  principis  bàsics amb  la  recomanació  que siguin  respectats per  part  dels
mitjans locals de titularitat pública.

ATÈS que els mitjans de comunicació local de titularitat pública de l’Ajuntament de
Palafrugell  (premsa  escrita,  ràdio,  webs  municipals)   treballen  amb  respecte  a  la
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transparència, pluralitat i participació informativa.
 
ATÈS que un dels indicadors que el Laboratori de Comunicació Pública de la  UAB
valora positivament en la confecció del Mapa Infoparticip@ d’avaluació dels webs dels
ajuntaments  és que els governs municipals declarin explícitament el  seu suport als
principis d'aquest Decàleg, i  que facin explícit  el seu compromís publicant als seus
webs algun d'aquests documents o alguna altra declaració similar.
 
ATÈS que  la  Junta  de Govern  de l'Institut  de Mitjans  de  Comunicació  Pública  de
Palafrugell, en la reunió del dia 15 d'octubre d'enguany va acordar instar al Ple perquè
s'adhereixi a l'esmentat Decàleg de Bones Pràctiques en el benentès que es requereix
del suport formal del Govern municipal

Es proposa al Ple l’adopció de l’acord següent:

Adherir-se al  Decàleg de Bones Pràctiques de la Comunicació Pública Local  de la
Universitat Autònoma de Barcelona.

Esmenes:
No s'han presentat esmenes.

Intervencions:
Intervé el senyor Gómez manifestant que l'article 139 de la Llei de Bases de Règim
Local estableix, primer, que les Corporacions Locals han de facilitar la informació més
àmplia possible sobre la seva activitat i la participació de tots els ciutadans en la vida
local, i segon, que les formes, els mitjans i els procediments de participació que les
corporacions estableixen en l'exercici de la seva potestat d'autoorganització no poden,
en  cap  cas  disminuir  les  facultats  de  decisió  que  corresponen  als  òrgans
representatius regulats per la Llei. Aquest mandat legal requereix, per tant,  que els
mitjans de comunicació local de titularitat pública, premsa escrita, ràdio, televisió, webs
municipals i  ciutadanes, respectin els principis que varen inspirar el decàleg al que
avui ens adherim.
L'any 2003, en el marc del postgrau de comunicació local que organitza la Universitat
autònoma de Barcelona, es va redactar, davant la necessitat de millorar la informació
local pública al servei de la ciutadania. El document va ser elaborat per la facultat de
Ciències de Comunicació de la Universitat Autònoma i el Col·legi de Periodistes de
Catalunya. 
A banda del compromís que significa l'adhesió a aquests decàleg, respecte el bon ús i
les  bones  pràctiques  en  comunicació  local,  declarant  el  nostre  suport  explícit  i
publicant-lo a la pàgina web, també significa millorar la nostra adaptació a la Llei de
Transparència i  en  les  puntuacions d'infoparticipa,  que és un segell  de qualitat  de
gestiona la Universitat Autònoma i que valora la qualitat i la transparència dels mitjans
de comunicació públics locals.
Els deu compromisos que recull el document, són els següents:
1. Han d'actuar com a elements cohesionadors del municipi, han de fer poble o ciutat,
fomentat  la  identitat  local,  donant  a  conèixer  els  seus  orígens,  les  mobilitats,  les
diferents condicions socials de les dones i  homes que amb les seves actuacions i
relacions donen vida plural a cada municipi, les tradicions i les activitats quotidianes:
econòmiques, culturals, socials, polítiques… i els projectes de futur.
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2. Han d’informar d’una manera veraç, plural i transparent. Han de donar compte de la
gestió que fa l’equip de govern mostrant les diferents sensibilitats polítiques que s’han
expressat  a  les  urnes.  A través  de  la  crònica  periodística  del  ple  municipal,  han
d’explicar les diferents propostes d’actuació i reflectir els punts de vista dels diferents
grups polítics representats i les votacions emeses.
3. Han de ser un referent informatiu per a la ciutadania. Els professionals responsables
dels mitjans de comunicació local  de titularitat  pública han de poder consolidar-los
d’acord amb les característiques de cada municipi i amb una periodicitat regular, diària,
setmanal, quinzenal o mensual. Han d’oferir alternatives informatives plurals davant la
resta de mitjans locals, autonòmics o nacionals. No han d’estar supeditats als canvis
que es produeixin als equips de govern o cada vegada que se celebrin eleccions. En
períodes electorals,  han de ser un vehicle comunicatiu  clarificador de les diferents
opcions polítiques.
4. Han de fomentar el debat públic per a la participació democràtica. Els mitjans de
comunicació  escrits  han  de  donar  un  tractament  periodístic  professional  a  les
informacions i han d’inserir espais d’opinió dels càrrecs electes, dels grups polítics, de
tècnics especialitzats, de representants de les organitzacions de la societat civil i de
les persones que hi vulguin intervenir. L’editorial ha de reflectir l’opinió de la publicació i
no ha d’estar signat per l’alcalde o alcaldessa. En els mitjans audiovisuals s’ha de
fomentar tertúlies i programes de debat plurals. A través d’Internet, s’han de promoure
consultes populars, fòrums, etc., a més d’oferir solucions fàcils a problemes concrets i
tràmits burocràtics.
5. Han de promoure les activitats de la societat civil i l’associacionisme. Els mitjans de
comunicació local de titularitat pública han de potenciar l’associacionisme i la iniciativa
social  mitjançant  la  publicació  o  difusió  de  totes  les  activitats  que  realitzen  les
organitzacions  de la  societat  civil,  especialment  a  través de l’agenda d’activitats  o
d’altres formats informatius.
6. Han d’evitar el partidisme i la manca de professionalitat. Mitjançant un tractament
contrastat  i  al  més complet  possible de les principals informacions, donant veu als
diferents  protagonistes,  retent  comptes  de  la  gestió  realitzada  i  fomentant  la
participació ciutadana. Els mitjans no es poden utilitzar com a eina de propaganda
política del partit o la coalició que deté el poder.
7. Han de despertar l’interès de la ciutadania. Mitjançant la utilització d’un llenguatge
clar, precís, respectuós amb la diversitat d’homes i dones de les diverses procedències
i condicions socials que donen vida al municipi, a l’abast del gran públic, amb titulars
entenedors i atractius. Han de generar procediments que afavoreixin la identificació i la
implicació de la ciutadania en la informació i la participació democràtica.
8.   Han  d’estar  dotats  dels  recursos  humans  i  tècnics  necessaris.  Han  de  tenir
professionals  que  rebin  una remuneració  adient  a  les  tasques  que realitzen  i  que
disposin dels recursos tècnics necessaris, sempre respectant el Codi Deontològic que
regeix la professió periodística.
9.   Han  de  funcionar  a  través  d’òrgans  de  gestió  participatius.  Els  mitjans  de
comunicació local de titularitat pública han de funcionar amb estructures organitzatives
–consells editorials o consells d’administració– que garanteixin la professionalitat de
les  persones  que  hi  treballen  i  la  participació  del  conjunt  del  consistori,  de  les
organitzacions de la societat civil i de la ciutadania local.
10.. S’han de gestionar ajustant-se a les possibilitats econòmiques de cada municipi.
Les institucions o organismes públics que gestionin els mitjans de comunicació local
de titularitat pública han de dissenyar plans municipals de comunicació a partir d’un
diagnosi i una anàlisi de la situació comunicacional local i han de definir els objectius
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que s’han d’assolir establint els recursos humans i tècnics i les dotacions econòmiques
necessaris, sempre d’acord amb les possibilitats i necessitats de cada municipi.
 
- senyora Galiana: Nosaltres donarem suport a aquest Decàleg, i evidentment el que
demanem és que no quedi senzillament en una aprovació. El que demanem és que els
equips que governin, en aquests moments vostès, es porti a terme perquè creiem que
és important que la comunicació tingui certa objectivitat i que no quedi influenciada per
cap partit polític, per tant, hi donarem tot el suport.
 
- senyor Sabrià: Des d'Esquerra també hi donarem suport, només volíem fer notar que
aquest Decàleg no és un reconeixement a la feina que fem, que crec que en fem molta
i en bona part s'adequa al que recull el Decàleg, però també ens posa deures i per tant
que siguem conscients que amb aquesta votació, que entenc, pel que hem vist fins
ara,  que  serà  per  unanimitat,  posa  sobre  la  taula  alguns  reptes  que és  important
entomar i hi poso sobretot, com a exemple, l'espai més web, que potser és el mitjà de
comunicació que menys s'adapta al que aquí es planteja. Parla d'espais plurals on no
només hi hagi lloc per l'opinió del govern sinó que expressin les diferents sensibilitats
del municipi. Parla de fer un crònica periodística dels plens, i crec que a dia d'avui no
ho estem fent.  Que sigui  un espai  plural  i  no de propaganda, i  això que crec que
complim en el Can Bech, donant espai a tothom, segurament a la web de comunicació
passa menys, que hi tingui a veure la societat civil, i a mi em sembla que podria ser un
bon exemple, de fet,des d'Esquerra també ho hem comentat alguna vegada, que si
trobem davant de l'Ajuntament una de les expressions democràtiques més importants
que hi ha hagut, com són les manifestacions de defensa del 9 de novembre, seria bo
que quedés reflectida en aquest espai web, perquè crec que ens representa a tots, i és
una de les mobilitzacions més importants que hi ha hagut mai, i no hi ha sigut. Per
tant, jo crec que si llegim a fons aquest Decàleg, ens posa reptes que hem d'entomar
entre tots. També penso que hi ha moltes parts que les hem complert. Parla de fer
debats a la ràdio, crec que la Ràdio també té capacitat per evolucionar i hi tenen part
els grups polítics, per tant, com deia en algun altre punt, hi ha una part que la complim
però també ens posa reptes de cares endavant, doncs que realment això que votem
no quedi només com que ens hi adherim, sinó que realment entomem els deures que
ens posa i que en fem seguiment i que mirem de millorar en allò que puguem, amb
aquest govern i amb els que vinguin al darrera, perquè no crec que ens vinculi només
avui, sinó d'avui en endavant.

- senyor Gómez: Només afegir que evidentment a banda de què aquest Decàleg, com
he comentat, serveix per millorar respecte a la Llei de Transparència i d'avançar en
aquest segell de qualitat, és evident que és un compromís públic, i per tant, el fet que
estigui penjat a la pàgina web i que ens hi adherit, significa que val la pena treballar
per millorar aquells aspectes, i en el fons, és evident que també queda algun deure per
fer, i podria estar d'acord amb alguns dels que ha comentat.
Per tant, és evident, és el compromís, ja no només d'aquest govern sinó que a més, si
el voten per unanimitat, entenc que és de tots els grups i per tant, en un futur pròxim,
de qualsevol que governi, per seguir endavant.

- senyor Sabrià: Només per dir que no és estar-hi d'acord o no, el que he llegit és
textual, per tant, jo ho recullo i ho assumim, no és tant que hi ha acord polític o acord
per part del govern actual sinó que ens hi comprometem, per tant, els passos s'han de
fer,  perquè tot  el  que ha llegit  no eren aportacions sinó que era textual,  recollit  al
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document.

Votació:
Sotmesa a votació s'aprova per unanimitat la proposta sense esmenes.

6.- MODIFICACIÓ DE L'ORDENANÇA MUNICIPAL DE CIRCULACIÓ I SEGURETAT
VIAL.- Aprovació inicial.-

Relació de fets:

El mes de desembre de l’any 1012, el Ple de l’Ajuntament de Palafrugell va aprovar el
Pacte per la Mobilitat  i,  sobre la base del contingut del Pla de Mobilitat Urbana de
Palafrugell, es va acordar  el catàleg de mesures tècniques a portar a terme per al seu
desenvolupament.
 
Una de les mesures contemplades dintre del document tècnic del Pacte per a Mobilitat
és  la  revisió  de  l’ordenança  de  circulació,  per  incorporar  tots  els  aspectes  nous
proposats pel PMU en relació a la ordenació de zones 30, la circulació de vehicles,
cohabitació entre les diferents modes de transport (vianant–bicicleta, vehicle–bicicleta).
La  proposta  de  modificació  de  l’ordenança municipal  introdueix  especificacions  als
articles 29, 30 i 32 del capítol VIII, “ Zones de Vianants”, estableix a l’article 33 una
definició més estricta dels carrers de convivència, i ordena i regula per primera vegada
les “zones 30”, definides i contemplades al Pla de Mobilitat Urbana de Palafrugell  i al
document tècnic del Pacte per la Mobilitat. 
 
Pel  que  fa  a  la  circulació  de  bicicletes  i  vehicles  assimilats,  s’ha  de  dir  que
pràcticament  no  existia  una  regulació  de  la  circulació  i  l’estacionament  d’aquests
vehicles  en  l’articulat  de  la  l’ordenança  municipal  i  els  pocs  articles  que  ho
contemplaven, tenien un marcat caràcter restrictiu, de limitacions a la circulació. La
proposta que es presenta, d’acord amb l’esperit del Pacte per la Mobilitat, modifica
totalment el contingut de l’article 45, establint una ordenació i regulació de la circulació
de les bicicletes i mitjans de transport assimilats que afavoreixi la utilització d’aquest
mitjà  de  transport.  Es  dóna la  paradoxa  que  dintre  del  quadre  sancionador  de  la
mateixa ordenança i  a l’annex 1,  Apartat  B; “Catàleg d’infraccions del  Reial  Decret
1428/2003, de 21 de Novembre i  Reglament General de Circulació”, sí que existeix
una regulació més exhaustiva de la circulació d’aquests tipus de vehicles, que s’ajusta
al contingut de la modificació proposada.
 
També es proposa una modificació de l’article 152 del quadre sancionador de l’annex
1, apartat B, amb la introducció de l’article 152 bis, per una millor gestió de les zones
amb restricció d’accés controlades per un sistema de videocontrol amb reconeixement
de matrícules.
 
Així mateix davant l’augment de peticions de targetes provisionals d’aparcament per a
persones  amb  mobilitat  reduïda  i  d’ordenació  de  places  d’estacionament  per  a
disminuïts,  es  considera  necessari  establir  dintre  de  l’ordenança  municipal  de
circulació un annex específic que, prenent com a base  el Decret 97/ 2002, sobre la
targeta d'aparcament per a persones amb disminució i  altres mesures adreçades a
facilitar el desplaçament de les persones amb mobilitat reduïda, reguli en profunditat el
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procediment de lliurament de l’esmentada targeta i el procediment d’ordenació de les
places d’estacionament especial per a disminuïts. Dintre del procediment d’ordenació
de les places d’estacionament s’introdueixen dues novetats; les places en origen amb
reserva de plaça , les places en destí amb limitació horària. 
 
Pel que fa a les places d’estacionament per a discapacitats en destí  amb limitació
horària, aquesta és una de les mesures contemplades al document tècnic del Pacte
per la Mobilitat, i té com a objectiu optimitzar la seva utilització, establint una rotació en
l’ocupació de les zones amb més demanda, donada la limitació en la seva oferta. 
 
D’altra banda, el passat 8 d´abril de 2014 es va publicar al Butlletí Oficial de l´Estat la
Llei 6/2014, de 7 d´abril, per la qual es modifica el text articulat de la Llei sobre trànsit,
circulació de vehicles a motor  i  seguretat  viària,  aprovat  pel  Reial  decret  legislatiu
339/1990, de 2 de març (en endavant, LSV).
 
En relació amb l’última reforma a la  LSV efectuada per  la  Llei  18/2009,  de 23 de
novembre, la modificació que ara fa la Llei 6/2014 té un abast més limitat i  pretén
aprofundir en aspectes concrets que han de ser modulats a fi de millorar la seguretat
viària.
 
Mitjançant  la  present  modificació  es  procedeix  a  l'adequació  de  l’articulat  de
l’ordenança municipal de circulació i seguretat vial, amb el contingut de la Llei 6/2014
de modificació del text articulat de la Llei sobre trànsit, circulació de vehicles a motor i
seguretat viària.

Es proposa al Ple l’adopció de l’acord següent:

Primer.- Aprovar  inicialment  la  modificació  dels  següents  articles  de  l’ordenança
municipal  de  circulació  i  seguretat  vial,  que  quedaran  tal  com consta  a  l’annex  a
aquesta proposta.
 
Segon.- Sotmetre l’expedient i el text d’aquesta modificació a informació pública per
un termini de trenta dies hàbils, en el BOP, en el DOGC, en el Tauler d’Edictes i en un
diari  de  difusió  provincial,  en  la  forma  i  als  efectes  previstos  per  l’article  63  del
Reglament  d’obres,  activitats  i  serveis  dels  ens  locals  (ROAS),  aprovat  pel  Decret
179/1995, de 13 de maig.

Esmenes:
No s'han presentat esmenes.

Intervencions:
Intervé  el  senyor  Pujol  llegint  la  proposta  d'acord  que  es  presenta  a  aprovació.
Continua dient que fa un parell de setmanes es va fer una reunió de la Comissió de
Seguiment del Pacte per la Mobilitat. Vull reiterar en primer lloc les meves disculpes,
que ja vaig fer arribar als diferents grups, perquè la convocatòria es va fer amb una
mica de retard, amb un termini molt curt per un problema d'una malaltia de la persona
que  havia  de  gestionar  l'enviament  d'aquesta  convocatòria  i  per  això  reitero  les
disculpes que ja vaig demanar. Explicar que en aquella reunió es va fer un power point
amb una explicació de les mesures que s'havien dut a terme aquest any 2014 i les
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proposades per l'any 2015. Una mica la urgència d'aquesta reunió va ser perquè a mi
m'hauria  agradat  poder  debatre  aquesta  modificació  de  l'ordenança  municipal  de
circulació que avui portem a aprovació inicial, i tot i que varem tenir assistència del
grup de l'Entesa,  del  PSC i  de Convergència i  Unió,  la  senyora Laura Galiana va
arribar just quan ja acabàvem, jo quedo a disposició dels grups que no hi varen poder
assistir, entenem per la rapidesa de la convocatòria, quedo a disposició per fer una
trobada i explicar el que es va parlar del Pacte de Mobilitat i per si volen fer alguna
aportació més a l'ordenança que avui portem a aprovació inicial.
He de dir que a la Comissió Informativa corresponent, Esquerra Republicana va donar
a conèixer que hi havia dues errades possibles, no ho hem volgut tocar del text original
perquè si ho varen explicar allà ho podem tornar a explicar aquí, i és que a l'article 33,
on parla de carrers de convivència i carrers de zona 30, on posa que els carrers de
convivència són zones de circulació especialment condicionades, que són destinades
en primer lloc als vianants i en les quals s'apliquen les normes especials de circulació
següents: la velocitat màxima dels vehicles està fixada en 30 quilòmetres, i això havia
de  ser  en  20,  va  ser  una  errada  a  l'hora  de  picar-ho,  es  rectificarà  i  ho  tindrem
solucionar.
Hi havia una altra petita aportació que va fer, que allò està tret de la Llei 6/2014, de 7
d'abril, sobre trànsit, circulació de vehicles a motor i seguretat vial, aprovada per Real
decret, està extret d'allà mateix  i per això ho hem mantingut.

- senyor Guerra: En principi donarem suport a aquesta aprovació inicial, encara que no
n'estem ben assabentats al 100%, però les modificacions que presenten, en principi
són gairebé totes correctes a excepció del que ha dit el senyor Pujol, d'aquest petit
defecte de transcripció, per tant li donarem suport.

-  senyora  Galiana:  El  tema  de  la  mobilitat,  al  nostre  grup,  és  un  tema  que  ens
preocupava i com que feia molt temps que no havíem tingut cap reunió, fins i tot és un
tema que havíem denunciat e l'article de can Bech, que ha sortit, i bé, no sé si ha
servit per alguna cosa perquè veig que curiosament es va convocar aquesta reunió
d'urgència i portem a aprovació aquest punt de l'ordre del dia.
Nosaltres el  que demanaríem és que quan es convoqui  la  Comissió  pel  Pacte de
Mobilitat, ja sé que vostè ens ha presentat les seves disculpes, però intentar si es pot
fer amb més temps perquè precisament per un altre tema personal que jo tenia, és pel
motiu que vaig arribar tant justa de temps.
Nosaltres,  malgrat  que tampoc  hem pogut  tenir  aquesta  reunió  explicativa,  perquè
realment ens interessa avançar en aquesta matèria, és una aprovació inicial però en
principi nosaltres li donarem suport perquè el contingut general del que hem llegit, hi
estem força d'acord,  sense perjudici  que després això s'acabi  de polir,  se'ns acabi
d'explicar i puguem donar suport a l'aprovació definitiva.

- senyor Menor: Com es diu en el preàmbul, es tracta de mesures de caràcter tècnic i
segur que s'han recollir en aquest document i segur que des de la professionalitat i des
del coneixement de l'àmbit municipal. Ara bé, si que tenim la impressió que per un
poble com Palafrugell pot resultar excessiu la definició de tants espais diferents, zones
de vianants, zones de prioritat invertida, zones 30, carrers de convivència, carrers de
plataforma única, zona residencial, illes de vianants, etc. Hem de tenir en compte que
a dia d'avui, encara molts de conductors no coneixen bé la normativa per circular per
les rotondes o pels carrers de plataforma única que fa temps que estan implantats.
Caldrà una acció de vigilància molt activa i pedagògica.
PLE2014/12 de 28 d' octubre de 2014 12



Sí que ens preocupa l'ús de les bicicletes i per l'experiència dels últims anys, s'ha vist
com els carrers del centre de la Vila i en general en tot l'àmbit urbà, circulen a massa
velocitat entre les persones o sobre les voreres, maniobrant com si fos un gimcana,
sortint per l'esquena o per qualsevol cantonada, o que envaeixen un pas de vianants
quan vas circulant amb el  cotxe i  es presenten allà.  És evident  que que tots  hem
contemplat de l'ús que es fa del que en podríem dir l'eix transversal de Palafrugell, que
comença a carrer Torres Jonama, carrer Estret,  carrer Cavallers, Plaça Nova, carrer
Sant Sebastià hi passen bicicletes moltes vegades esquivant als vianants, i no diguem
a l'estiu quan hi ha ple de mainada i ple de gent gran que passa per allà. 
També, pel que fa al tema de la convivència, ens trobem en aquest moment aparquen
en places que estan pensades per jocs de la mainada i convivència veïnal o en carrers
de plataforma única, els laterals per poc lloc que hi hagi sempre hi trobem vehicles
aparcats. O com avui, per exemple, que he passat pel carrer de les escoles, i tota la
vorera de l'esquerra estava plena, sense respectar ni la línia groga ni la vorera, tot el
carrer Escoles estava ple, amb la qual cosa hi ha perill per la mainada i per la resta
d'usuaris del carrers.
És per això que esperem que els criteris d'aplicació d'aquesta eina, que és el més
important, els criteris d'aplicació, serveixin per recollir aquestes situacions i sigui en pro
de la seguretat viària i de la seguretat dels vianants.

- senyor Vilà: Només cal dir que sí que varem rebre la informació de la modificació de
l'ordenança amb temps, i que també hem rebut la rectificació d'algun punt d'aquests,
per tant, això sí que s'ha fet bé.
Tenen dues parts aquestes modificacions com bé ha dit  el  senyor Regidor,  la part
tècnica d'aplicació de les lleis en la qual no hi tenim res a dir i llavors també altres
aspectes sobre el Pla de mobilitat. Acceptem les disculpes del regidor i li demanem si
ens vol ferir el power point, i si tenim algun dubte llavors li demanaríem una reunió per
clarificar-ho.
També,  com  ha  dit  el  senyor  Menor,  demanem  que  la  gestió  de  totes  aquestes
ordenances, sobretot tema bicicletes, tema zones d'illes de vianants, tot això que sí,
els usuaris també tinguin una informació bàsica, que no anem directament a la sanció,
i que també es pugui controlar, tant les zones 30 com les zones de vianants, també a
vegades s'ha de vigilar una mica tot el tema del trànsit. Nosaltres hi donarem el nostre
vot a favor.

- senyor Pujol: Agrair a tots els grups la confiança que dipositen amb nosaltres. Dir a la
segona Galiana que el  fet  que ells  en parlessin a Can Bech no va ser el  que va
provocar aquesta reunió que ja estava planejada, per explicar que dins el Pacte per la
Mobilitat  hi  havia  aquesta mesura de modificació de l'ordenança que avui  tractem.
Aquesta modificació estava contemplada per l'any passat però al saber que s'estava
modificant la Llei vàrem decidir esperar que entrés en vigor i poder-la adequar. Era una
tema que tocava l'any passat i s'ha fet aquest any precisament per això. 
Al senyor Menor dir-li que una de les coses que reguem és el tema de bicicletes, el
tema de les sortides de les escoles, ho entenem, que en aquells cinc o deu minuts que
els pares o les mares van a buscar la mainada, hi hagi una mica de caos a les escoles,
i intentem regular-ho de la manera que sabem, posant pilones. Ara intentarem darrera
l'Escola Sant Jordi, modificar l'estacionament, perquè no puguin aparcar davant els
guals que hi ha per anar a buscar els nens, però també entenem que depèn dels dies i
les hores, de si plou o si no plou, és un problema de difícil solució.
Si calen tantes plataformes úniques i tantes illes de vianants, l'única cosa que hem fet
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ha sigut clarificar com ho volíem ordenar. Quan fem el carrer de la caritat, de circulació
invertida i zona de vianants, ho estem classificant, hi ha quatre vies, segons explica la
Llei,  les quatre vies urbanes que hi poden haver. Si vol li  passarem la Llei original
perquè vegi que tot està tret de la mateixa norma.
I al senyor Vilà agrair-li i dir-li que li enviarem el power point, no nomes a ell sinó a tots
els altres grups municipals i que estem a la seva disposició si volen tenir una trobada.
Si  em  permeten  explicar  una  cosa  que  serà  una  novetat  que  és  el  tema  de
discapacitats, que ja entrava dins d'aquest tema, que farà la regulació per disc horari
per les zones de discapacitats, es farà, tal com deia el Pacte per la Mobilitat, amb disc
horari. Serem segurament el primer poble de la província de Girona on es portarà a
terme. Es farà una campanya informativa important, que a l'estiu, per exemple, la gent
que vingui de fora i ocupi una plaça de minusvàlid, se li donarà gratuïtament un disc
horari  perquè creiem que les places de mobilitat,  hi  ha les que hi  ha, cada dia se
n'estan demanant més i és un problema que ens toca a tots. La Policia, a l'estiu, no
anirà a sancionar sinó que primerament s'anirà a informar. 

Votació:
Sotmesa a votació s'aprova per unanimitat la proposta sense esmenes.

7.- MODIFICACIÓ ORDENANCES FISCALS 2015. Aprovació provisional

Relació de fets:

L’Alcaldia-Presidència  d’aquest  Ajuntament  sotmet  a  la  consideració  del  Ple  de  la
Corporació  el  projecte  de  modificació  de  les  Ordenances  Fiscals  reguladores
d’impostos i taxes vigents que han de regir durant l’exercici 2015.

Atès que la Llei 16/2012, de 27 de desembre , per la que s’adopten diferents mesures
tributàries dirigides a la consolidació de les finances públiques, va modificar l’article
32.2 del Text Refós de la Llei del Cadastre Immobiliari,  preveient que els municipis
amb ponències  de  valoració  antigues  poguessin  sol·licitar  l’actualització  dels  seus
valors cadastrals en base a uns coeficients que es definiran cada any en les Lleis de
Pressupostos Generals de l’Estat que s’aprovin pels anys 2014 i següents.

Atès  que per  resolució  de  l’alcaldia  454/2013 ,  ratificada pel  Ple  de  la  corporació
mitjançant acord del mes de febrer de 2013, es va resoldre sol·licitar a la Direcció
General  del  Cadastre  l’aplicació  dels  coeficients  d’actualització  pels  anys  2014   i
successius.

Atès que segons l’article 62 del Projecte de Pressupostos  Generals de l’Estat pel
2015, la previsió del coeficient d’actualització del valor cadastral pels municipis amb
any 1989 d’entrada en vigor  de les  actuals ponències de valor,  com és el  cas de
Palafrugell,  és d’1,11, en conseqüència es proposa una reducció a les ordenances
fiscals del tipus tributari de l’Impost sobre Béns Immobles de naturalesa urbana  per tal
que la quota tributària efectiva que  pagui el contribuent el 2015 no es vegi modificada
respecte la quota per la que ha tributat, en circumstàncies homogènies, en el 2014. 

Atès  que  a  l’exercici  2013  es  redactar  un  estudi  de  tarifes  del  servei  de
subministrament d’aigua per part de l’empresa Ingenieria Gestión y Urbanismo SA pel
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qual es proposa un augment dels preus de les tarifes referides al consum d’aigua de
l’aigua del 15%.  En base a aquest estudi es va  sol·licitar a la Comissió de Preus de
Catalunya, en compliment del Reglament d’Obres ,Activitats i Serveis de Catalunya,
l’autorització de l’augment tarifari previst a l’estudi redactat per l’empresa Ingenieria,
Gestión  y  Urbanismo SA,  si  bé  la  seva  aplicació  efectiva  es  realitza  en  diferents
exercicis , així a  l’any 2014 es van incrementar les tarifes en un percentatge del 2,5%,
i ara es proposa un nou increment del  2,5% per tal de reduir el desequilibri existent
entre ingressos i despeses del servei de manera gradual.

De l’estudi elaborat amb aquest efecte sobre el sistema tributari  establert pel Reial
Decret Legislatiu 2/2004, de 5 de març,  pel  qual  s'aprova el  Text  Refós de la Llei
Reguladora de les Hisendes Locals, una vegada avaluat el probable rendiment dels
impostos obligatoris  i  els  voluntaris  i  les taxes que cal  establir  per  la  prestació  de
serveis o activitats, se’n segueix que, per a anivellar la previsió d’ingressos i despeses
del  pressupost  de  l’exercici  2015,  és  aconsellable  proposar  la  modificació  de  les
ordenances reguladores dels impostos i taxes següents:

Impostos :
 Impost sobre Béns Immobles 
 Impost sobre vehicles de tracció mecànica
 Import sobre l’Increment de Valor de Terrenys de naturalesa urbana

Contribucions especials:
 Contribucions Especials

Taxes: 
 Taxa per llicències urbanístiques
 Taxa per obertura d’establiments
 Taxa pel servei de clavegueram
 Taxes  per  recollida  ,  tractament  i  eliminació  d’escombraries  i  altres  residus

urbans
 Taxa  per  retirada  de  vehicles  abandonats  o  estacionats  defectuosa  o

abusivament a la via pública
 Taxes per utilització privativa o aprofitament especial del domini públic local
 Taxa per entrada de vehicles i reserves de la via pública
 Taxa pel servei de Llar d’Infants
 Taxa pel servei de subministrament d’aigua
 Taxes per visites Museu del Suro
 Taxa per utilització privativa o aprofitament especial  de béns municipals  per

activitats i per prestació de serveis de caràcter esportiu
 Taxa  per  aprofitament  especial  del  domini  públic  local,  a  favor  d’empreses

explotadores de serveis de subministrament d’interès general
 Taxa per aprofitaments especials d’equipaments i/o prestació de serveis motivat

per la celebració de casaments

Ordenança General Reguladora de la Gestió i Recaptació de tributs municipals i altres
ingressos de dret públic
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Es proposa al Ple l’adopció de l’acord següent:

Primer.-  Aprovar  provisionalment  la  modificació  dels  següents  articles  de  les
Ordenances  Municipals  vigents,  establerts  de  conformitat  amb  el  Reial  Decret
Legislatiu 2/2004, de 5 de març, pel qual s'aprova el Text Refós de la Llei Reguladora
de les Hisendes Locals, les quals resten redactades de la següent manera:

ORDENANÇA FISCAL NÚMERO 1. IMPOST SOBRE BÉNS IMMOBLES 

Article 5è. Bonificacions (modificació apartat 4t)

4. Els immobles que tinguin instal·lats i en funcionament  sistemes d’energia solar per
aprofitament elèctric o tèrmic gaudiran d’una bonificació del 50 % durant 3 exercicis en
la quota de l’impost  sempre que es compleixin de manera simultània els següents
requisits:

a. El  bé  immoble  ha  de  tenir  assignat  us  residencial  o  comercial  a  efectes
cadastrals.

b. El sistema d’energia solar per aprofitament elèctric ha de tenir una potència
mínima instal·lada de 5 kw i una superfície mínima de captació solar de 4m2
per cada 100 m2 de vivenda.

c. la  instal·lació  d’energia  solar  no  ha  de  ser  obligatòria  per  cap  normativa
específica.

Els subjectes passius hauran de presentar sol·licitud per a l’atorgament de bonificació
abans del final del període voluntari de pagament i aquesta tindrà efectes per l’exercici
en curs i els dos següents. En cas que es presentés una vegada finalitzat el període
voluntari  de  pagament  aquest  tindrà  efectes  pels  3  exercicis  posteriors  a  la
presentació.

A la sol·licitud s’ha d’adjuntar :

a. Per a les instal·lacions d’energia elèctrica per aprofitament elèctric.
o Còpia  de  l’imprès  ELEC 1  de  la  instal·lació  degudament  diligenciat  per

l’Entitat d’Inspecció i Control.
o Còpia del Projecte de la instal·lació, si és de més de 10kw,  o de la Memòria

tècnica  de  la  instal·lació  realitzat  per  tècnic  competent  o  per  empresa
autoritzada.

b. Per a les instal·lacions d’energia solar d’aprofitament tèrmic s’haurà d’adjuntar
a la sol·licitud la següent documentació:
o Fotografia de la instal·lació
o Còpia del projecte d’instal·lació, si és de més de 70 kw, o de la Memòria

tècnica  de  la  instal·lació  realitzat  per  tècnic  competent  o  per  empresa
autoritzada i certificat que acrediti que la instal·lació està en funcionament

c. Per  a  les  instal·lacions  d’energia  solar  d’aprofitament  elèctric  o  tèrmic  que,
degut a la seva antiguitat, el propietari no disposi del Projecte d’instal·lació o de
la  Memòria  tècnica de la  instal·lació s’haurà  de presentar  com a document
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substitutori  un certificat emès per tècnic competent , enginyer o arquitecte, on
es faci constar les principals característiques de la instal·lació, entre les quals
haurà de figurar necessàriament els següents aspectes:
- Si es aprofitament tèrmic o elèctric
- Situació de la instal·lació
- Potència en kw de la instal·lació
- Superfície de captació
- Acreditació i valoració del funcionament de la instal·lació i de les condicions

de seguretat i eficiència energètica .

Article 7è. Tipus de gravamen

El tipus de gravamen a aplicar, d’acord amb l’article 72.3 del Reial Decret Legislatiu
2/2004 de 5 de març,  pel  qual  s’aprova el  text  refós de la Llei  Reguladora de les
Hisendes Locals, serà el 0,8333 % quan es tracti de béns de naturalesa urbana  o de
béns  immobles  de  característiques  especials  i  el  0,90  % quan  es  tracti  dels  de
naturalesa rústega.

ORDENANÇA  FISCAL  NÚMERO  2.  IMPOST  SOBRE  VEHICLES  DE  TRACCIÓ
MECÀNICA

Article 5è. Acreditament  (s’afegeix apartat 5è)

5.  En  els  supòsits  de  vehicles  retirats  de  la  via  pública  per  al  seu  posterior
desballestament per l’ajuntament, es prendrà com a data de la baixa, la de la retirada o
recepció del vehicle per part de l’ajuntament.  Tanmateix, en el supòsit de renúncia del
vehicle en favor de l’ajuntament de la imposició per al seu posterior desballestament,
es prendrà com a data de la baixa, la de la recepció per part de l’ajuntament.

ORDENANÇA FISCAL  NÚMERO  4.  IMPOST  SOBRE  L'INCREMENT  DE  VALOR
DELS TERRENYS DE NATURALESA URBANA.

Article 7è. Base Imposable ( modificació aparat 1r)

1. La base imposable d'aquest impost està constituïda per l'increment del valor dels
terrenys  de  naturalesa  urbana  manifestat  en  el  moment  de  l'acreditament  i
experimentat al llarg d'un període màxim de vint anys.

Article 13è. Quota tributària

La quota d'aquest impost serà la que resulti d'aplicar a la base imposable el tipus del
27 per 100.

ORDENANÇA FISCAL NÚMERO 6. CONTRIBUCIONS ESPECIALS

Article l4è. Imposició i ordenació (modificació apartat 4t)
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4. Una vegada els acords d’imposició i ordenació adoptats pel Ple siguin definitius, la
Junta de Govern Local aprovarà  les quotes individuals que s'han de satisfer i   es
notificaran individualment a cada  subjecte passiu si ell i el seu domicili es coneixien i,
en el  seu defecte,  per edictes.  Els interessats podran formular recurs de reposició
davant de l'Ajuntament, que podrà versar sobre la procedència de les contribucions
especials, del percentatge del cost que hagin de satisfer les persones beneficiades
especialment o de les quotes assignades.

ORDENANÇA  FISCAL  NÚMERO  7.  TAXA  PER  EXPEDICIÓ  DE  DOCUMENTS
ADMINISTRATIUS.

Article 2n. Fet imposable (modificació apartat 3r)

3. No està sotmesa a la taxa la tramitació de documents i  expedients a instàncies
d’altres  administracions  o  que  siguin  necessàries  per  al  compliment  d'obligacions
fiscals,  com  tampoc  no  ho  estaran  les  consultes  tributàries,  els  expedients  de
devolució  d'ingressos  indeguts,  els  recursos  administratius  contra  resolucions
municipals de qualsevol classe i els relatius a la prestació de serveis o a la realització
d'activitats de competència municipal i a la utilització privativa o l'aprofitament especial
de béns del domini públic municipal, que estiguin gravats per una altra taxa municipal
o pels que aquest Ajuntament exigeixi un preu públic.

ORDENANÇA  FISCAL  NUMERO  10.  TAXA  PER  LLICÈNCIA  D'OBERTURA
D'ESTABLIMENTS.

Article 5è. Quota tributària (modificació apartat 2n i s’afegeix apartat 4t) 

2. La quantia de la taxa a ingressar resultarà d’aplicar sobre les tarifes establertes en
el  punt  anterior  els  següents  coeficients  correctors   en  funció  de  la  superfície
construïda del  local,  i  en cas d’activitats  que es realitzin en terrasses de propietat
privada es considerarà també la superfície destinada a terrasses:

Superfície Coeficient
corrector

Fins a 120 m2 0,50
De 121 a 250 m2 0,75
De 251 a 500 m2 1,00
De  501  a  1.000
m2

1,25

Més de 1.000 m2 1,50

4. En cas que per a la tramitació de l’expedient sigui necessari l’emissió d’informe per
part d’un altra administració pública i que aquest informe estigui subjecte al pagament
de qualsevol tipus d’exacció , s’incrementarà la quota a ingressar per l’import a satisfer
per l’informe.

Article 6è. (es modifica apartat 3r)
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3.  Les  sol·licituds  que  es  presentin  per  tal  que  l’Ajuntament  realitzi   el  servei
d’inspecció en matèria de contaminació acústica mitjançant un estudi d’acústica medi
ambiental tributaren per les següents quotes:

Euros
Sonometria  diürna  (de  9.00  a
22.00h) 290,00
Sonometria nocturna 429,20
Sonometria diürna i nocturna 533,60

En cas que la realització de l’estudi acústic es motivi  per una queixa presentada per
una tercera persona pel nivell acústic de qualsevol tipus d’activitat es procedirà de la
següent manera:

a) En cas que la prova resulti negativa  , i per tant el nivell acústic verificat estigui per
sota del nivell permès , l’Ajuntament procedirà a emetre la corresponent liquidació a
càrrec  de  la   persona  que  hagi  presentat   la  queixa,  sempre  que  anteriorment
l’Ajuntament ja hagués efectuat un estudi acústic  com a conseqüència d’una queixa
presentada per la mateixa persona i també hagués resultat negativa.

b) En cas que la prova resulti positiva   , i per tant el nivell acústic verificat estigui per
sobre del nivell permès ,  l’Ajuntament  procedirà a emetre la corresponent liquidació al
titular de l’activitat.

ORDENANÇA FISCAL NÚMERO. 11. TAXA DE CLAVEGUERAM

Article 5è,- Bases (es modifica apartat 1r)

1.Constituiran la base per a l'exacció de la taxa:

a) En els immobles amb subministrament domiciliari d'aigües i  que no disposin
d’aigua  de  pou  per  usos  domèstics,  el  preu  del  volum  d'aigua  consumit  ,
mesurat pel comptador durant cada període de facturació.

b) En els immobles amb subministrament domiciliari d’aigües i que disposi d’aigua
de  pou  per  usos  domèstics  o  piscina,  el  preu  del  volum d'aigua  consumit
mesurat  pel  comptador durant cada període de facturació,   més el  preu de
volum  d’aigua,  que  mitjançant  informe  justificatiu  per  part  de  l’empresa
adjudicatària del servei de subministrament d’aigua, s’estimi que s’ha utilitzat
de l’aigua de pou i que ha estat abocada a la xarxa de clavegueram.

c) En els immobles ocupats  sense subministrament domiciliari d’aigües i que es
tingui constància que s’utilitza aigua de pou per usos domèstics es considerarà
el preu del consum de 10 m3/mensual

ORDENANÇA FISCAL NÚMERO 13.  TAXA PER LA RECOLLIDA,  TRACTAMENT I
ELIMINACIÓ D’ESCOMBRARIES I ALTRES RESIDUS URBANS

Article 6è.- Acreditament 
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1. La taxa s'acredita i neix l'obligació de contribuir des del moment en què s'iniciï la
realització del servei, que hom entendrà  iniciat, atesa la seva naturalesa de recepció
obligatòria, quan el servei municipal de recollida d'escombraries domiciliaries, en els
carrers o llocs on figurin els habitatges estigui establert i en funcionament.

Article 10è. Subjectes passius (modificació apartat 2n) 

2.  A aquests efectes, els titulars d’activitats en establiments que, d’acord amb l’article
36 de l’Ordenança Reguladors dels Residus de Palafrugell, es puguin considerar com
a  servei  no  obligatori,  vindran  obligats  a  acreditar  davant  l’Ajuntament  que  tenen
contractat amb un gestor autoritzat la recollida, tractament i eliminació de la totalitat de
residus que produeixi l’activitat corresponent. Aquest acreditament s’haurà d’efectuar
abans del final del primer trimestre de l’any  i s’haurà de renovar el primer trimestre
dels exercicis posteriors i en cas de noves activitats en el termini d’un mes des de
l’inici  de  l’activitat.   Els  titulars  d’activitats  que  portin  a  terme aquest  acreditament
deixaran de tributar pels conceptes de recollida i  tractament de residus a partir del
següent trimestre natural posterior, si bé hauran de fer efectiva una taxa anual d’import
175,44 euros per la inspecció i control municipal de la correcció del servei.

Cas que no es porti a terme l’esmentat acreditament en el termini indicat, l’Ajuntament
considerarà  que  el  titular  de  l’activitat  s’acull  al  sistema  de  recollida,  tractament  i
eliminació  que  té  establert  la  Corporació  i  per  tant,  tindrà  aquest  la  condició  de
subjecte passiu de la taxa aquí regulada. 

Article 12è. Quota tributària (Es modifica apartat 5è, 6è  i 7è)

5.-En cap cas la quota anual  a liquidar en concepte d’escombraries per locals serà
inferior a 60,00 €. 

6.- Per a les activitats econòmiques i /o professionals que no precisin de local, i utilitzin
la Deixalleria Municipal, s’estableixen les següents tarifes:

Residu Tarifa €/kg

REPQ  (Residus  especials  en  petites
quantitats):Dissolvents,  pintures,  tintes,
àcids,  productes  de  neteja,  reveladors
fotogràfics,  aerosols,  fitosanitaris,
cosmètics i medicaments…

−

Envasos  buits  que  hagin  contingut
substàncies perilloses

−

Metalls  valoritzables  (Coure,  Plom,  Zinc,
acer, alumini, llautó) i cable elèctric

−

Bateries de cotxe i altres usos −
Olis lubricants −
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Residus d'aparells elèctrics i electrònics  

Tòners −

Piles  de  botó,  alcalines,  acumuladors  i
altres 

−

Làmpades i fluorescents −

Envasos lleugers −
Plàstic d’embalatge 0,70 € /m3
Porexpan (polietilè expandit) 0,70 €/m3
Paper i cartró −
Envasos de vidre −
Plàstic  dur  (cadires  i  taules  de  jardí,
cubells d’escombraries domèstiques, etc.) 

0,20 €

Olis de cuina −

Vidre laminat 0,04 €

Vidre pla −
Runa 0,09 €
Fusta 0,05 €
Poda 0,07 €
Voluminós 0,15 €
Pneumàtics −

Ferralla −

Matalassos 7 € / unitat

7.-La resta d’activitats econòmiques que paguin taxa d’escombraries i   que puguin
utilitzar la Deixalleria segons allò especificat en la Ordenança Reguladora dels Residus
de Palafrugell,  podran  fer  servir  sense cost  la  Deixalleria  amb els  següents  límits
d’entrada:

Residu Kg exempts de tarifa

REPQ (Residus especials en petites
quantitats):Dissolvents,  pintures,
tintes,  àcids,  productes  de  neteja,
reveladors  fotogràfics,  aerosols,
fitosanitaris,  cosmètics  i
medicaments…

Sense límit  d'entrada (només generadors  que
no disposin de recollida a través dels SIG)

Envasos  buits  que  hagin  contingut
substàncies perilloses

Sense límit  d'entrada (només generadors  que
no disposin de recollida a través dels SIG)

Metalls  valoritzables  (Coure,  Plom,
Zinc,  acer,  alumini,  llautó)  i  cable
elèctric

Sense límit d'entrada

Bateries de cotxe i altres usos Només domèstic
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Olis lubricants Només domèstic
Residus  d'aparells  elèctrics  i
electrònics

Sense límit  d'entrada (només generadors  que
no disposin de recollida a través dels SIG)

Tòners
Sense límit  d'entrada (només generadors  que
no disposin de recollida a través dels SIG)

Piles  de  botó,  alcalines,
acumuladors i altres 

Sense límit  d'entrada (només generadors  que
no disposin de recollida a través dels SIG)

Làmpades i fluorescents
Sense límit  d'entrada (només generadors  que
no disposin de recollida a través dels SIG)

Envasos lleugers Sense límit d'entrada
Plàstic d’embalatge 45 m3

Porexpan (polietilè expandit) 45 m3

Paper i cartró Sense límit d'entrada
Envasos de vidre Sense límit d'entrada
Plàstic dur (cadires i taules de jardí,
cubells d’escombraries domèstiques,
etc.) 

400 kg

Olis de cuina Només domèstic

Vidre laminat
1500 kg

Vidre pla 7000 kg
Runa 5000 kg 
Fusta 3000 kg
Poda 7500 kg
Voluminós 1000 kg
Pneumàtics Només domèstic

Ferralla Sense límit d'entrada

Matalassos 5 unitats

Article 14è. Declaració i ingrés (Es modifica apartat 1r i 2n)

1.Per a les activitats que s’exerceixin en local, dintre dels trenta dies hàbils següents a
la  data  en  què  s'acrediti  per  primera  vegada  la  taxa,  els  subjectes  passius
formalitzaran  la  seva  inscripció  en  matrícula  i  presentaran,  a  aquest  efecte,  la
declaració  d'alta  corresponent  i  ingressaran,  simultàniament,  la  quota  de l'exercici,
prorratejada per trimestres naturals. 

2.  Per  les  activitats  que  s’exerceixin  en  local,  quan  es  conegui,  d'ofici  o  per
comunicació  dels  interessats,  qualsevol  variació  de  les  dades  que  figuren  a  la
matrícula, s'hi efectuaran  les modificacions corresponents, que tindran efecte a partir
del període de cobrament següent al de la data en què s'hagi realitzat la declaració. En
cas que en un local es produeixi un canvi d’activitat que suposi variació en la quota
tributària a ingressar en concepte de taxa d’escombraries, es procedirà a prorratejar
per quotes trimestrals les quotes anuals de les diferents activitats per tal de regularitzar
el  seu pagament  ,  aplicant  el  nou import  de la nova activitat  a partir  del  trimestre
següent en que es comuniqui la nova activitat.  
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ORDENANÇA  FISCAL  NÚMERO  16.  TAXA   PER  ENTRADA  DE  VEHICLES  I
RESERVES DE LA VIA PUBLICA

Article 2n. Fet Imposable i Supòsits de no subjecció

1.-Està constituït per la realització de les ocupacions o aprofitaments que es detallen o
encara que no es realitzin,  per haver demanat i obtingut la corresponent llicència.
1.Entrada de vehicles a edificis o terrenys des de la via pública, sempre que consti una
entrada amb suficient capacitat pel pas d’un vehicle i amb independència de si hi ha o
no  altres  entrades  al  mateix  edifici,  terreny  i  fins  i  tot  local.  Tanmateix  amb
independència de si l’entrada està o no senyalitzada amb placa de gual. Es considera
que les entrades amb amplada igual o superior a 2 metres tenen suficient capacitat pel
pas d’un vehicle. 
2.Les reserves de la via pública per aparcaments exclusius.
3. Les reserves de la via pública per càrrega o descàrrega de mercaderies.

2.- No estan subjectes a la taxa les entrades de vehicles quan s’acrediti que l’entrada
és necessària  per accedir a la vivenda per part  de persones que per la seva mobilitat
requereixin de l’ús de cadira de rodes.

ORDENANÇA FISCAL NÚMERO 19. TAXA PEL SERVEI DE LA LLAR D’INFANTS

Article 8è. Normes de Gestió (es modifica apartat 4t i s’afegeix apartat 5è)

4.  En  cas  d’altes  per  noves  matriculacions  durant  el  curs  escolar,  l’import  de  la
matrícula es prorratejarà per trimestres naturals, incloent en la quota el trimestre d’inici
del servei. 

5. En cas de baixa durant el curs la quota a pagar de matriculació es prorratejarà  per
trimestres naturals  incloent el trimestre natural en que es dona de baixa i per tant , si
la quota per matriculació constés pagada, es tindrà dret a la devolució d’ingressos per
la  part  que  correspongui  als  trimestres  naturals  que  no  assisteixi  l’infant  a  la  llar
d’infants.

ORDENANÇA FISCAL NÚMERO 20.  TAXA PEL SERVEI  DE SUBMINISTRAMENT
D’AIGUA

Article 7è. Quota Tributària

1.La quantia de la taxa regulada en aquesta ordenança serà la que es fixa en les
tarifes següents:

1.1 Subministrament d’aigua

  

US DOMESTIC Euros/m3
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-Fins a 10m3 per mes 0,3798
-De 10m3 a 20m3 0,6829
-Excés de 20m3 1,1413
US INDUSTRIAL 0,6201
RECÀRREC PER SOBREELEVACIÓ 0,1185
CONSERVACIÓ D’ESCOMESES I COMPTADORS Abona/euro/mes
Fins a 13 mm de diàmetre 0,8046
-De 15 i 20 mm de diàmetre 0,9650
-De 25 i 30 mm de diàmetre 1,4070
-De més de 30 mm de diàmetre 2,2099

A efectes  de  l’aplicació  de  les  tarifes  senyalades  en  l’apartat  anterior  tindran  la
consideració de quota de servei, que es facturarà per cada abonat amb independència
del seu consum registrat, les següents:

Hotel 1a. Categoria : €/Habitació/dia 0,255
Hotel 2a. Categoria: €/Habitació/dia 0,186
Hotel 3a. Categoria: €/Habitació/dia 0,133
Comptador  de  13  mm  de  diàmetre  :
€/mes 2,52
Comptador  de  20  mm  de  diàmetre   :
€/mes 5,04
Comptador  de  30  mm  de  diàmetre  :
€/mes 7,58
Comptador  de  40  mm  de  diàmetre  :
€/mes 12,64

1.2 Tarifa de Connexions

Restabliment de subministre ................ .................      20,91 €
Dret de connexió per alta nova ................................     24,04 €
Dret per trasllat de comptador .................................      9,02 €

ORDENANÇA FISCAL NÚMERO 23. TAXA PER VISITES AL MUSEU DEL SURO,
ELS SEUS SERVEIS DEPENENTS I L’ÚS PRIVATIU DELS SEUS ESPAIS

Article 2n. Fet Imposable

Constitueix el fet imposable d’aquesta taxa la realització de visites al Museu del Suro o
a altres serveis que en depenen d’ell (Dipòsit modernista de Can Mario i Torre de Sant
Sebastià  de la  Guarda),  així  com l’ús  privatiu  dels  seus espais  i  la  utilització dels
serveis de reproducció de documents dipositats en les seves dependències.  Resten
no subjectes a la taxa les visites a les exposicions temporals del Museu del Suro.

Article 3r. Subjecte Passiu

Són  subjectes  passius  d’aquesta  taxa,  en  concepte  de  contribuents,  les  persones
naturals que realitzin visites al Museu del Suro o a altres serveis que depenen d’ell
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(Dipòsit modernista de Can Mario i Torre de Sant Sebastià de la Guarda), que facin un
ús privatiu dels seus espais o que usin els seus serveis de reproducció de documents. 

Article 4t. Quota Tributària

La quantia de la taxa regulada en aquesta ordenança serà la que es fixa en les tarifes
que es contenen en l'apartat següent:

4.1.- Accés al Museu, a la torre de Sant Sebastià de la Guarda i al dipòsit modernista
de Can Mario.

4.1.1.-- Visites individuals a centres:

 Visita al Museu del Suro de Palafrugell: entrada individual 3 €. Entrada reduïda
1’5 €.       

 Visita  Torre  de Sant  Sebastià:  entrada individual  i  col·lectiva  1  €.  No hi  ha
entrada reduïda.

 Visita al Dipòsit modernista de Can Mario: entrada individual i col·lectiva 1 €.
No hi ha entrada reduïda.

4.1.2.- Activitats per a escolars i estudiants:

 Visites guiades: 4 €/persona
 Tallers: 4,50 €/persona

4.1.3.- Activitats familiars programades d’estiu i caps de setmana

Tallers, visites-taller, visites guiades, visites teatralitzades: 3 € (no es paga el preu de
l’entrada i es merita de forma excepcional a partir de 2 anys).

4.1.4- Activitats adults

 Visita guiada  jubilats: 3 €/persona  ( mínim 20  persones)
 Visita guiada resta grups: 4 €/persona (mínim 20 persones) 
 Taps, Vins i Mercats. Una explosió de color, sabor i tradició:

Visita més tast de vi negre: 135 € (grup de 55 persones, equivalent 2,45 €/persona)
Visita més tast de vi negre i blanc: 180 € (grup de 55 persones, equivalent a 3,27
€/persona)
Visita més tast de vi dolç: 170 € ) grup de 55 persones 3,09 €/persona)

4.1.5.- Gaudiran d’entrada gratuïta:

 Menors de 12 anys excepte visites guiades.
 Docents (carnet)
 Membres de L’ICOM
 Membres de Associació de Museòlegs de Catalunya
 Membres  de  l’Associació  del  Museu  de  la  Ciència  i  de  la  Tècnica  i

PLE2014/12 de 28 d' octubre de 2014 25



d’Arqueologia Industrial de Catalunya
 Aturats
 Donants i col·laboradors del Museu.
 Membres de l’Associació d’Amics del Museu
 Membres de l’associació d’Empresaris Surers i de l’Institut Català del Suro
 Membres del Club del Vi         
 Guies turístics professionals acreditats
 Membres del Club Super 3
 Persones vinculades al protocol municipal.
 Tothom  el  darrer  dissabte  de  cada  mes,  que  serà  dia  de  portes  obertes,

exceptuant la participació en activitats específiques.

4.1.6.- Gaudiran d’entrada reduïda:

 jubilats
 Estudiants a partir de 12 anys i persones amb el Carnet Jove
 Institucions i entitats amb les que el Museu del Suro hagi establert un conveni

al respecte.

4.2.-  Per  la  utilització  privativa  o  especial  dels  espais  del  Museu  per  a  reunions,
congressos, convencions, simposis, presentacions o actes de caire social o cultural.

4.2.1.- Auditori Miquel Vincke i Meyer: 

 Entitats amb ànim de lucre, matí o tarda: 400 €
 Entitats amb ànim de lucre, tot el dia: 600 €
 Entitats sense ànim de lucre, matí o tarda: 60 €
 Entitats sense ànim de lucre, tot el dia: 100 €

4.2.2.- Sala de la biblioteca cal Ganxó: 

 Entitats amb ànim de lucre, matí o tarda: 100 €
 Entitats amb ànim de lucre, tot el dia: 200 €
 Entitats sense ànim de lucre, matí o tarda: 50 €
 Entitats sense ànim de lucre, tot el dia: 75 €

A aquestes  taxes,  que  inclouen  la  neteja,  l’electricitat  i  l’ús  dels  aparells  de  so  i
projecció, caldrà afegir 20 €/hora quan s’usin fora de l’horari habitual del Museu en
concepte de vigilància i suport tècnic.

L’ús dels espais no estaran subjectes a taxa quan suposin un interès pel Municipi o pel
Museu, previ informe justificatiu del Museu del  Suro de Palafrugell .

En  qualsevol  cas,  la  utilització  privativa  del  museu  requereix  prèvia  autorització
expressa de l’alcalde, president de la Fundació Pública Museu del Suro de Palafrugell.

4.3.- Taxes per a la reproducció
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4.3.1.- Tarifes per a la reproducció de documents en diferents suports

 Reproducció en paper DINA4 per una cara: 0.10
 Reproducció en paper DINA3 per una cara: 0.15
 Reproducció de plànols sobre paper, per m2: 9.50
 Còpia d’audiovisuals, fins a 120 minuts o fracció: 6.60
 Còpia digital de documentació en baixa resolució (fins a 200 kB): 0.50
 Còpia digital de documentació en alta resolució: 1 
 Suport DVD, per unitat: 1.50 €
 Suport CD ROM, per unitat, 1 €

4.3.2.- Tarifes per a la reproducció de caràcter comercial. Aquestes tarifes s’aplicaran
de manera simultània a les contemplades a l’apartat anterior.

4.3.2.1.- Reproducció d’imatges fixes del fons del museu

 Ús de la imatge en llibre o fulletó (Fins a 1.500 exemplars 70 €; entre 1.500 i
10.000 140€ i més de 10.000, 280 €)

 Ús de la imatge en edició d’enciclopèdia o similar (fins a 3.000 exemplars , 140
€;  Entre 3.000 i 15.000 exemplars, 210 €; més de 15.000 exemplars, 420 €).

 Ús de la imatge en publicació periòdica (fins a 3.000 exemplars, 70 €; entre
3.000 i  30.000 exemplars,105 €;  més de 30.000 exemplars, 140 €. Queden
exceptuats el mitjans locals i comarcals.

 Ús de la imatge en material publicitari i impresos: (fins a 5.000 exemplars: 70 €;
entre 5.000 i 50.000 exemplars, 140 €; més de 50.000 exemplars, 210 €).

 Ús de la imatge en edició de postals ( fins a 1.000 exemplars; 210 €; entre
1.000 i 10.000 exemplars, 280 €; més de 10.000 exemplars, 350 €).

 Ús de la imatge en lloc web: (fins a 30 dies, 70 €; entre 1 mes i 12 mesos, 140
€; més de 12 mesos, 280 €).

 Ús de la imatge en exposició temporal: (fins a 30 dies, 70 €; Entre 1 mes i 12
mesos, 140 €; més de 12 mesos, 280 €).

 Ús de la imatge en exposició permanent: Per ús privat: 70 €; per ús comercial,
210 €, per ús comercial exterior, 350 €).

4.3.2.2.- Ús d’audiovisuals del fons del museu

 Ús editorial i en comunicació pública per minut o fracció, 70 €
 Ús publicitari, per minut o fracció: 140 €        

4.4.- Taxa per a la realització de sessions fotogràfiques, filmacions i similars

4.4.1.- Realització de reportatges fotogràfics

 Fins a 2 hores: 80 €
 Més de 2 hores fins 1 dia: 200 €
 Per cada dia (horari de visita pública): 200 €     
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4.4.2.- Vídeos, espots comercials, filmacions i rodatges per a cadenes de televisió i per
al cinema i similars

 De caire cultural i compatible amb la visita pública. Per cada dia de lloguer: 400
€

 De caire cultural i no compatible amb la visita pública. Per cada dia de lloguer
(de 8 a 20 hores): 800 €

4.4.3.-  Aquestes activitats no estaran subjectes a taxa quan suposin un interès pel
Municipi o pel Museu, previ informe de L’Institut de Promoció Econòmica de Palafrugell
o bé del Museu del  Suro de Palafrugell.

Article 5è. Normes de Gestió

1.La taxa es merita en el moment d’accedir al museu .
2.Com a norma general s’estableix el sistema d’autoliquidació.
3.La  gestió  de  cobrament  en  període  voluntari  de  la  taxa  regulada  a  la  present
Ordenança estarà encomanada a l’Organisme Autònom Local del Museu del Suro.

ORDENANÇA  FISCAL  NÚMERO  25.  TAXES  PER  UTILITZACIÓ  PRIVATIVA  O
APROFITAMENT  ESPECIAL  DE  BÉNS  MUNICIPALS  PER  ACTIVITATS  I  PER
PRESTACIÓ DE SERVEIS DE CARÀCTER ESPORTIU

Article  6è.  Quota  Tributària  (es  modifiquen  exclusivament  les  tarifes  que  es
transcriuen)

1.La quantia de la taxa regulada en aquesta ordenança serà la que es fixa en les
tarifes que es contenen en l'apartat següent.

1.UTILITZACIÓ DE BÉNS MUNICIPALS PER ACTIVITATS
1.8  PISCINA MUNICIPAL
Abonaments
5.-  Individual  trimestral  (bany  lliure,  gimnàs,  sauna  i  zona  d’aigües);
jubilats, discapacitats (33%), afectats de fibromiàlgia, menors de 18 any i
aturats (de 7 fins a les 18 hores)

73,50

1.9 ABONATS A L’INSTITUT MUNICIPAL D’ESPORTS
Quota familiar 70,00
Quota trimestral
Abonats individuals  menors de 18 anys, discapacitats (33 %), afectats
de fibromiàlgia  jubilats i amb la tarja de l’atur  (de 7 fins a les 18 hores)

55,00

Abonats individuals majors de 18 anys 82,50
Associacions  i empreses, a partir de 10 persones reducció del 15%  en
quotes individuals                      

70,00

Abonats familiars  ( dos adults +  fills menors de 18 anys) 140,00
Abonats familiars,  titular amb la tarja de l’atur 105,00
Abonats familiars, 2 persones majors de 60 anys 82,50
Abonats horari de 13 a 16 hores de dilluns a divendres (sense dret a les 39,50
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activitats del  pack fitness)
Abonats de cap de setmana de divendres a les 16 hores fins a dilluns a
les 13 hores (sense dret a les activitats del  pack fitness)

39,50

2. PRESTACIÓ DE SERVEIS DE CARÀCTER ESPORTIU
2.2.- ACTIVITAT FÍSICA DE MANTENIMENT
2.2.2.- ADULTS
Pilates, 2 dies / setmana, per trimestre 113,00
2.3 ACTIVITATS AQUÀTIQUES
Activitat aquàtica  a partir  de 60 anys (3 dies) 90,00

ORDENANÇA FISCAL NÚMERO 28.  TAXA PER APROFITAMENT ESPECIAL DEL DOMINI
PÚBLIC  LOCAL,  A  FAVOR  D’EMPRESES  EXPLOTADORES  DE  SERVEIS  DE
SUBMINISTRAMENTS D’INTERÈS GENERAL

Article 1.- Fonament i naturalesa

A l’empara del previst als articles 57, 20 i 24.1 del text refós de la Llei reguladora de les
hisendes locals, aprovat pel Reial Decret Legislatiu 2/2004, de 5 de març, es regula la
taxa per utilització privativa o aprofitaments especials constituïts en el sòl, subsòl o
volada de les vies públiques municipals, a favor d’empreses explotadores de serveis
de subministraments que resultin d’interès general o afectin a la generalitat o a una
part important del veïnat, que es regirà per la present ordenança fiscal. 

Article 2.- Fet imposable i supòsits de no subjecció ( es modifica títol i s'afegeix apartat
5 i 6)

5. L’Empresa “Telefónica de España S.A.U”, a la qual va cedir Telefónica SA els
diferents títols habilitants relatius a serveis de telecomunicacions bàsiques a Espanya,
no haurà de satisfer la taxa perquè el seu import queda englobat en la compensació de
l’1,9% dels seus ingressos bruts que satisfà a aquest Ajuntament.

Les restants empreses del “Grup Telefònica”  estan subjectes al pagament de la taxa
regulada en aquesta ordenança. 

6. No estaran subjectes a la taxa regulada per la present Ordenança les empreses o
entitats que utilitzen el domini públic per a prestar els serveis de telefonia mòbil.

Article 3.- Subjectes passius ( Es modifica apartat 1 i 2)

1. Són subjectes passius les empreses o entitats explotadores de serveis de
subministrament que resultin d’interès general o afectin a la generalitat o a una part
important del veïnat tals com les de proveïment d’aigua, subministrament de gas,
electricitat, telefonia fixa i altres d’anàlogues, així com també les empreses que
exploten xarxes de comunicació mitjançant sistemes de fibra òptica, televisió per cable
o qualsevol altra tècnica, independentment del seu caràcter públic o privat. 

A aquests efectes, s’inclouen entre les empreses explotadores dels dits serveis les
empreses distribuïdores i comercialitzadores dels mateixos. 
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2. Als efectes de la taxa aquí regulada, tenen la consideració de subjectes passius les
empreses o entitats explotadores de serveis a què es refereix l’apartat anterior que són
titulars  de  les  corresponents  xarxes  a  través  de  les  quals  s’efectuïn  els
subministraments

Article 5.-  Base imposable i quota tributària. (Es modifica títol)

Article 6.- Període impositiu i meritament de la taxa (Es modifica títol)

Article 7.- Règim de declaració i d’ingrés (Es modifica títol i tots els articles)

1. S’estableix el règim d’autoliquidació per a cada tipus de subministrament, que tindrà
periodicitat trimestral i comprendrà la totalitat dels ingressos bruts facturats en el
trimestre natural al que es refereixi. El cessament en la prestació de qualsevol
subministrament o servei d’interès general, comporta l’obligació de fer constar aquesta
circumstància a l’autoliquidació del trimestre corresponent així com la data de
finalització. 

2. S’haurà de presentar l’autoliquidació (model TA-1) i fer l’ingrés l’últim dia del mes
següent o l’immediat hàbil posterior a cada trimestre natural. Es presentarà a
l’Ajuntament una autoliquidació per a cada tipus de subministrament efectuat en el
terme municipal, especificant el volum d’ingressos percebuts per cada un dels grups
integrants de la base imposable, segons detall de l’article 5.3 d’aquesta Ordenança,  i
els drets d’accés e  interconnexió a la xarxa de distribució referits en l’article 5.2
d’aquesta Ordenança.  

La quantia total d’ingressos declarats pels subministraments a què es refereix l’apartat
a) de l’esmentat article 5.3 no podrà ser inferior a la suma dels consums registrats en
comptadors, o altres instruments de mesura, instal·lats en aquest Municipi. 

3. Les empreses que utilitzin xarxes alienes hauran d’acreditar la quantitat satisfeta als
titulars de les xarxes per tal de justificar la minoració d’ingressos a què es refereix
l’article 5.2 de la present Ordenança. Aquesta acreditació s'acompanyarà de la
identificació de l' empresa o entitat propietària de la xarxa utilitzada així com el seu
import, mitjançant el resum anual (model TA-10), durant el mes d’abril de l’exercici
següent.

4. La presentació de les autoliquidacions després del termini fixat al punt 2 d’aquest
article comportarà l’exigència dels recàrrecs d’extemporaneïtat, segons el que preveu
l’article 27 de la Llei general tributaria. 

Article 8.- Gestió per delegació. (Es modifica títol i tots els articles)

1. Si la gestió, la inspecció i la recaptació del tribut han estat delegades total o
parcialment en la Diputació de Girona, les normes contingudes als articles anteriors
seran aplicables a les actuacions que ha de fer l’Administració delegada. 

2. XALOC establirà els circuits administratius més adients per aconseguir la
col·laboració de les organitzacions representatives dels subjectes passius amb el fi de
simplificar el compliment de les obligacions formals i materials derivades d’aquelles, o
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els procediments de liquidació o recaptació. 

3. Totes les actuacions de gestió, inspecció i recaptació que dugui a terme XALOC
s’ajustaran al que preveu la normativa vigent i la seva Ordenança General de Gestió,
Inspecció i Recaptació, aplicable als processos de gestió dels ingressos locals, la
titularitat dels quals correspon als Municipis de la província de Girona que han delegat
les seves facultats en la Diputació. 

4. No obstant l’anterior, en els casos en que la gestió hagi estat delegada en la
Diputació de Girona, l’Ajuntament es reserva la facultat de realitzar per si mateix i
sense necessitat d’avocar de forma expressa la competència, les facultats d’aprovar
determinades actuacions singulars de recaptació, concedir beneficis fiscals, realitzar
liquidacions per determinar els deutes tributaris o aprovar l’anul·lació, total o parcial, de
les liquidacions respecte de la taxa aquí regulada, quan circumstàncies organitzatives,
tècniques o de distribució competencial dels serveis municipals ho facin convenient.

Article 9.- Infraccions i sancions. (Es modifica títol i tots els articles)

1. La manca d’ingrés del deute tributari que resulta de l’autoliquidació correcta de la
taxa dins els terminis establerts en aquesta ordenança, constitueix infracció tributària
tipificada a l’article 191 de la Llei general tributària, que es qualificarà i sancionarà
segons disposa l’esmentat article. 

2. La resta d’infraccions tributàries que es puguin cometre en els procediments de
gestió, inspecció i recaptació d’aquesta taxa es tipificaran i sancionaran d’acord amb el
que es preveu a la Llei general tributària i a l’Ordenança general de gestió, inspecció i
recaptació dels ingressos de dret públic municipals. 

3. La manca de presentació de forma completa i correcta de les declaracions i
documents necessaris perquè es pugui practicar la liquidació d’aquesta taxa
constitueix una infracció tributària tipificada a l’article 192 de la Llei general tributaria,
que es qualificarà i sancionarà segons disposa l’esmentat article. 

Article 10è.  (desapareix per renumeració)

Disposició addicional primera. –  Modificació dels preceptes de l’ordenança i de les
referències que fa a la normativa vigent, amb motiu de la promulgació de normes
posteriors  (Es modifica el títol)

Annexos:  (s’afegeix annex 1 de declaració d'ingrés i  annex 2 resum anual  segons
models que s'adjunten a l'expedient). en)

ORDENANÇA  FISCAL  NÚMERO  30.  TAXA  PER  APROFITAMENT  ESPECIAL
D’EQUIPAMENTS PÚBLICS  I/O PRESTACIÓ DELS SERVEIS MOTIVATS PER LA
CELEBRACIÓ CIVILS DE CASAMENTS

Article 1r. Fonament i naturalesa

D’acord amb el que estableix l’article 57 en relació amb l’article 20.4.u , ambdós del
PLE2014/12 de 28 d' octubre de 2014 31



Reial Decret Legislatiu 2/2004 de 5 de març, pel qual s’aprova el text refós de la Llei
Reguladora de les Hisendes Locals, de conformitat amb el que disposen els articles 15
a 19 de l’esmentat text  legal,  aquest Ajuntament estableix la taxa per aprofitament
especial d’equipaments públics i pre pretació de serveis motivats per la celebració civil
de casaments, que es regirà per la present Ordenança Fiscal.

Article 3r. Subjecte Passiu

Són  subjectes  passius  d’aquesta  taxa,  en  concepte  de  contribuents,  les  persones
naturals  o  jurídiques  que   utilitzin  o  aprofitin  especialment  els  espais  o  resultin
beneficiades pels serveis prestats.

ORDENANÇA FISCAL REGULADORA DE LA GESTIÓ I RECAPTACIÓ DE TRIBUTS
MUNICIPALS I ALTRES INGRESSOS DE DRET PÚBLIC

Article 4 – Sistema de recaptació (modificació apartat 4t )

4. En el  cas de deutes singulars,  la  notificació de la liquidació aprovada per l’ens
competent,  es  practicarà  per  qualsevol  mitjà  que  permeti  tenir  constància  de  la
recepció.

Si  no  es  reben  aquests  documents,  el  contribuent  pot  sol·licitar  un  duplicat  a
l’Ajuntament.

Article 5. Domiciliació bancària (modificació apartat 5è.)

5.  Si, verificat el càrrec al compte del contribuent, aquest el considerés improcedent,
podrà ordenar-ne la devolució. En aquest cas l’Ajuntament valorarà l’anul·lació de la
devolució..

Es  podrà  sol·licitar  la  domiciliació,  personalment,  en  les  entitats  bancàries
col·laboradores, o a l’Ajuntament.

Article 30 – Desenvolupament del cobrament en període voluntari (modificació apartat
2n)

2. Els mitjans de pagaments admissibles:
2.1 Diner de curs legal.

2.2 Xec bancari nominatiu a favor de l’Ajuntament.

2.3  Transferència  al  compte  bancària  municipal  assenyalat  en  els  documents  de
pagament.

2.4 Targeta de crèdit. 

Així mateix, es podrà pagar a través de la seu electrònica de l’Ajuntament, introduint
les  dades  que  figurin  en  el  document  de  cobrament,  així  com  també  en  caixers
automàtics amb els documents proveïts amb codi de barres, o per altres mitjans que
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autoritzi l’Ajuntament.

Article 36 – Anuncis de subhasta i Mesa de subhasta (es modifica apartat 1r)

1. La  mesa  de  subhasta  de  béns  estarà  integrada  per  la  tresorera,  que  serà  la
presidenta, l’interventor, que actuarà com secretari i el recaptador com a vocal; o les
persones designades com a substituts d’aquests. La presidència de la Mesa podrà
requerir en l’acte de subhasta, la presència d’un membre del servei de recaptació com
auxiliar de la Mesa de subhasta. 

Article 42 – Procediment i criteris de concessió (es modifica apartat 5.1.2)

5.1.2  Per a deutes d’import comprès entre mil cinc-cents euros (1.500,00 €) i sis mil
euros (6.000,00 €) es podran concedir ajornaments o fraccionaments fins a 18 mesos,
sempre que la base imposable (IRPF de l’últim exercici) del contribuent no superi els
seixanta mil euros (60.000,00 €).

Article 47 – Anul·lació

1. Seran  anul·lades  i  donades  de  baixa  en  comptes  aquells  deutes  en  els  que
concorrin els següents requisits simultàniament:

1.1  Que  siguin  recursos  de  dret  públic  de  la  Hisenda  municipal,  liquidats  amb
anterioritat a 31/12/2009 i no acumulats en un expedient executiu amb altres deutes
del mateix contribuent.

1.2 Que es tracti de deutes en període executiu.

1.3 Que l’import de la liquidació inicial, notificada en període voluntari al deutor, no
excedeixi  de  QUINZE EUROS (15,00  €),  quantia  que  s’estima insuficient  per  a  la
cobertura del cost d’exacció i recaptació.

Article  52  –  Criteris  a  aplicar  en  la  formulació  de  propostes  de  declaració  de
crèdits incobrables. (modificació apartat 2.5)

2.5 En qualsevol dels supòsits anteriors , es considerarà causa suficient per justificar la
insolvència d’una persona física  quan s’acrediti que s’ha produït l’execució hipotecària
o la dació en pagament de la seva vivenda habitual. Es considerarà vivenda habitual
aquella en el el contribuent ha constat empadronat de forma ininterrompuda durant
almenys dos anys anteriors a la transmissió o des del moment de la seva adquisició si
aquest termini fos inferior a dos anys.

Segon.-Exposar al públic els acords precedents, al tauler d’edictes de l’Ajuntament,
durant un termini de trenta dies comptats a partir del següent al de la publicació del
corresponent  anunci  en  el  Butlletí  Oficial  de  la  Província.  Així  mateix  s’haurà  de
publicar anunci d’exposició en un diari dels de major difusió de la província. En aquest
termini els interessats podran examinar l’expedient i presentar les reclamacions  que
estimin oportunes. Transcorregut el període indicat sense haver-se’n presentat cap, els
acords restaran aprovats definitivament.
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Tercer.- En cas de no haver-se produït reclamacions, publicar al Butlletí Oficial de la
Província els acord elevats  a definitius i el text íntegre de les modificacions aprovades
així  com de l’ordenació de la nova Ordenança General  de Gestió i  Recaptació els
quals entraran en vigor el dia 1 de gener del 2015  i regiran mentre no s’acordi la seva
modificació o derogació.

Esmenes:
Per part del Grup Municipal d'Esquerra Republicana de Catalunya, i mitjançant escrit
presentat al Registre d'entrada el dia 27 d'octubre de 20114, amb número 14298, s'han
presentat les següents esmenes:

– Ordenança fiscal reguladora de l'Impost sobre Béns Immobles. Proposen que a
l'article 5è.3 on es regula la  bonificació  del  50% per  a  famílies nombroses,
s'augmenti el valor cadastral fins a 87.500 euros.

– Ordenança fiscal reguladora de l'Impost sobre Construccions, Instal.lacions i
Obres. Proposen les següents esmenes:

– Augmentar  de  25  a  90%  la  bonificació  per  obres  de  millora
d'accessibilitat  i  adaptació  d'habitatges  quan  es  tracti  de  persones
majors de 65 anys o amb mobilitat reduïda.

– Bonificació del 75% per obres executades per fundacions sense finalitat
lucrativa amb fins d'assistència social.

– Bonificació  del  50%  per  totes  les  obres  que  tinguin  per  objecte  la
rehabilitació de la façana.

– Ordenança fiscal reguladora de la taxa per llicència d'obertura d'establiment,
Proposen una bonificació del 30% de la quota de la taxa per les activitats que
creïn i mantinguin dos llocs de treball. Per les activitats que es desenvolupin en
locals de superfície inferior a 120 m2 es proposa que es pugui gaudir de la
bonificació amb creació i manteniment d'un lloc de treball.

Es  voten  les  esmenes  presentades pel  grup  Municipal  d'Esquerra  Republicana de
Catalunya, amb el següent resultat:

Vots a favor: Els senyors Fernàndez, Rocas, Vencells, Rangel i les senyores Zaragoza
i Mauri (PSC), els senyors Gómez, Pujol, Prats, Gabarró i la senyora Frigola (CiU), els
senyors Sabrià, Vilà i Lledó (ERC), la senyora Galiana i el senyor Rodrigo (PP) i el
senyor Guerra (PxC), total disset vots a favor.
Vots en contra:Cap.
Abstencions:  Els  senyors  Genover,  Menor  i  la  senyora  Recio  (Entesa),  total  tres
abstencions

Per tant, s'incorporen les esmenes a la proposta presentada, i en conseqüència, la
part dispositiva de la qual quedarà redactada com segueix:

Primer.-  Aprovar  provisionalment  la  modificació  dels  següents  articles  de  les
PLE2014/12 de 28 d' octubre de 2014 34



Ordenances  Municipals  vigents,  establerts  de  conformitat  amb  el  Reial  Decret
Legislatiu 2/2004, de 5 de març, pel qual s'aprova el Text Refós de la Llei Reguladora
de les Hisendes Locals, les quals resten redactades de la següent manera:
 
ORDENANÇA FISCAL NÚMERO 1. IMPOST SOBRE BÉNS IMMOBLES 
 
Article 5è. Bonificacions (modificació apartat 3r i 4t)
 
3. Els subjectes passius  que, d’acord amb la normativa vigent, tinguin a 1 de gener  la
condició de titulars de família nombrosa gaudiran d’una bonificació del  50 % en la
quota  íntegra  de  l’impost  corresponent  a  l’immoble  que  sigui  vivenda  habitual  de
l’interessat , sempre que compleixin simultàniament les següents condicions:
 
-          l’ habitatge ha de tenir un valor cadastral igual o inferior a 87.500 €
-          hauran de constar empadronats, amb efectes d’1 de gener, en la mateixa unitat
de convivència tots els membres de la família inclosos en el títol de família nombrosa
expedit.
-          el subjecte passiu beneficiat no podrà constar com a titulars d’altres immobles
destinats a habitatge
-          el  subjecte  passiu  beneficiat  no  podrà  constar  deutor  amb l’Ajuntament  de
Palafrugell  per  cap  altre  concepte  en  fase  executiva,  excepte  si  té  aprovat  un
fraccionament del deute i l’estigui complint. En tot cas els interessats que presentin la
sol·licitud de bonificació  hauran de donar  compliment  al  requisit  de  no tenir  altres
deutes  en  via  executiva  o  tenir  concedit  un  fraccionament  del  deute  abans  de  la
finalització del període voluntari de l’Impost sobre Béns Immobles.
La sol·licitud de bonificació, adjuntant el títol de família nombrosa, s’haurà de presentar
abans del final de període voluntari de pagament de l’Impost sobre Béns Immobles
corresponent a l’any pel  qual  es sol·licita la seva aplicació. En cas de liquidacions
d’Impost sobre Béns Immobles per incorporacions de noves altes que corresponguin a
exercicis  anteriors  s’haurà  de  presentar  abans  del  final  del  període  voluntari  de
pagament que consti a la liquidació
 
4. Els immobles que tinguin instal·lats i en funcionament  sistemes d’energia solar per
aprofitament elèctric o tèrmic gaudiran d’una bonificació del 50 % durant 3 exercicis en
la quota de l’impost  sempre que es compleixin de manera simultània els següents
requisits:
 

a. El  bé  immoble  ha  de  tenir  assignat  us  residencial  o  comercial  a  efectes
cadastrals. 

b. El sistema d’energia solar per aprofitament elèctric ha de tenir una potència
mínima instal·lada de 5 kw i una superfície mínima de captació solar de 4m2
per cada 100 m2 de vivenda. 

c. la  instal·lació  d’energia  solar  no  ha  de  ser  obligatòria  per  cap  normativa
específica. 

 
Els subjectes passius hauran de presentar sol·licitud per a l’atorgament de bonificació
abans del final del període voluntari de pagament i aquesta tindrà efectes per l’exercici
en curs i els dos següents. En cas que es presentés una vegada finalitzat el període
voluntari  de  pagament  aquest  tindrà  efectes  pels  3  exercicis  posteriors  a  la
presentació.
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A la sol·licitud s’ha d’adjuntar :
 

a. Per a les instal·lacions d’energia elèctrica per aprofitament elèctric. 
o        Còpia de l’imprès ELEC 1 de la instal·lació degudament diligenciat per
l’Entitat d’Inspecció i Control.
o        Còpia  del  Projecte  de  la  instal·lació,  si  és  de  més  de  10kw,  o  de  la
Memòria  tècnica  de  la  instal·lació  realitzat  per  tècnic  competent  o  per  empresa
autoritzada.

b. Per a les instal·lacions d’energia solar d’aprofitament tèrmic s’haurà d’adjuntar
a la sol·licitud la següent documentació: 

o        Fotografia de la instal·lació
o        Còpia del projecte d’instal·lació, si és de més de 70 kw, o de la Memòria
tècnica de la instal·lació realitzat per tècnic competent o per empresa autoritzada i
certificat que acrediti que la instal·lació està en funcionament
 

c. Per  a  les  instal·lacions  d’energia  solar  d’aprofitament  elèctric  o  tèrmic  que,
degut a la seva antiguitat, el propietari no disposi del Projecte d’instal·lació o de
la  Memòria  tècnica de la  instal·lació  s’haurà  de presentar  com a document
substitutori  un certificat emès per tècnic competent , enginyer o arquitecte, on
es faci constar les principals característiques de la instal·lació, entre les quals
haurà de figurar necessàriament els següents aspectes: 

-          Si es aprofitament tèrmic o elèctric
-          Situació de la instal·lació
-          Potència en kw de la instal·lació
-          Superfície de captació
-          Acreditació i valoració del funcionament de la instal·lació i de les condicions de
seguretat i eficiència energètica .
 
Article 7è. Tipus de gravamen
 
El tipus de gravamen a aplicar, d’acord amb l’article 72.3 del Reial Decret Legislatiu
2/2004 de 5 de març,  pel  qual  s’aprova el  text  refós de la Llei  Reguladora de les
Hisendes Locals, serà el 0,8333 % quan es tracti de béns de naturalesa urbana  o de
béns  immobles  de  característiques  especials  i  el  0,90  % quan  es  tracti  dels  de
naturalesa rústega.
 
 
ORDENANÇA  FISCAL  NÚMERO  2.  IMPOST  SOBRE  VEHICLES  DE  TRACCIÓ
MECÀNICA
 
Article 5è. Acreditament  (s’afegeix apartat 5è)
 
5.  En  els  supòsits  de  vehicles  retirats  de  la  via  pública  per  al  seu  posterior
desballestament per l’ajuntament, es prendrà com a data de la baixa, la de la retirada o
recepció del vehicle per part de l’ajuntament.  Tanmateix, en el supòsit de renúncia del
vehicle en favor de l’ajuntament de la imposició per al seu posterior desballestament,
es prendrà com a data de la baixa, la de la recepció per part de l’ajuntament.
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ORDENANÇA  FISCAL  NÚMERO  3.  IMPOST  SOBRE  CONSTRUCCIONS,
INSTAL·LACIONS I OBRES.
 
Article 7è. Bonificacions
 
1.- S’estableix, d’acord amb l’article 103.2 del Reial Decret Legislatiu 2/2004 de 5 de
març, pel qual s’aprova el text refós de la Llei Reguladora de les Hisendes Locals, una
bonificació de la quota de l’impost a favor de les construccions, instal·lacions o obres
que  siguin  declarades  d’especial  interès  o  utilitat  municipal  per  concórrer
circumstàncies  socials,  culturals,  històrico-artístiques  o  de  foment  del  treball  que
justifiquin tal declaració. Aquesta correspondrà al Ple de la Corporació i s’acordarà ,
prèvia sol·licitud del subjecte passiu, amb el vot favorable de la majoria simple dels
seus membres. 
 
De conformitat amb l’article 103.2 s’estableixen les següents bonificacions:
 
a.       Bonificació del 95% de la quota per les obres que es realitzin en equipaments
d’ús públic per altres administracions , ja sigui directament o mitjançant altres ens de
dret públic o privat.
b.       Bonificació  del  95%  per  les  obres  que  s’executin  en  el  marc  del  projecte
d’intervenció integral dels Barris de la Sauleda i el carrer Ample
c.       Bonificació  del  95%  per  les  obres  que  s’executin  com  a  conseqüència  de
desastres naturals o per motius de força major.
d.       Bonificació  del  75% per  les  obres executades per  fundacions sense finalitat
lucrativa amb finalitats d’assistència social sempre que les obres guardin relació amb
l’activitat fundacional
e.       Bonificació del 60% per les empreses que sol·licitin llicència d’obres , tant per
instal·lació de noves activitats com remodelació d’activitats ja existents ,que suposin la
creació de llocs de treball en els Sectors d’Activitat Econòmica que, d’acord amb el
POUM de Palafrugell,   tenen com a ús predominant l’ús industrial.  Caldrà que a la
seva  sol·licitud  aportin  memòria  de  la  previsió  de  llocs  de  treball  una  vegada
instal·lada  la  nova  activitat  o  executada  la  remodelació.  Serà  requisit  que  entre
l’atorgament de la llicència i l’inici de les obres no es superin els sis mesos.
f.         Bonificació del 50% per les obres que es realitzin per a l’inici o remodelació
d’una activitat econòmica sempre que el titular de la llicència d’obres coincideixi amb el
titular  de  l’activitat  econòmica,  a  tal  efecte  caldrà  sol·licitar  llicència  ,o  bé  fer
comunicació prèvia, de nova activitat o modificació de l’existent de manera simultània
a la sol·licitud de la llicència d’obres.
g.       Bonificació del 50% de les obres que tinguin per objecte la rehabilitació integral
de les façanes.
 
2.- S’estableix una bonificació del 50 % en la quota de l’Impost sobre Construccions,
Instal·lacions i obres a favor dels subjectes passius que realitzin obres de reforma  que
suposin l’adaptació de l’habitatge a la Llei 20/1991, de 25 de novembre, de promoció
de l’accessibilitat i de supressió de barreres arquitectòniques, i d’aprovació del Codi
d’accessibilitat.
 
3.- S’estableix una bonificació del 50 % en la quota de l’Impost sobre Construccions,
Instal·lacions i obres a favor dels subjectes passius que realitzin obres de reforma o
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nova construcció que tinguin com a objecte la creació d’un habitatge adaptat per a
discapacitats.
 
4.- La bonificació  contemplada a l’apartat 2n. i 3r. del present article serà del 90% de
la quota quan el subjecte passiu sigui una persona d’edat superior a 65 anys o amb
mobilitat reduïda.
 
5.-  Gaudiran  d’una  bonificació  del  50  % de  la  quota  de  l’Impost  les  Construcció,
Instal·lacions o Obres  referents als habitatges de protecció oficial.
 
6.- Les bonificacions previstes al present article s’aplicaran sobre la quota resultant
d’aplicar, si s’escau, altres bonificacions previstes en el present article.
 
 
ORDENANÇA FISCAL  NÚMERO  4.  IMPOST  SOBRE  L'INCREMENT  DE  VALOR
DELS TERRENYS DE NATURALESA URBANA.
 
Article 7è. Base Imposable ( modificació aparat 1r)
 
1. La base imposable d'aquest impost està constituïda per l'increment del valor dels
terrenys  de  naturalesa  urbana  manifestat  en  el  moment  de  l'acreditament  i
experimentat al llarg d'un període màxim de vint anys.
 
Article 13è. Quota tributària
 
La quota d'aquest impost serà la que resulti d'aplicar a la base imposable el tipus del
27 per 100.
 
 
ORDENANÇA FISCAL NÚMERO 6. CONTRIBUCIONS ESPECIALS
 
Article l4è. Imposició i ordenació (modificació apartat 4t)
 
4. Una vegada els acords d’imposició i ordenació adoptats pel Ple siguin definitius, la
Junta de Govern Local  aprovarà   les quotes individuals que s'han de satisfer  i   es
notificaran individualment a cada  subjecte passiu si ell i el seu domicili es coneixien i,
en el  seu defecte,  per edictes.  Els interessats podran formular recurs de reposició
davant de l'Ajuntament, que podrà versar sobre la procedència de les contribucions
especials, del percentatge del cost que hagin de satisfer les persones beneficiades
especialment o de les quotes assignades.
 
 
ORDENANÇA  FISCAL  NÚMERO  7.  TAXA  PER  EXPEDICIÓ  DE  DOCUMENTS
ADMINISTRATIUS.
 
Article 2n. Fet imposable (modificació apartat 3r)
 
3. No està sotmesa a la taxa la tramitació de documents i  expedients a instàncies
d’altres  administracions  o  que  siguin  necessàries  per  al  compliment  d'obligacions
fiscals,  com  tampoc  no  ho  estaran  les  consultes  tributàries,  els  expedients  de
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devolució  d'ingressos  indeguts,  els  recursos  administratius  contra  resolucions
municipals de qualsevol classe i els relatius a la prestació de serveis o a la realització
d'activitats de competència municipal i a la utilització privativa o l'aprofitament especial
de béns del domini públic municipal, que estiguin gravats per una altra taxa municipal
o pels que aquest Ajuntament exigeixi un preu públic.
 
 
ORDENANÇA  FISCAL  NUMERO  10.  TAXA  PER  LLICÈNCIA  D'OBERTURA
D'ESTABLIMENTS.
 
Article 5è. Quota tributària (modificació apartat 2n i s’afegeix apartat 4t) 
 
2. La quantia de la taxa a ingressar resultarà d’aplicar sobre les tarifes establertes en
el  punt  anterior  els  següents  coeficients  correctors   en  funció  de  la  superfície
construïda del  local,  i  en cas d’activitats  que es realitzin en terrasses de propietat
privada es considerarà també la superfície destinada a terrasses:
 
Superfície Coeficient

corrector

Fins a 120 m2 0,50

De 121 a 250 m2 0,75

De 251 a 500 m2 1,00

De 501 a 1.000 m2 1,25

Més de 1.000 m2 1,50
 
4. En cas que per a la tramitació de l’expedient sigui necessari l’emissió d’informe per
part d’un altra administració pública i que aquest informe estigui subjecte al pagament
de qualsevol tipus d’exacció , s’incrementarà la quota a ingressar per l’import a satisfer
per l’informe.
 
Article 6è. (es modifica apartat 3r)
  
3.  Les  sol·licituds  que  es  presentin  per  tal  que  l’Ajuntament  realitzi  el  servei
d’inspecció en matèria de contaminació acústica mitjançant un estudi d’acústica medi
ambiental tributaren per les següents quotes:
 
 Euros
Sonometria diürna (de 9.00 a 22.00h) 290,00
Sonometria nocturna 429,20
Sonometria diürna i nocturna 533,60
 
En cas que la realització de l’estudi acústic es motivi  per una queixa presentada per
una tercera persona pel nivell acústic de qualsevol tipus d’activitat es procedirà de la
següent manera:
 
a) En cas que la prova resulti negativa  , i per tant el nivell acústic verificat estigui per
sota del nivell permès , l’Ajuntament procedirà a emetre la corresponent liquidació a
càrrec  de  la  persona  que  hagi  presentat  la  queixa,  sempre  que  anteriorment
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l’Ajuntament ja hagués efectuat un estudi acústic  com a conseqüència d’una queixa
presentada per la mateixa persona i també hagués resultat negativa.
 
b) En cas que la prova resulti positiva   , i per tant el nivell acústic verificat estigui per
sobre del nivell permès ,  l’Ajuntament  procedirà a emetre la corresponent liquidació al
titular de l’activitat.
 
Article 7è.- Bonificacions (s’afegeix apartat 7è,)
 
7.- Gaudiran d’una bonificació del 30% de la quota municipal els subjectes passius que
sol·licitin  llicència o comunicació d’una nova activitat i que l’exercici d’aquesta activitat
suposi l’ocupació de dos persones de manera ininterrompuda durant un termini d’un
any des de l’inici de l’activitat. En cas que l’activitat es desenvolupi en un local de
superfície construïda inferior  a 120m2 es gaudirà la bonificació si  l’activitat  suposa
l’ocupació d’una persona de manera ininterrompuda durant un termini d’un any des de
l’inici de l’activitat.  Aquesta bonificació ha de ser sol·licitada una vegada transcorregut
un any de l’inici de l’activitat i la seva estimació suposarà la devolució del 30% de la
quota ingressada. A la sol·licitud s’haurà d’aportar la documentació de cotització dels
treballadors  a  la  Seguretat  Social  i  altra  documentació  que  sigui  requerida  i  que
justifiqui el compliment de l’objectiu d’ocupació.
 
 
ORDENANÇA FISCAL NÚMERO. 11. TAXA DE CLAVEGUERAM
 
Article 5è,- Bases (es modifica apartat 1r)
 
1.Constituiran la base per a l'exacció de la taxa:
 
a)       En els immobles amb subministrament domiciliari  d'aigües i  que no disposin
d’aigua de pou per usos domèstics, el preu del volum d'aigua consumit , mesurat pel
comptador durant cada període de facturació.
b)       En els immobles amb subministrament domiciliari d’aigües i que disposi d’aigua
de pou per usos domèstics o piscina, el preu del volum d'aigua consumit  mesurat pel
comptador  durant  cada període de facturació,  més el  preu de volum d’aigua,  que
mitjançant  informe  justificatiu  per  part  de  l’empresa  adjudicatària  del  servei  de
subministrament d’aigua, s’estimi que s’ha utilitzat de l’aigua de pou i  que ha estat
abocada a la xarxa de clavegueram.
c)       En els immobles ocupats   sense subministrament domiciliari d’aigües i que es
tingui constància que s’utilitza aigua de pou per usos domèstics es considerarà el preu
del consum de 10 m3/mensual
 
 
ORDENANÇA FISCAL NÚMERO 13.  TAXA PER LA RECOLLIDA,  TRACTAMENT I
ELIMINACIÓ D’ESCOMBRARIES I ALTRES RESIDUS URBANS
 
Article 6è.- Acreditament 
 
1. La taxa s'acredita i neix l'obligació de contribuir des del moment en què s'iniciï la
realització del servei, que hom entendrà  iniciat, atesa la seva naturalesa de recepció
obligatòria, quan el servei municipal de recollida d'escombraries domiciliaries, en els
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carrers o llocs on figurin els habitatges estigui establert i en funcionament.
 
Article 10è. Subjectes passius (modificació apartat 2n) 
 
2.  A aquests efectes, els titulars d’activitats en establiments que, d’acord amb l’article
36 de l’Ordenança Reguladors dels Residus de Palafrugell, es puguin considerar com
a  servei  no  obligatori,  vindran  obligats  a  acreditar  davant  l’Ajuntament  que  tenen
contractat amb un gestor autoritzat la recollida, tractament i eliminació de la totalitat de 
residus que produeixi l’activitat corresponent. Aquest acreditament s’haurà d’efectuar
abans del final del primer trimestre de l’any  i s’haurà de renovar el primer trimestre
dels exercicis posteriors i en cas de noves activitats en el termini d’un mes des de
l’inici  de  l’activitat.  Els  titulars  d’activitats  que  portin  a  terme  aquest  acreditament
deixaran de tributar pels conceptes de recollida i  tractament de residus a partir del
següent trimestre natural posterior, si bé hauran de fer efectiva una taxa anual d’import
175,44 euros per la inspecció i control municipal de la correcció del servei.
 
Cas que no es porti a terme l’esmentat acreditament en el termini indicat, l’Ajuntament
considerarà  que  el  titular  de  l’activitat  s’acull  al  sistema  de  recollida,  tractament  i
eliminació  que  té  establert  la  Corporació  i  per  tant,  tindrà  aquest  la  condició  de
subjecte passiu de la taxa aquí regulada. 
 
Article 12è. Quota tributària (Es modifica apartat 5è, 6è  i 7è)
 
5.-En cap cas la quota anual   a liquidar en concepte d’escombraries per locals serà
inferior a 60,00 €. 
 
6.- Per a les activitats econòmiques i /o professionals que no precisin de local, i utilitzin
la Deixalleria Municipal, s’estableixen les següents tarifes:
 
Residu Tarifa €/kg

REPQ  (Residus  especials  en  petites
quantitats):Dissolvents,  pintures,  tintes,  àcids,  productes
de  neteja,  reveladors  fotogràfics,  aerosols,  fitosanitaris,
cosmètics i medicaments…

−

Envasos buits que hagin contingut substàncies perilloses −

Metalls  valoritzables  (Coure,  Plom,  Zinc,  acer,  alumini,
llautó) i cable elèctric

−

Bateries de cotxe i altres usos −

Olis lubricants −

Residus d'aparells elèctrics i electrònics  

Tòners −

Piles de botó, alcalines, acumuladors i altres −

Làmpades i fluorescents −

Envasos lleugers −

Plàstic d’embalatge 0,70 € /m3

Porexpan (polietilè expandit) 0,70 €/m3

Paper i cartró −
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Envasos de vidre −

Plàstic  dur  (cadires  i  taules  de  jardí,  cubells
d’escombraries domèstiques, etc.) 

0,20 €

Olis de cuina −

Vidre laminat 0,04 €

Vidre pla −

Runa 0,09 €

Fusta 0,05 €

Poda 0,07 €

Voluminós 0,15 €

Pneumàtics −

Ferralla −

Matalassos 7 € / unitat
 
7.-La resta  d’activitats  econòmiques que paguin  taxa d’escombraries i  que puguin
utilitzar la Deixalleria segons allò especificat en la Ordenança Reguladora dels Residus
de Palafrugell,  podran  fer  servir  sense cost  la  Deixalleria  amb els  següents  límits
d’entrada:
 
Residu Kg exempts de tarifa

REPQ  (Residus  especials  en  petites
quantitats):Dissolvents,  pintures,  tintes,
àcids,  productes  de  neteja,  reveladors
fotogràfics,  aerosols,  fitosanitaris,
cosmètics i medicaments…

Sense límit d'entrada (només generadors
que no disposin de recollida a través dels
SIG)

Envasos  buits  que  hagin  contingut
substàncies perilloses

Sense límit d'entrada (només generadors
que no disposin de recollida a través dels
SIG)

Metalls  valoritzables  (Coure,  Plom,  Zinc,
acer, alumini, llautó) i cable elèctric

Sense límit d'entrada

Bateries de cotxe i altres usos Només domèstic

Olis lubricants Només domèstic

Residus d'aparells elèctrics i electrònics
Sense límit d'entrada (només generadors
que no disposin de recollida a través dels
SIG)

Tòners
Sense límit d'entrada (només generadors
que no disposin de recollida a través dels
SIG)

Piles  de  botó,  alcalines,  acumuladors  i
altres 

Sense límit d'entrada (només generadors
que no disposin de recollida a través dels
SIG)

Làmpades i fluorescents
Sense límit d'entrada (només generadors
que no disposin de recollida a través dels
SIG)
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Envasos lleugers Sense límit d'entrada

Plàstic d’embalatge 45 m3

Porexpan (polietilè expandit) 45 m3

Paper i cartró Sense límit d'entrada

Envasos de vidre Sense límit d'entrada

Plàstic dur (cadires i taules de jardí, cubells
d’escombraries domèstiques, etc.) 

400 kg

Olis de cuina Només domèstic

Vidre laminat
1500 kg

Vidre pla 7000 kg

Runa 5000 kg 

Fusta 3000 kg

Poda 7500 kg

Voluminós 1000 kg

Pneumàtics Només domèstic

Ferralla Sense límit d'entrada

Matalassos 5 unitats
 
Article 14è. Declaració i ingrés (Es modifica apartat 1r i 2n)
 
1.Per a les activitats que s’exerceixin en local, dintre dels trenta dies hàbils següents a
la  data  en  què  s'acrediti  per  primera  vegada  la  taxa,  els  subjectes  passius
formalitzaran  la  seva  inscripció  en  matrícula  i  presentaran,  a  aquest  efecte,  la
declaració  d'alta  corresponent  i  ingressaran,  simultàniament,  la  quota  de l'exercici,
prorratejada per trimestres naturals. 
 
2.  Per  les  activitats  que  s’exerceixin  en  local,  quan  es  conegui,  d'ofici  o  per
comunicació  dels  interessats,  qualsevol  variació  de  les  dades  que  figuren  a  la
matrícula, s'hi efectuaran  les modificacions corresponents, que tindran efecte a partir
del període de cobrament següent al de la data en què s'hagi realitzat la declaració. En
cas que en un local es produeixi un canvi d’activitat que suposi variació en la quota
tributària a ingressar en concepte de taxa d’escombraries, es procedirà a prorratejar
per quotes trimestrals les quotes anuals de les diferents activitats per tal de regularitzar
el  seu pagament  ,  aplicant  el  nou import  de la nova activitat  a partir  del  trimestre
següent en que es comuniqui la nova activitat.  
 
 
ORDENANÇA  FISCAL  NÚMERO  16.  TAXA  PER  ENTRADA  DE  VEHICLES  I
RESERVES DE LA VIA PUBLICA
 
Article 2n. Fet Imposable i Supòsits de no subjecció
 
1.-Està constituït per la realització de les ocupacions o aprofitaments que es detallen o
encara que no es realitzin,  per haver demanat i obtingut la corresponent llicència.
1.Entrada de vehicles a edificis o terrenys des de la via pública, sempre que consti una
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entrada amb suficient capacitat pel pas d’un vehicle i amb independència de si hi ha o
no  altres  entrades  al  mateix  edifici,  terreny  i  fins  i  tot  local.  Tanmateix  amb
independència de si l’entrada està o no senyalitzada amb placa de gual. Es considera
que les entrades amb amplada igual o superior a 2 metres tenen suficient capacitat pel
pas d’un vehicle. 
2.Les reserves de la via pública per aparcaments exclusius.
3. Les reserves de la via pública per càrrega o descàrrega de mercaderies.
 
2.- No estan subjectes a la taxa les entrades de vehicles quan s’acrediti que l’entrada
és necessària  per accedir a la vivenda per part  de persones que per la seva mobilitat
requereixin de l’ús de cadira de rodes.
 
 
ORDENANÇA FISCAL NÚMERO 19. TAXA PEL SERVEI DE LA LLAR D’INFANTS
 
Article 8è. Normes de Gestió (es modifica apartat 4t i s’afegeix apartat 5è)
 
4.  En  cas  d’altes  per  noves  matriculacions  durant  el  curs  escolar,  l’import  de  la
matrícula es prorratejarà per trimestres naturals, incloent en la quota el trimestre d’inici
del servei. 
 
5. En cas de baixa durant el curs la quota a pagar de matriculació es prorratejarà  per
trimestres naturals  incloent el trimestre natural en que es dona de baixa i per tant , si
la quota per matriculació constés pagada, es tindrà dret a la devolució d’ingressos per
la  part  que  correspongui  als  trimestres  naturals  que  no  assisteixi  l’infant  a  la  llar
d’infants.
 
 
ORDENANÇA FISCAL NÚMERO 20.  TAXA PEL SERVEI  DE SUBMINISTRAMENT
D’AIGUA
 
Article 7è. Quota Tributària
 
1.La quantia de la taxa regulada en aquesta ordenança serà la que es fixa en les
tarifes següents:
 
1.1 Subministrament d’aigua 
  
US DOMESTIC Euros/m3
-Fins a 10m3 per mes 0,3798
-De 10m3 a 20m3 0,6829
-Excés de 20m3 1,1413
US INDUSTRIAL 0,6201
RECÀRREC PER SOBREELEVACIÓ 0,1185
CONSERVACIÓ D’ESCOMESES I COMPTADORS Abona/euro/mes
Fins a 13 mm de diàmetre 0,8046
-De 15 i 20 mm de diàmetre 0,9650
-De 25 i 30 mm de diàmetre 1,4070
-De més de 30 mm de diàmetre 2,2099
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A efectes  de  l’aplicació  de  les  tarifes  senyalades  en  l’apartat  anterior  tindran  la
consideració de quota de servei, que es facturarà per cada abonat amb independència
del seu consum registrat, les següents:
 
Hotel 1a. Categoria : €/Habitació/dia 0,255

Hotel 2a. Categoria: €/Habitació/dia 0,186

Hotel 3a. Categoria: €/Habitació/dia 0,133

Comptador de 13 mm de diàmetre : €/mes 2,52

Comptador de 20 mm de diàmetre  : €/mes 5,04

Comptador de 30 mm de diàmetre : €/mes 7,58

Comptador de 40 mm de diàmetre : €/mes 12,64
 
1.2 Tarifa de Connexions
 
Restabliment de subministre ................ .................      20,91 €
Dret de connexió per alta nova ................................     24,04 €
Dret per trasllat de comptador .................................      9,02 €
 
 
ORDENANÇA FISCAL NÚMERO 23. TAXA PER VISITES AL MUSEU DEL SURO,
ELS SEUS SERVEIS DEPENENTS I L’ÚS PRIVATIU DELS SEUS ESPAIS
 
Article 1r. Fonament i naturalesa
 
1. D’acord amb el que estableix l’article 57 en relació amb l’article 20.4.w , ambdós del
Reial Decret Legislatiu 2/2004 de 5 de març, pel qual s’aprova el text refós de la Llei
Reguladora de les Hisendes Locals, de conformitat amb el que disposen els articles 15
a 19 de l’esmentat text legal, aquest Ajuntament estableix la taxa per visites al museu
del suro, que es regirà per la present Ordenança Fiscal.
 
Article 2n. Fet Imposable
 
Constitueix el fet imposable d’aquesta taxa la realització de visites al Museu del Suro o
a altres serveis que en depenen d’ell (Dipòsit modernista de Can Mario i Torre de Sant
Sebastià  de la  Guarda),  així  com l’ús  privatiu  dels  seus espais  i  la  utilització dels
serveis de reproducció de documents dipositats en les seves dependències.  Resten
no subjectes a la taxa les visites a les exposicions temporals del Museu del Suro.
 
Article 3r. Subjecte Passiu
 
Són  subjectes  passius  d’aquesta  taxa,  en  concepte  de  contribuents,  les  persones
naturals que realitzin visites al Museu del Suro o a altres serveis que depenen d’ell
(Dipòsit modernista de Can Mario i Torre de Sant Sebastià de la Guarda), que facin un
ús privatiu dels seus espais o que usin els seus serveis de reproducció de documents. 
 
Article 4t. Quota Tributària
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La quantia de la taxa regulada en aquesta ordenança serà la que es fixa en les tarifes
que es contenen en l'apartat següent:
 
4.1.- Accés al Museu, a la torre de Sant Sebastià de la Guarda i al dipòsit modernista
de Can Mario.
 
4.1.1.-- Visites individuals a centres:
 

 Visita al Museu del Suro de Palafrugell: entrada individual 3 €. Entrada reduïda
1’5 €.       

 Visita  Torre  de Sant  Sebastià:  entrada individual  i  col·lectiva  1 €.  No hi  ha
entrada reduïda. 

 Visita al Dipòsit modernista de Can Mario: entrada individual i col·lectiva 1 €.
No hi ha entrada reduïda. 

 
4.1.2.- Activitats per a escolars i estudiants:
 

 Visites guiades: 4 €/persona 
 Tallers: 4,50 €/persona 

 
4.1.3.- Activitats familiars programades d’estiu i caps de setmana
 
Tallers, visites-taller, visites guiades, visites teatralitzades: 3 € (no es paga el preu de
l’entrada i es merita de forma excepcional a partir de 2 anys).
 
4.1.4- Activitats adults
 

 Visita guiada  jubilats: 3 €/persona  ( mínim 20  persones) 
 Visita guiada resta grups: 4 €/persona (mínim 20 persones) 
 Taps, Vins i Mercats. Una explosió de color, sabor i tradició: 

 
Visita més tast de vi negre: 135 € (grup de 55 persones, equivalent 2,45 €/persona)
Visita més tast de vi negre i blanc: 180 € (grup de 55 persones, equivalent a 3,27
€/persona)
Visita més tast de vi dolç: 170 € ) grup de 55 persones 3,09 €/persona)
 
4.1.5.- Gaudiran d’entrada gratuïta:
 

 Menors de 12 anys excepte visites guiades. 
 Docents (carnet) 
 Membres de L’ICOM 
 Membres de Associació de Museòlegs de Catalunya 
 Membres  de  l’Associació  del  Museu  de  la  Ciència  i  de  la  Tècnica  i

d’Arqueologia Industrial de Catalunya 
 Aturats 
 Donants i col·laboradors del Museu. 
 Membres de l’Associació d’Amics del Museu 
 Membres de l’associació d’Empresaris Surers i de l’Institut Català del Suro 
 Membres del Club del Vi         
 Guies turístics professionals acreditats 
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 Membres del Club Super 3 
 Persones vinculades al protocol municipal. 
 Tothom  el  darrer  dissabte  de  cada  mes,  que  serà  dia  de  portes  obertes,

exceptuant la participació en activitats específiques. 
 
4.1.6.- Gaudiran d’entrada reduïda:
 

 jubilats 
 Estudiants a partir de 12 anys i persones amb el Carnet Jove 
 Institucions i entitats amb les que el Museu del Suro hagi establert un conveni

al respecte. 
 
4.2.-  Per  la  utilització  privativa  o  especial  dels  espais  del  Museu  per  a  reunions,
congressos, convencions, simposis, presentacions o actes de caire social o cultural.
 
4.2.1.- Auditori Miquel Vincke i Meyer: 
 

 Entitats amb ànim de lucre, matí o tarda: 400 € 
 Entitats amb ànim de lucre, tot el dia: 600 € 
 Entitats sense ànim de lucre, matí o tarda: 60 € 
 Entitats sense ànim de lucre, tot el dia: 100 € 

 
4.2.2.- Sala de la biblioteca cal Ganxó: 
 

 Entitats amb ànim de lucre, matí o tarda: 100 € 
 Entitats amb ànim de lucre, tot el dia: 200 € 
 Entitats sense ànim de lucre, matí o tarda: 50 € 
 Entitats sense ànim de lucre, tot el dia: 75 € 

 
A aquestes  taxes,  que  inclouen  la  neteja,  l’electricitat  i  l’ús  dels  aparells  de  so  i
projecció, caldrà afegir 20 €/hora quan s’usin fora de l’horari habitual del Museu en
concepte de vigilància i suport tècnic.
 
L’ús dels espais no estaran subjectes a taxa quan suposin un interès pel Municipi o pel
Museu, previ informe justificatiu del Museu del  Suro de Palafrugell .
 
En  qualsevol  cas,  la  utilització  privativa  del  museu  requereix  prèvia  autorització
expressa de l’alcalde, president de la Fundació Pública Museu del Suro de Palafrugell.
 
4.3.- Taxes per a la reproducció
 
4.3.1.- Tarifes per a la reproducció de documents en diferents suports
 

 Reproducció en paper DINA4 per una cara: 0.10 
 Reproducció en paper DINA3 per una cara: 0.15 
 Reproducció de plànols sobre paper, per m2: 9.50 
 Còpia d’audiovisuals, fins a 120 minuts o fracció: 6.60 
 Còpia digital de documentació en baixa resolució (fins a 200 kB): 0.50 
 Còpia digital de documentació en alta resolució: 1 
 Suport DVD, per unitat: 1.50 € 
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 Suport CD ROM, per unitat, 1 € 
 
4.3.2.- Tarifes per a la reproducció de caràcter comercial. Aquestes tarifes s’aplicaran
de manera simultània a les contemplades a l’apartat anterior.
 
4.3.2.1.- Reproducció d’imatges fixes del fons del museu
 

 Ús de la imatge en llibre o fulletó (Fins a 1.500 exemplars 70 €; entre 1.500 i
10.000 140€ i més de 10.000, 280 €) 

 Ús de la imatge en edició d’enciclopèdia o similar (fins a 3.000 exemplars , 140
€;  Entre 3.000 i 15.000 exemplars, 210 €; més de 15.000 exemplars, 420 €). 

 Ús de la imatge en publicació periòdica (fins a 3.000 exemplars, 70 €; entre
3.000 i  30.000 exemplars,105 €;  més de 30.000 exemplars,  140 €.  Queden
exceptuats el mitjans locals i comarcals. 

 Ús de la imatge en material publicitari i impresos: (fins a 5.000 exemplars: 70 €;
entre 5.000 i 50.000 exemplars, 140 €; més de 50.000 exemplars, 210 €). 

 Ús de la imatge en edició de postals ( fins a 1.000 exemplars; 210 €; entre
1.000 i 10.000 exemplars, 280 €; més de 10.000 exemplars, 350 €). 

 Ús de la imatge en lloc web: (fins a 30 dies, 70 €; entre 1 mes i 12 mesos, 140
€; més de 12 mesos, 280 €). 

 Ús de la imatge en exposició temporal: (fins a 30 dies, 70 €; Entre 1 mes i 12
mesos, 140 €; més de 12 mesos, 280 €). 

 Ús de la imatge en exposició permanent: Per ús privat: 70 €; per ús comercial,
210 €, per ús comercial exterior, 350 €). 

 
4.3.2.2.- Ús d’audiovisuals del fons del museu
 

 Ús editorial i en comunicació pública per minut o fracció, 70 € 
 Ús publicitari, per minut o fracció: 140 €        

 
4.4.- Taxa per a la realització de sessions fotogràfiques, filmacions i similars
 
4.4.1.- Realització de reportatges fotogràfics
 

 Fins a 2 hores: 80 € 
 Més de 2 hores fins 1 dia: 200 € 
 Per cada dia (horari de visita pública): 200 €     

 
4.4.2.- Vídeos, espots comercials, filmacions i rodatges per a cadenes de televisió i per
al cinema i similars
 

 De caire cultural i compatible amb la visita pública. Per cada dia de lloguer: 400
€ 

 De caire cultural i no compatible amb la visita pública. Per cada dia de lloguer
(de 8 a 20 hores): 800 € 

 
4.4.3.-  Aquestes activitats no estaran subjectes a taxa quan suposin un interès pel
Municipi o pel Museu, previ informe de L’Institut de Promoció Econòmica de Palafrugell
o bé del Museu del  Suro de Palafrugell.
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Article 5è. Normes de Gestió
 
1.La taxa es merita en el moment d’accedir al museu .
2.Com a norma general s’estableix el sistema d’autoliquidació.
3.La  gestió  de  cobrament  en  període  voluntari  de  la  taxa  regulada  a  la  present
Ordenança estarà encomanada a l’Organisme Autònom Local del Museu del Suro.
 
 
ORDENANÇA  FISCAL  NÚMERO  25.  TAXES  PER  UTILITZACIÓ  PRIVATIVA  O
APROFITAMENT  ESPECIAL  DE  BÉNS  MUNICIPALS  PER  ACTIVITATS  I  PER
PRESTACIÓ DE SERVEIS DE CARÀCTER ESPORTIU
 
Article  6è.  Quota  Tributària  (es  modifiquen  exclusivament  les  tarifes  que  es
transcriuen)
 
1.La quantia de la taxa regulada en aquesta ordenança serà la que es fixa en les
tarifes que es contenen en l'apartat següent.
 
1.UTILITZACIÓ DE BÉNS MUNICIPALS PER ACTIVITATS

1.8  PISCINA MUNICIPAL

Abonaments

5.-  Individual  trimestral  (bany lliure,  gimnàs,  sauna i  zona d’aigües); 
jubilats, discapacitats (33%), afectats de fibromiàlgia, menors de 18 any
i aturats (de 7 fins a les 18 hores)

 73,50

1.9 ABONATS A L’INSTITUT MUNICIPAL D’ESPORTS

Quota familiar  70,00

Quota trimestral

Abonats individuals  menors de 18 anys, discapacitats (33 %), afectats
de fibromiàlgia  jubilats i amb la tarja de l’atur  (de 7 fins a les 18 hores)

 55,00

Abonats individuals majors de 18 anys                              82,50

Associacions  i empreses, a partir de 10 persones reducció del 15%  en
quotes individuals                      

 70,00

Abonats familiars  ( dos adults +  fills menors de 18 anys)                    140,00

Abonats familiars,  titular amb la tarja de l’atur  105,00

Abonats familiars, 2 persones majors de 60 anys         82,50

Abonats horari de 13 a 16 hores de dilluns a divendres (sense dret a les
activitats del  pack fitness)

 39,50

Abonats de cap de setmana de divendres a les 16 hores fins a dilluns a
les 13 hores (sense dret a les activitats del  pack fitness)

 39,50

2. PRESTACIÓ DE SERVEIS DE CARÀCTER ESPORTIU

2.2.- ACTIVITAT FÍSICA DE MANTENIMENT

2.2.2.- ADULTS

Pilates, 2 dies / setmana, per trimestre  113,00

2.3 ACTIVITATS AQUÀTIQUES

Activitat aquàtica  a partir  de 60 anys (3 dies)                          90,00
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ORDENANÇA FISCAL NÚMERO 28.   TAXA PER APROFITAMENT ESPECIAL DEL
DOMINI PÚBLIC LOCAL, A FAVOR D’EMPRESES EXPLOTADORES DE SERVEIS
DE SUBMINISTRAMENTS D’INTERÈS GENERAL
 
Article 1.- Fonament i naturalesa
 
A l’empara del previst als articles 57, 20 i 24.1 del text refós de la Llei reguladora de les
hisendes locals, aprovat pel Reial Decret Legislatiu 2/2004, de 5 de març, es regula la
taxa per utilització privativa o aprofitaments especials constituïts en el sòl, subsòl o
volada de les vies públiques municipals, a favor d’empreses explotadores de serveis
de subministraments que resultin d’interès general o afectin a la generalitat o a una
part important del veïnat, que es regirà per la present ordenança fiscal. 
 
Article 2.- Fet imposable i supòsits de no subjecció ( es modifica títol i s'afegeix apartat
5 i 6)
 
5. L’Empresa “Telefónica de España S.A.U”, a la qual va cedir Telefónica SA els
diferents títols habilitants relatius a serveis de telecomunicacions bàsiques a Espanya,
no haurà de satisfer la taxa perquè el seu import queda englobat en la compensació de
l’1,9% dels seus ingressos bruts que satisfà a aquest Ajuntament.
 
Les restants empreses del “Grup  Telefònica” estan subjectes al pagament de la taxa
regulada en aquesta ordenança. 
 
6. No estaran subjectes a la taxa regulada per la present Ordenança les empreses o
entitats que utilitzen el domini públic per a prestar els serveis de telefonia mòbil.
 
Article 3.- Subjectes passius ( Es modifica apartat 1 i 2)
 
1. Són subjectes passius les empreses o entitats explotadores de serveis de
subministrament que resultin d’interès general o afectin a la generalitat o a una part
important del veïnat tals com les de proveïment d’aigua, subministrament de gas,
electricitat, telefonia fixa i altres d’anàlogues, així com també les empreses que
exploten xarxes de comunicació mitjançant sistemes de fibra òptica, televisió per cable
o qualsevol altra tècnica, independentment del seu caràcter públic o privat. 
 
A aquests efectes, s’inclouen entre les empreses explotadores dels dits serveis les
empreses distribuïdores i comercialitzadores dels mateixos. 
 
2. Als efectes de la taxa aquí regulada, tenen la consideració de subjectes passius les
empreses o entitats explotadores de serveis a què es refereix l’apartat anterior que són
titulars  de  les  corresponents  xarxes  a  través  de  les  quals  s’efectuïn  els
subministraments
 
Article 5.-  Base imposable i quota tributària. (Es modifica títol)
 
Article 6.- Període impositiu i meritament de la taxa (Es modifica títol)
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Article 7.- Règim de declaració i d’ingrés (Es modifica títol i tots els articles)
 
1. S’estableix el règim d’autoliquidació per a cada tipus de subministrament, que tindrà
periodicitat trimestral i comprendrà la totalitat dels ingressos bruts facturats en el
trimestre natural al que es refereixi. El cessament en la prestació de qualsevol
subministrament o servei d’interès general, comporta l’obligació de fer constar aquesta
circumstància a l’autoliquidació del trimestre corresponent així com la data de
finalització. 
 
2. S’haurà de presentar l’autoliquidació (model TA-1) i fer l’ingrés l’últim dia del mes
següent o l’immediat hàbil posterior a cada trimestre natural. Es presentarà a
l’Ajuntament una autoliquidació per a cada tipus de subministrament efectuat en el
terme municipal, especificant el volum d’ingressos percebuts per cada un dels grups
integrants de la base imposable, segons detall de l’article 5.3 d’aquesta Ordenança,  i
els drets d’accés e  interconnexió a la xarxa de distribució referits en l’article 5.2
d’aquesta Ordenança.  
 
La quantia total d’ingressos declarats pels subministraments a què es refereix l’apartat
a) de l’esmentat article 5.3 no podrà ser inferior a la suma dels consums registrats en
comptadors, o altres instruments de mesura, instal·lats en aquest Municipi. 
 
3. Les empreses que utilitzin xarxes alienes hauran d’acreditar la quantitat satisfeta als
titulars de les xarxes per tal de justificar la minoració d’ingressos a què es refereix
l’article 5.2 de la present Ordenança. Aquesta acreditació s'acompanyarà de la
identificació de l' empresa o entitat propietària de la xarxa utilitzada així com el seu
import, mitjançant el resum anual (model TA-10), durant el mes d’abril de l’exercici
següent.
 
4. La presentació de les autoliquidacions després del termini fixat al punt 2 d’aquest
article comportarà l’exigència dels recàrrecs d’extemporaneïtat, segons el que preveu
l’article 27 de la Llei general tributaria. 
 
Article 8.- Gestió per delegació. (Es modifica títol i tots els articles)
 
1. Si la gestió, la inspecció i la recaptació del tribut han estat delegades total o
parcialment en la Diputació de Girona, les normes contingudes als articles anteriors
seran aplicables a les actuacions que ha de fer l’Administració delegada. 
 
2. XALOC establirà els circuits administratius més adients per aconseguir la
col·laboració de les organitzacions representatives dels subjectes passius amb el fi de
simplificar el compliment de les obligacions formals i materials derivades d’aquelles, o
els procediments de liquidació o recaptació. 
 
3. Totes les actuacions de gestió, inspecció i recaptació que dugui a terme XALOC
s’ajustaran al que preveu la normativa vigent i la seva Ordenança General de Gestió,
Inspecció i Recaptació, aplicable als processos de gestió dels ingressos locals, la
titularitat dels quals correspon als Municipis de la província de Girona que han delegat
les seves facultats en la Diputació. 
 
4. No obstant l’anterior, en els casos en que la gestió hagi estat delegada en la
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Diputació de Girona, l’Ajuntament es reserva la facultat de realitzar per si mateix i
sense necessitat d’avocar de forma expressa la competència, les facultats d’aprovar
determinades actuacions singulars de recaptació, concedir beneficis fiscals, realitzar
liquidacions per determinar els deutes tributaris o aprovar l’anul·lació, total o parcial, de
les liquidacions respecte de la taxa aquí regulada, quan circumstàncies organitzatives,
tècniques o de distribució competencial dels serveis municipals ho facin convenient.
 
Article 9.- Infraccions i sancions. (Es modifica títol i tots els articles)
1. La manca d’ingrés del deute tributari que resulta de l’autoliquidació correcta de la
taxa dins els terminis establerts en aquesta ordenança, constitueix infracció tributària
tipificada a l’article 191 de la Llei general tributària, que es qualificarà i sancionarà
segons disposa l’esmentat article. 
 
2. La resta d’infraccions tributàries que es puguin cometre en els procediments de
gestió, inspecció i recaptació d’aquesta taxa es tipificaran i sancionaran d’acord amb el
que es preveu a la Llei general tributària i a l’Ordenança general de gestió, inspecció i
recaptació dels ingressos de dret públic municipals. 
 
3. La manca de presentació de forma completa i correcta de les declaracions i
documents necessaris perquè es pugui practicar la liquidació d’aquesta taxa
constitueix una infracció tributària tipificada a l’article 192 de la Llei general tributaria,
que es qualificarà i sancionarà segons disposa l’esmentat article. 
 
Article 10è.  (desapareix per renumeració)
 
Disposició addicional primera. –  Modificació dels preceptes de l’ordenança i de les
referències que fa a la normativa vigent, amb motiu de la promulgació de normes
posteriors  (Es modifica el títol)
 
Annexos: (s’afegeix annex 1 de la declaració d'ingrés i annex 2 resum anual segons
models que s'adjunten a l'expedient).

 
ORDENANÇA  FISCAL  NÚMERO  30.  TAXA  PER  APROFITAMENT  ESPECIAL
D’EQUIPAMENTS PÚBLICS  I/O PRESTACIÓ DELS SERVEIS MOTIVATS PER LA
CELEBRACIÓ CIVILS DE CASAMENTS
 
Article 1r. Fonament i naturalesa
 
D’acord amb el que estableix l’article 57 en relació amb l’article 20.4.u , ambdós del
Reial Decret Legislatiu 2/2004 de 5 de març, pel qual s’aprova el text refós de la Llei
Reguladora de les Hisendes Locals, de conformitat amb el que disposen els articles 15
a 19 de l’esmentat text  legal,  aquest Ajuntament estableix la taxa per aprofitament
especial d’equipaments públics i pre prestació de serveis motivats per la celebració
civil de casaments, que es regirà per la present Ordenança Fiscal.
 
Article 3r. Subjecte Passiu
 
Són  subjectes  passius  d’aquesta  taxa,  en  concepte  de  contribuents,  les  persones
naturals  o  jurídiques  que  utilitzin  o  aprofitin  especialment  els  espais  o  resultin
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beneficiades pels serveis prestats.
 
 
ORDENANÇA FISCAL REGULADORA DE LA GESTIÓ I RECAPTACIÓ DE TRIBUTS
MUNICIPALS I ALTRES INGRESSOS DE DRET PÚBLIC
 
Article 4 – Sistema de recaptació (modificació apartat 4t )
 
4. En el  cas de deutes singulars,  la  notificació  de la liquidació aprovada per l’ens
competent,  es  practicarà  per  qualsevol  mitjà  que  permeti  tenir  constància  de  la
recepció.
 
Si  no  es  reben  aquests  documents,  el  contribuent  pot  sol·licitar  un  duplicat  a
 l’Ajuntament.
 
Article 5. Domiciliació bancària (modificació apartat 5è.)
 
5.  Si, verificat el càrrec al compte del contribuent, aquest el considerés improcedent,
podrà ordenar-ne la devolució. En aquest cas l’Ajuntament valorarà l’anul·lació de la
devolució..
 
Es  podrà  sol·licitar  la  domiciliació,  personalment,  en  les  entitats  bancàries
col·laboradores, o a l’Ajuntament.
 
Article 30 – Desenvolupament del cobrament en període voluntari (modificació apartat
2n)
 
2.      Els mitjans de pagaments admissibles:                    
2.1   Diner de curs legal.
 
2.2   Xec bancari nominatiu a favor de l’Ajuntament.
 
2.3  Transferència  al  compte  bancària  municipal  assenyalat  en  els  documents  de
pagament.
 
2.4 Targeta de crèdit. 
 
Així mateix, es podrà pagar a través de la seu electrònica de l’Ajuntament, introduint
les  dades  que  figurin  en  el  document  de  cobrament,  així  com  també  en  caixers
automàtics amb els documents proveïts amb codi de barres, o per altres mitjans que
autoritzi l’Ajuntament.
 
Article 36 – Anuncis de subhasta i Mesa de subhasta (es modifica apartat 1r)
 
1. La  mesa  de  subhasta  de  béns  estarà  integrada  per  la  tresorera,  que  serà  la
presidenta, l’interventor, que actuarà com secretari i el recaptador com a vocal; o les
persones designades com a substituts d’aquests. La presidència de la Mesa podrà
requerir en l’acte de subhasta, la presència d’un membre del servei de recaptació com
auxiliar de la Mesa de subhasta. 
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Article 42 – Procediment i criteris de concessió (es modifica apartat 5.1.2)
 
5.1.2  Per a deutes d’import comprès entre mil cinc-cents euros (1.500,00 €) i sis mil
euros (6.000,00 €) es podran concedir ajornaments o fraccionaments fins a 18 mesos,
sempre que la base imposable (IRPF de l’últim exercici) del contribuent no superi els
seixanta mil euros (60.000,00 €).
 
Article 47 – Anul·lació
      
1. Seran  anul·lades  i  donades  de  baixa  en  comptes  aquells  deutes  en  els  que
concorrin els següents requisits simultàniament:
 
1.1  Que  siguin  recursos  de  dret  públic  de  la  Hisenda  municipal,  liquidats  amb
anterioritat a 31/12/2010 i no acumulats en un expedient executiu amb altres deutes
del mateix contribuent.
 
1.2 Que es tracti de deutes en període executiu.
 
1.3 Que l’import de la liquidació inicial, notificada en període voluntari al deutor, no
excedeixi  de  QUINZE EUROS (15,00  €),  quantia  que  s’estima insuficient  per  a  la
cobertura del cost d’exacció i recaptació.
 
Article 52 – Criteris a aplicar en la formulació de propostes de declaració de 
                      crèdits incobrables. (modificació apartat 2.5)
 
2.5 En qualsevol dels supòsits anteriors , es considerarà causa suficient per justificar la
insolvència d’una persona física  quan s’acrediti que s’ha produït l’execució hipotecària
o la dació en pagament de la seva vivenda habitual. Es considerarà vivenda habitual
aquella en el el contribuent ha constat empadronat de forma ininterrompuda durant
almenys dos anys anteriors a la transmissió o des del moment de la seva adquisició si
aquest termini fos inferior a dos anys.
 
Segon.-Exposar al públic els acords precedents, al tauler d’edictes de l’Ajuntament,
durant un termini de trenta dies comptats a partir del següent al de la publicació del
corresponent  anunci  en  el  Butlletí  Oficial  de  la  Província.  Així  mateix  s’haurà  de
publicar anunci d’exposició en un diari dels de major difusió de la província. En aquest
termini els interessats podran examinar l’expedient i presentar les reclamacions  que
estimin oportunes. Transcorregut el període indicat sense haver-se’n presentat cap, els
acords restaran aprovats definitivament.
 
Tercer.- En cas de no haver-se produït reclamacions, publicar al Butlletí Oficial de la
Província els acord elevats  a definitius i el text íntegre de les modificacions aprovades
així  com de l’ordenació de la nova Ordenança General  de Gestió i  Recaptació els
quals entraran en vigor el dia 1 de gener del 2014  i regiran mentre no s’acordi la seva
modificació o derogació.

Intervencions:
Intervé el senyor Fernández manifestant que hi  ha unes esmenes presentades per
Esquerra Republicana, farem el debat conjunt, i  a l'hora de la votació, caldrà votar
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primer  les  esmenes  i  finalment  votar  la  ponència  sencera  si  aquestes  esmenes
s'accepten. Cal dir que el govern està d'acord amb les esmenes, per tant, el govern les
donarà per  bones però malgrat  això s'hauran de posar  a  votació.   Dir  també que
habitualment, quan fèiem aquest plenari el govern havia intentat, el dia abans o un
parell de dies abans, entregar, com a mínim, el pressupost ordinari, aquesta vegada no
ha sigut així, per tant, anem a pitjor. En qualsevol cas dir-vos, no és cap excusa, però
hem tingut qüestions merament tècniques perquè ha canviat el pla comptable i hem
tingut problemes a l'hora de poder donar magnituds comparades, aleshores, com que
a l'hora d'entrar la informació no està, el compromís nostre era entregar-lo aquesta
setmana, tenint en compte que el ple extraordinari el farem el dia 20 de novembre, per
tant, tindrem vint dies per explicar-lo, però la veritat és que a mi m'hauria agradat, i
segurament  també  als  tècnics  que  són  els  que  ho  estan  treballant,  avui  haver
presentat una primera proposta, però no ha sigut possible, per tant,  ho farem durant
aquesta setmana.
Podríem dir  que són unes ordenances d'una certa  continuïtat,  jo  faré una primera
explicació en termes generals, deixaré més que la part d'ordenances que afecten al
tema de l'activitat econòmica les faci el senyor Gómez, en tant que responsable de
l'hiperó, però sí que volia dir-vos que són unes ordenances d'una certa continuïtat,
apostem bàsicament per una congelació tributària allà no hi ha increments impositius,
allà on l'IBI,  que és l'impost més important,  que ens afecta a tots,  fem la mateixa
fórmula que l'any passat, que és que baixem el tipus un 11% perquè incrementem el
valor cadastral un 11%, per tant, la quota que pagarà el ciutadà serà la mateixa de
l'any passat, sense increment. La resta d'impostos es congeles, incorporem algunes
bonificacions noves a l'impost de l'ICIO, moltes d'elles fruit de les aportacions fetes per
Esquerra  republicana  i  que  fan  referència  a  bonificacions  del  75%  sobre  obres
executades per Fundacions sense ànim de lucre,  50% de bonificació per obres de
rehabilitació integral de façanes, i 90% de bonificació a obres d'adaptació d'habitatges
quan el subjecte passiu sigui major de 65 anys i tingui algun problema de mobilitat
reduïda, aquestes són aportacions fetes pel grup d'Esquerra Republicana.
Fem  una  baixa  amb  l'impost  de  Plus  vàlues,  motivada  perquè  com  que  anem  a
actualitzar el valor cadastral, si no fem una baixa del tipus, estaríem gravant més, per
tant l'impost de plus vàlues el  baixem un 10% d'acord amb l'increment dels valors
cadastrals.  I  la  resta  d'impostos  i  taxes  queden  pràcticament  totes  congelades.
Incrementem l'aigua un 2,5%, fruit, bàsicament, de l'estudi de costos que hi havia, que
ens obligava a fer una puja al voltant d'un 15% però nosaltres hem volgut fer-la de
forma  progressiva  perquè  també  entenem  que  les  famílies  ja  estan  patint
conseqüències importants, per tant, entenem que són unes ordenances de contenció.
Voldria remarcar aquí, com que són les últimes ordenances que farà aquest govern,
per  tant,  les  properes  les  ha  d'aprovar  un  altre  govern  fruit  de  les  eleccions  que
tindrem  el  mes  de  maig,  sí  que  voldria  destacar  bàsicament  el  que  ha  sigut  la
tendència d'aquest govern a nivell  impositiu.  L'IBI  ha pujat  un 2% en quatre anys,
vehicles ha quedat congelat en quatre anys, escombraries ha pujat un 7,5% en quatre
anys i la resta bàsicament, excepte els preus públics, que són preus que es paguen a
petició pròpia del que és el servei que d'alguna manera el ciutadà demana, la resta
d'impostos i taxes han estat tots congelats i la plus vàlua ha baixat un 10%, per tant,
pensem que en un moment de crisi econòmica hem intentat adequar la pressió fiscal a
la situació del moment, d'intentar que els ciutadans no siguin els que suportin el pes
més important del que és la càrrega tributària.
Dir-vos també, que crec que és molt important saber, que les possibilitats que té un
govern a l'hora d'implantar bonificacions i reduccions són limitades, i en aquest cas,
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agrair  l'aportació  que  ha  fet  Esquerra  Republicana,  que  en  alguns  cassos  s'han
desestimat tres aportacions, que ja hem justificat, perquè tècnicament no es podia,
però que la voluntat  era,  òbviament,  buscar bonificacions i  beneficis fiscals per les
famílies que tenen més problemes, però que a vegades la Llei no ens permet arribar
allà on ens agradaria arribar,  però malgrat  això,  sí  que voldria destacar que en la
història de les ordenances d'aquest Consistori, l'impost de bens immobles, de les sis
bonificacions o reduccions, o beneficis fiscals que té, que es poden aplicar, tres les ha
aplicat aquest govern, una és fruit de l'aportació que ha fet Esquerra Republicana. En
l'impost sobre vehicles de tracció mecànica, quatre, una és d'aquest govern durant
aquests  quatre  anys.  De  l'impost  sobre  construccions  i  obres,  de  les  onze
bonificacions,  sis  són  d'aquest  govern,  dues  d'elles  incorporacions  d'Esquerra
Republicana. De les dues bonificacions d'activitats econòmiques, dues són d'aquest
govern,  abans  no  hi  havien  hagut  bonificacions.  De  la  taxa  sobre  llicències
urbanístiques, una i l'ha fet aquest govern. I de la taxa de llicències d'establiments, n'hi
ha vuit, que són d'aquest govern, una d'elles incorporada d'Esquerra Republicana en
aquesta esmena. Per tant, moltes de les bonificacions i reduccions que hi ha, la gran
majoria  d'elles,  són  fruit  d'aportacions  fetes  per  aquest  govern,  per  tant,  també
demostre que hem intentat  buscar-li  aquesta part  més imaginativa,  que a vegades
topem amb la par legalista del que són les limitacions que la Llei ens posa, però sí que
hem intentat buscar aquestes eines que permetin intentar adequar la pressió tributària
i fiscal a la situació econòmica de les famílies de Palafrugell. Per tant, jo vull agrair les
esmenes fetes per Esquerra Republicana, ja he dit  abans que el  govern accepta i
incorpora aquestes esmenes, malgrat que haguem de fer dues votacions separades.

- senyor Gómez: Com explicava el senyor alcalde, és veritat que el govern, durant
aquest mandat ha treballat amb la congelació tributària, però a més a més, m'atreviria
a  dir,  i  ara  farem  una  petita  valoració,  també  s'ha  treballat,  d'una  manera  molt
important amb el que seria, no ja congelació, sinó disminució en les ordenances que
estan sobretot relacionades amb l'activitat econòmica. Pel que fa a l'IBI, ja l'any passat
es va introduir una bonificació del 50% amb locals que signessin el conveni de 2locals
amb vida”,  i  sobretot  el  que es buscava era intentar  incentivar  la  participació  dels
propietaris en la borsa de locals.  Pel que fa a l'ICIO, durant aquest mandat n'hem
introduït tres de noves, una del 60% per les empreses que sol.licitin llicència d'obres,
tant per la instal.lació de noves activitats com remodelació d'activitats ja existents, que
suposin la creació de llocs de treball en els sectors d'activitat econòmica d'acord amb
el POUM de Palafrugell, tenen com a ús predominant l'ús industrial; aquí sobretot el
que es buscava és afavorir  l  sector  industrial  i  a  les  empreses mitjanes i  grans,  i
evidentment  la creació d'ocupació.  Dins d'aquestes d'ICIO, que hem dit  que n'hem
afegit tres de noves durant aquest mandat, hi ha també una bonificació del 50% per les
obres que es realitzin per una nova activitat o bé per la remodelació d'una existent,
sempre que el  titular  de la  llicènciaa d'obres coincideixi  amb el  titular  de l'activitat
econòmica, aquesta evidentment va molt més enfocada, perquè totes aquestes són
vigents, a microempreses, pimes i  nous emprenedors.  I  la tercera,  i  aquesta l'hem
incorporat aquest any, fruit  de les propostes que ens ha fet arribar Esquerra, és la
bonificació del  50% en les vivendes que facin una reforma integral  de la façana, i
aquesta evidentment l'hem estimat perquè creiem que és una bona proposta que pot
ajudar a millorar la imatge del municipi, a banda d'incentivar la reforma de façanes i
per tant, ajudar a l'activitat de les empreses de construcció.
Pel que fa a l'IAE, durant aquests anys n'hem afegit dues, una ha sigut, més que una
de nova, ha sigut ampliar els àmbits bonificats en tot el sector industrial perquè ara ja
PLE2014/12 de 28 d' octubre de 2014 56



passa a haver-hi una bonificació del 95% durant tres anys pels subjectes passius que
iniciïn l'exercici d'una activitat econòmica en immobles situats en els sectors  d'activitat
econòmica, que serien el sud 1.13, el Sud 1.12, el Sud 1.11, el Pa 1.22, i l'Ua 1.7, per
tant, d'aquesta manera queda tot l'àmbit dels sectors d'activitat econòmica o zones
industrials dins d'aquesta bonificació, gràcies doncs a l'ampliació que hi ha hagut.
I per altra banda, una bonificació del 50% als subjectes passius que hagin incrementat
el  promig de la  seva plantilla  de treballadors  amb contracte indefinit,  per  activitats
localitzades a Palafrugell, durant l'últim any anterior a l'aplicació de la bonificació, que
aquí, sobretot, era l'objectiu prioritari pel foment de l'ocupació.
Després, pel que fa a la taxa per llicència d'obertura d'establiments, jo crec que aquí
és on hi ha hagut l'esforç més important, i el que convida a reflexionar una mica que
potser hauríem d'intentar ajuntar-ne vàries i fer una mica de reducció en el sentit que
en tenim molts e diferents i per tant estan desenvolupades molt fragmentades. Ja l'any
2012,  quan vàrem entrar,  vàrem reduir  el  coeficient  que s'utilitzava  per  calcular  la
quota de la llicència d'obertura i això va suposar una reducció de més del 33% per a
locals de fins a 120 metres quadrats, que és la gran majoria, sobretot quan parlem
d'empreneduria i d'ocupació dels locals. També vàrem afegir una bonificació del 50%
per ampliacions d'activitats  existents,  i  una bonificació  també del  50% per trasllat
d'activitats, aquí amb l'objectiu que també havíem detectat que hi havia molta mobilitat
per part dels negocis a la recerca de millora de lloguers més baixos i a recerca de
millora d'espais.
També vàrem afegir una bonificació del 50% en aquest cas per obertures temporals de
termini  inferior  a  sis  mesos,  intentant  buscar  la  facilitat  que  es  creessin  botigues
d'aquestes característiques que obren durant un període determinat i per tant, tenen
una vigència molt curta. També varemafegir la bonificació del 25% per activitats que
sol.licitin  llicència  o  ccomunicacióprèvia  i  haguessin  tramitat  prèviament  un  Pla
d'empreses  dins  el  projecte  INICIA de  ll'hiperóó,  aquí  sobretot  enfocat  als  nous
emprenedors,  i  un  50% per  les  activitatinnòcuess i  que tramitessin  la  comunicació
prèvia per obertura, amb el 30% d'afegitó, per intentar ajudar amb la legalització dels
apartaments turístics. I finalment, una bonificació del 50% pels canvis de titulars entre
familiars.
I  una  de  la  bonificacions  d'aquestes  nou  que  han  estat  fruit  de  les  propostes
d'Esquerra,  és la bonificació del 30% que s'afegirà ara pels subjectes passius que
sol·licitin llicència o comunicació d'una nova activitat i que l'exercici d'aquesta activitat
suposi l'ocupació de dues persones de manera ininterrompuda durant un termini d'un
any  des  de  l'inici  de  l'activitat.  Cas  que  l'activitat  es  desenvolupi  en  un  local  de
superfície construïda inferior a 120 m2, es gaudirà de la bonificació si l'activitat suposa
l'ocupació d'una persona de manera ininterrompuda durant el termini d'un any des de
l'inici de l'activitat. Aquesta bonificació ha de ser sol·licitada una vegada transcorregut
un any de l'inici de l'activitat i la seva estimació suposarà la devolució del 30% de la
quota ingressada. A la sol·licitud s'haurà d'aportar la documentació de cotització dels
treballadors  a  la  Seguretat  social  i  altra  documentació  que  sigui  requerida  i  que
justifiqui  el  compliment  de  l'objectiu  d'ocupació.  Evidentment  aquesta  bonificació
s'afegirà  sempre  a  posteriori,  un  cop  s'hagi  pogut  comprovar  tota  aquesta
documentació, i a més a més serà un 30% per sobre de qualsevol altra bonificació de
la que s'hagi pogut beneficiar l'usuari.
I per últim també, evidentment, vàrem fer una bonificació, una reducció de la taxa del
25% d'escombraries de terrasses i al final també es va afegir la possibilitat que, amb
un informe favorable de l'hiperó, totes aquelles activitats que fossin favorables a la
promoció del municipi poguessin estar exemptes de pagar l'ocupació de via pública,
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cosa que abans només era en els supòsits de rodatge d'espots, etc.
Per tant, en resum i acabo, són disset bonificacions que s'han portat a terme durant
aquest mandat, de les quals agrair aquestes dues que estem sumant ara en aquest
moment, i que és evident que deixa molt palesa la voluntat política de treure pressió
impositiva i facilitar l'activitat econòmica, i per tant, agrair l'esforç d'Esquerra a l'hora
d'afegir aquestes dues, i de les seves propostes.

- senyor Guerra: En primer lloc nosaltres donarem suport a aquestes modificacions i
ens agradaria si els senyors del grup d'Esquerra ens ho permeten i no s'ho prenen
malament, fer una petita modificació, una petita matisació del que han proposat.
En  el  tema  d'augmentar  del  25  al  90%  la  bonificació  per  obres  de  millora
d'accessibilitat amb persones majoris de 65 anys, jo afegiria que tinguin un problema
de mobilitat, perquè avui dia les persones de 65 anys afortunadament tenen molt bona
salut. En tot cas, potser no queda gaire ben explicat, sota el meu punt de vista.
I després, amb el tema de la bonificació del 50% a les obres de rehabilitació de la
façana, potser s'hi podria afegir la teulada, perquè normalment són rehabilitacions que
van de la mà.
Amb el tema de les taxes d'escombraries, en el que no hi trobem molt sentit, és una
taxa que s'aplica als locals sense activitat, amb un mínim de 60 euros anuals. Si no
tenen activitat difícilment generen escombraries, no li acabo de trobar el què, per molt
que es digui que per taxes d'inspecció i control, precisament el servei d'escombraries,
avui en aquest moment, no és un tema com per tocar-ho tant per sobre.

- senyora Galiana: Des del nostre grup, en general, estem bastant conformes amb les
ordenances fiscals i tal com s'han pres les decisions. Nosaltres pensem que potser en
quant a l'impost de l'IBI, malgrat hi ha una congelació tècnica perquè per un costat es
rebaixa  l'11%  de  la  taxa  de  l'impost  i  paral·lelament  s'augment  l'11%  del  valor
cadastral,  pensem que és un impost que afecta a moltes llars i  tot  i  que es té en
compte la bonificació a les famílies nombroses, és evident que,en general, totes les
persones  que  són  propietàries  de  vivendes,  avui  en  dia,  la  gran  majoria,  tenen
bastants  problemes  econòmics,  i  que  la  situació  és  que  a  vegades  congelar  els
impostos no és suficient quan la situació econòmica de les persones ha minvat, els
ingressos de la gent en general ha disminuït, i la situació de pobresa, per desgràcies,
cada vegada es va imposant més. I en aquest sentit potser hem trobat a faltar fer un
esforç més, intentar una petita reducció, sobretot en un impost com és l'IBI, o algun
altre que realment afecti a tota la població en general, perquè insistim, malgrat que es
fa  un  gran esforç  i  malgrat  que  la  congelació  és  la  que és,  que es  congelen  els
impostos,  malgrat  tot,  les  persones,  en  general,  la  classe  mitjana,  la  classe
treballadora  està  pagant  més  perquè  guanya  menys.  Aquesta  és  una  tendència
general  i  potser  és l'únic  element que hi  trobem a faltar,  si  bé és cert  que també
s'intenta compensar aquesta situació amb moltes bonificacions, sobretot per reactivar
l'economia, que nosaltres hi estem totalment d'acord. 
En  general  no  veiem malament  les  decisions  polítiques que s'han  pres,  no veiem
malament  les  esmenes  presentades  per  Esquerra  Republicana  i  anunciem  que,
malgrat tot, perquè considerem que potser hi hauria d'haver hagut un esforç a la baixa,
nosaltres ens abstindrem.

- senyor Genover: El nostre grup serem reincidents, el que han dit vostès, que ens
agradaria a dia d'avui tenir els pressupostos, no ha sigut possible, doncs ho acceptem,
i li agraïm al govern totes aquestes rebaixes i tota aquesta feina que ha fet per intentar
PLE2014/12 de 28 d' octubre de 2014 58



dinamitzar l'economia en tots aquests anys, i tot aquest resum que s'ha estat fent.
Referent a les ordenances d'aquest any nosaltres veiem amb bon ulls que el Museu
comenci a generar recursos propis, llogant la sala, cobrant entrades, etc. Com vostès
han dit,  tot és de contenció, tot és de rebaixa, em sembla bé, excepte el  tema de
l'aigua que s'apuja aquest 2,5%, per intentar eixugar amb uns anys el desfase d'aquest
15%. A nosaltres aquí ens agradaria incidir que, em sembla que fa un parell d'anys, es
va aprovar amb SOREA, la companyia d'aigües, aquell projecte d'anar renovant les
canonades per intentar que les fuites siguin les menys possibles i per això pensem que
quantes menys fuites, potser si les anéssim controlant o gairebé no n'hi haguessin,
potser no hauríem de fer aquests augments. 
I també ens agradaria, mirant els pressupostos, ara vaig al tancament del 2013, els
drets reconeguts de l'aigua són mínims, i els realment pagats són uns altres, aleshores
si pujant l'aigua ja tenim aquest desfase, que això no provoqui més desfase. 
Referent a les esmenes que han presentat el grup d'Esquerra, les valorem la bona
intenció que porten, són propostes de reducció, pujar és desagradable, però clar, com
es compensaran aquestes rebaixes en el pressupost que hem d'aprovar d'aquí uns
dies?.
Nosaltres  ens  abstindrem  perquè  per  ser  coherents  amb  el  que  hem  anat  dient
sempre, que avui ens agradaria tenir aquí la previsió del tancament del 2014, i saber
quina  aplicació  tenen  les  ordenances  que  avui  aprovem,  i  ho  debatrem  en  el
pressupost de l'any 2015.

- senyor Lledó: La primera cosa que volia fer era agrair la col·laboració de l'alcalde i
dels serveis tècnics, per poder entrar les esmenes, les varem entrar una mica a corre-
cuita, però el nostre objectiu era que es poguessin reconèixer dins de l'ordenament i
que poguessin ser recollides, cosa que entenc que els altres grups no han fet ni aquest
any ni els altres, però celebrem que es puguin debatre sobre propostes que facin altres
grups.
Vagi per endavant que nosaltres votarem a favor d'aquestes ordenances, perquè com
hem dit, la nostra manera de fer política i no ha sigut una cosa d'ara sinó que ha sigut
durant  tot  aquest  mandat,  sempre  ha  sigut  la  de  ser  propositius,  és  a  dir,  fer
aportacions   que  el  que  facin  és  que  puguin  millorar  les  propostes  de  l'equip  de
govern.  Nosaltres entenem que aquest ha sigut sempre el nostre objectiu, no ens ha
agradat el discurs que han fet ni el senyor alcalde ni el senyor Primer Tinent d'alcalde,
dient que vostès han fet moltes bonificacions, no és una qüestió de números però
nosaltres en aquestes ordenances fiscals n'hi aportem cinc, si n'han fet disset, més jo
en podria comptar tres o quatre més que hem fet durant tot el mandat, per tant estarien
en un empat tècnic, però a nosaltres tampoc ens preocupa la qüestió de números sinó
el fons, que és que tot això pugui tenir un trasllat a la ciutadania i a la gent.
Vostès aquest any han fet un discurs molt  triomfalista,  també han fet una mica de
recull del que ha sigut el seu mandat però han de reconèixer que aquest any no han
treballat, i això ho saben i si no ho volen reconèixer, aquí queda, perquè vostès han
sigut molt poc proactius. Si vostès agafen l'informe de les modificacions que s'havien
proposat en aquest any, veuran que tot són esmenes tècniques que han vingut des
dels  serveis  tècnics,  i  nosaltres  volen  fer  una  crítica  als  regidors  en  general,  als
regidors de l'equip de govern, és a dir, entenem que hi ha molt poca preocupació  per
desenvolupar les ordenances fiscals, i entenem que les ordenances fiscals, com bé
han dit,  després es trasllades al pressupost i són el que equilibra les despeses de
l'administració amb els serveis que obtenen els  ciutadans.   Per tant,  entenem que
aquí, la implicació també es podria fer en global durant el seu mandat, dels regidors,
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no especialment del senyor Gómez, que precisament que sí que des de l'hiperó es
nota que hi han hagut col·laboracions, però en els altres àmbits han sigut molt difícils
de valorar.  
Ja han comentat les incorporacions que hem aportat des del nostre grup, no eren ben
bé tal com les havíem plantejat i en això els serveis tècnics ens han ajudat a poder-les
fer encaixar, per tot ho agraïm. Sí que els hi voldríem fer un comentari de cares al
proper pressupost, en la línia d'una proposta que els hi havíem fet arribar que després
es  va  canviar  per  una  altra  bonificació  que  hem  pogut  incorporar,  que  és  poder
bonificar les famílies amb rendes baixes o que hi hagi membres de la família que no
treballin, amb una línia de subvenció dins del pressupost, a canvi de modificar la línia
que hi ha actual amb les plus vàlues, perquè en el tema de les plus vàlues, com que hi
ha hagut un canvi normatiu ja no tindrà lloc i per tant, creiem que seria bo dedicar
aquests recursos cap a poder afavorir a gent que no pugui pagar l'IBI, com molt bé
parlava el grup del PP, i que celebrem aquest discurs, perquè nosaltres també estem
d'acord amb que la gent que sigui més desafavorida, que pugui tenir una ajuda per
part de l'administració.
Em sembla que acabo sempre  de la  mateixa  manera  però  jo  els  hi  voldria  posar
deures, ja sé que queda poc, però alguna cosa poden fer. Una cosa l'ha comentat el
senyor  Gómez,  crec  que  les  bonificacions  no  han  de  ser  una  suma  d'anar  fent
propostes, i amb això també hi puc incloure al nostre grup, sinó que tingui un trasllat
real a la ciutadania, per tant, una de les coses és fer que no hi hagi tanta fragmentació,
i poder fer, si es pot fer, unificació amb les bonificacions.
L'altra cosa que m'agradaria comentar és que es puguin simplificar a nivell del que és
el tema documental, el que és poder accedir a aquestes bonificacions. A vegades crec
que hi ha molt desconeixement o que la gent no hi pot accedir perquè no sap com
posar-s'hi. I aquí, m'agradaria si des del govern es pot fer alguna campanya, ja que
vostès volen fer  esment  que hi  ha moltes bonificacions,  que se'n  faci  trasllat  a la
ciutadania perquè hi  puguin accedir,  perquè d'una cosa que tenim dubtes és si  la
ciutadania sap que existeixen aquestes bonificacions i si les fa servir. I això és el que
ens interessa més a nosaltres, com a plenari, que la gent pugui fer servir aquestes
línies, no que estiguin en l'ordenament sinó que es puguin fer servir.
Pel que han comentat els altres grups, entenem que el que ha comentat el senyor de
Plataforma, del tema dels 65 anys, és per posar una edat que pugui ser fàcilment
valora ble, perquè hi ha altres criteris, i això ho saben molt bé els serveis tècnics, que
són complicats després de traslladar en l'ordenament fiscal, per tant, per nosaltres és
correcte. El que comentava d'incloure les subvencions a teulades, jo no sé si es pot
recollir o no, o si façanes també recull teulades, per nosaltres evidentment és un criteri
que és assumible, per tant jo ho trasllado si pot ser recollit.
Celebrem el discurs del PP, ens hem quedat una mica sorpresos perquè penso que en
aquest plenari hem fet el discurs al revés, perquè el PP volia que es baixés l'IBI i els
d'Entesa  es  preguntaven  com  es  pagarien  després  els  serveis.  Entenem  que  els
serveis  tècnics  ja  tenen clar  que quan es fan unes propostes  que impliquen unes
bonificacions, aquestes no trenquen l'equilibri fiscal que té l'Ajuntament. Ens hauria
agradat que haguessin donat més suport i  no una crítica en el sentit de dir si això
podia posar en perill l'equilibri financer de l'Ajuntament.
Com he comentat, estem contents, i  volíem demostrar,  en aquest últim plenari que
farem d'ordenances, mostrar  una mica el  que era la nostra voluntat  de fer  política
durant aquest mandat, i celebrem que des de l'equip de govern ens hagin fet confiança
perquè puguem incorporar aquestes modificacions.
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- senyor Fernández:  En primer lloc agrair les aportacions de tots els grups en relació a
aquestes ordenances, entenc que totes són aportacions a tenir en compte. El senyor
Guerra  parlava  de façanes  i  teulades,  jo  penso que quan parlem de façanes ens
referent a pintat, repicat i no tant el que són elements estructurals del teulat, que això
segurament requereix, fins i tot, de projectes arquitectònics importants, fer un teulat
nou no és el mateix que rehabilitar una façana, per tant,  jo penso que seria millor
quedar-nos en aquest moments amb façanes i no ampliar-ho en tot el seu contingut.
Di a la senyora Galiana que a mi no m'agradaria baixar impostos perquè sí, jo soc més
del parer d'equilibrar la redistribució de la càrrega tributària, que pagui més el que més
té, jo estic més per la via d'habilitar en el pressupost una línia de subvencions perquè
a aquells que no puguin pagar l'IBI els puguem ajudar, que no pas rebaixar-lo a tothom
perquè a Palafrugell hi ha molta gent que ho està passant molt malament, però també
hi ha molta gent que té molts diners, i aquests que tenen molts diners hauran de fer
una col.laboració, hauran de pagar el que toca, entenc jo. Per tant, baixar el tipus a
tothom per igual, penso que això és injust, prefereixo crear una línia de subvencions
per ajudar a aquells que no poden pagar l'IBI, que n'hi ha que no poden pagar, que no
pas baixar-lo de forma generalitzada. Tenint en compte que aquest govern, malgrat
que puja el valor cadastral, baixa el tipus i això dóna marge a futurs governs, perquè
un dels temes que hi havia en aquests moments, era que el tipus estava molt aprop
del màxim i que hi havia poques possibilitats d'intentar adequar el que és el marc de la
puja al que és el tipus. I per altra banda, si baixem l'IBI tenim un problema, i és que els
pressupostos  s'han  de  quadrar,  i  nosaltres  el  que  no  farem  serà  baixar  l'IBI  per
hipotecar polítiques socials, per tant no ho farem. Per tant, volem prioritzar això, i jo
crec que si agafem i cridem l'IBI, que no ha pujat ja ho he dit abans, ha pujar un 2% en
tot el mandat, en quatre anys, per tant, penso que és una proposta molt acurada, però
dic que m'estimo més agafar el missatge que ha llençat el senyor Lledó, d'Esquerra
Republicana, d'intentar crear una línia més de subvencions per ajudar a aquella família
que  té  problemes,  per  ajudar-lo  a  pagar  l'IBI,  que  no  pas  baixar-lo  de  forma
generalitzada.
Al senyor Genover, dir-li que ja he dit abans que comparteixo, ja ho he dit abans, a
m'agradaria  haver  presentat  avui,  com  a  mínim,  un  avantprojecte  del  pressupost
ordinari, és veritat i aquest és un compromís que no hem complert, però ja he dit que
aquesta setmana el tindrem, ja he dit que el Ple serà el dia 20 i per tant, tindrem 20
dies per fer un debat important. El Museu del Suro, com vostè ha dit, incorpora una
taxa nova, perquè pensem que és bo que a partir d'aquest moment ja ho tingués,
intentem apropar però també intentem buscar una mínima font de recursos.
Pel que fa a l'aigua, aquest és sempre un tema delicat, perquè jo vull recordar que
quan jo vaig governar aquí l'any 2003, de la mà de Lluís Medir, ens vàrem trobar que
vàrem haver de pujar de cop un 25% perquè durant vuit anys havia estat congelada,
per tant, i tinguem en compte que hi ha un estudi de costos que ens diu que calia pujar
en tres anys un 15%, i nosaltres volem pujar de forma progressiva però és obvi que
tenim un problema d'actualització del que és la pròpia tarifa, per tant, aquesta és la
puja mínima que podem fer, per intentar que encara que és compatible i ens obliga a
optimitzar  els  recursos i  per  tant  la  xarxa  ha d'estar  amb un millor  manteniment  i
intentar que les fuites siguin les mínimes possibles, entenc que l'aigua, el 2,5% era la
puja mínima que es podia fer en aquesta proposta. Vostè ha parlat del tema de la
quantificació i la quantificació a les esmenes que fa Esquerra Republicana, n'hi ha una
que podríem dir que és aquesta que puja la base a 87.500 euros, que té una estimació
d'uns 10.000 euros, per tant, en un pressupost de 25 milions d'euros de pressupost
ordinari aproximadament, 10.000 euros no ens ha de fer desquadrar el pressupost, i la
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resta són bonificacions que estan subjectes a activitat, per tant no han de posar en
perill la viabilitat econòmica del pressupost sinó que estan molt condicionades a una
retribució variable en funció de petició d'activitats o en funció de petició de llicències
d'ICIO, per tant no és el component econòmic que ha de tenir en el pressupost.
Ho ha dit abans, a Esquerra Republicana els hi agraeixo les aportacions però també
és veritat que s'ha de reconèixer que vostè diu que han fet esmenes, però també li
podria dir que el meu grup en l'anterior mandat i l'altre, que vostès no hi eren, per dos
anys consecutius va fer esmenes a les ordenances i parlant en planta, el govern se les
va envainar, totes fora perquè en aquell moment no calia, no passa res, però crec que
és bo que en aquest moment diguem que s'ha de fer política en majúscules, i això
vostè que ho va fer arribar divendres al matí la proposta, ens hi varem posar a treballar
perquè  penso  que  és  bo  que  en  aquests  temes  importants  ens  posem  d'acord  i
puguem avançar cap el que són els acords. Jo he fet la llista de bonificacions, i vostès
han governat durant quatre anys, i aquestes que jo dic que és la llista nostra d'aquest
mandat, no impedia res que vostès l'haguessin pogut incorporar, molt bé, no s'ha fet,
les hem incorporat ara i no passa res, però jo no he volgut fer llista per fer un decàleg
del que ha fet aquest govern, jo he volgut posar en antecedents totes les bonificacions
que hi havia, que algunes de les que s'han incorporat també són propostes de vostès
en altres plenaris, han sigut fruit del debat i les hem incorporat a l'any següent, però jo
no he dit que no siguin  aportacions de vostès en alguns altres plenaris, el que jo he fet
és  una  llista  de  les  bonificacions  que  hi  havia,  per  ser  objectius,  perquè  són
ordenances que malgrat s'ha dit que soc poc imaginatives, jo crec que no hi ha massa
marge  per  fer  més  bonificacions.  Per  exemple,  segons  quins  impostos  estan  molt
taxats per la pròpia Llei d'Hisendes Locals. Ho dic perquè sembla que el govern ha
estat molt relaxat o ha estat poc imaginatiu, però tenim poc marge per imaginar més,
perquè hi ha un impost tant important, com és l'IBI on pràcticament no ens queda res
per  imaginar  i  per  poder  fer  bonificacions.  En la  resta  sí  i  en aquesta resta,  estic
d'acord  amb  el  que  diu  vostè,  que  caldrà  unificar,  caldrà  simplificar,  caldrà  fer
campanya, estic d'acord, però aquests tres elements són vigents avui i són vigents fa
tres o quatre anys, la simplificació, la unificació i les campanyes són vigents per aquest
govern, pel que hi havia i pel que vindrà, per tant, penso que és veritat que cal posar
deures, i els farem  i això és un repte que cal afrontar.
Acabo,  jo  crec que és important  que el  concepte de què són les ordenances que
nosaltres  hem  pensat,  que  fora  bo  acabar  aquest  període  de  govern  amb  unes
ordenances  d'una  certa  continuïtat,  i  hi  hem  incorporat  res  més  perquè  també,
segurament,  la  nostra  capacitat  d'imaginació  en  aquest  moment,  amb  les  taxes  i
impostos,  ha  quedat  limitada  i  per  això  també  hem  agafar  les  aportacions  que
Esquerra Republicana ens ha fet perquè pensem que millora el redactat i s'apropa a
uns col·lectius que nosaltres, d'entrada, no havíem contemplat. Per tant agraeixo les
aportacions fetes per tots els grups, especialment les del grup que ha fet les esmenes,
i la resta també, les aportacions i el to del debat.

- senyora Galiana: Només vull fer un incís, més que res per aportar, tampoc és amb
cap ànim de crítica, i una mica per contestar el que ha comentat. És evident que qui
més té ha de pagar més i això crec que tots els govern estem conformes amb això,
perquè és de lògica i és el que és just, però en altres debats d'aprovació d'ordenances,
des d'aquest grup, nosaltres havíem proposat bonificacions a les persones grans, i
se'ns havia comentat que com que les bonificacions estan legalment taxades, això no
era possible, persones gran o persones que tenen exclusió social, i de fet, si no ho tinc
mal entès, les úniques bonificacions que s'aplicarien són a famílies nombroses, però hi
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ha  un  gran  ventall  de  persones  o  de  famílies  de  Palafrugell,  que  malgrat  no  ser
famílies nombroses, els hi suposa un esforç el pagament de l'IBI. Jo no sé de quina
manera es podria fer però si no es pot aplicar cap tipus de bonificació més en l'IBI,
potser  la  manera  de  fer-ho  seria  valorar  determinats  bans  immobles,  a  partir  de
determinat valor, no aplicar cap reducció, això és una proposició que deixo a l'aire. I en
els casos de persones que només tenen una vivenda, que és vivenda habitual i que hi
ha uns indicis que aquesta persona no té mitjans econòmics, intentar buscar la manera
de fer aquest esforç, perquè aquí nosaltres trobem que és un impost que està afectant
a tothom, i una bonificació no afecta a tothom, i aquí el que intentàvem traslladar és
que trobem una  manca  d'esforç  en  aquest  sentit,  d'entendre  quina  és  la  situació,
perquè els gravàmens que tenen els ciutadans no és només dels impostos municipals,
sinó que és d'un grapat d'impostos i taxes , sancions, etc., que al llarg de tot un any
hàbils, les persones anem pagant.  I desconec si seria possible fer aquest esforç o no,
però a nosaltres és un tema que ens preocupa perquè l'IBI,  sobretot  en persones
jubilades i en persones que tenen pensions molt baixes, hem de tenir en compte que el
pagament d'aquest impost és un esforç important. I ho dic amb ànim constructiu, de fer
una reflexió de quina manera en properes ocasions es podria solucionar aquest tema.

-  senyor  Lledó:  Subscrit  gairebé  el  seu  discurs  sobre  el  que  ha  sigut  el  debat.
Nosaltres ja li hem dit que no volíem treure pot de qui havia fet i qui no, evidentment
nosaltres hem governat i potser no vàrem ser prou proactius, com ja he dit abans, en
reconèixer aportacions que es feien des d'aquests grups. Sí que és veritat  que en
aquest mandat nosaltres hem intentar fer aportacions i s'han recollit, i sobretot, més
enllà de tot aquest debat de qui ha fet o qui no ha fet les aportacions, el que sí que
volem és que hi hagi un trasllat real i  efectiu sobre els ciutadans, i  això sí que els
serveis tècnics continuaran estant aquí al  peu del canó, i  més o menys ja havíem
encetat aquesta línia que és la que s'ha de treballar, de dir si això que es proposa té
un efecte o no, si no té efecte, és evident que el que hem de fer és suprimir-ho o
millorar-ho, i sinó continuar treballant aquesta línia.

- senyor Fernandez: Només per puntualitzar una cosa a la senyora Galiana, és veritat
que amb vostè vàrem parlar de bonificacions a més de 65 anys, però el problema que
hi ha és que l'IBI no ho permet, perquè l'IBI només permet bonificacions taxades, les
que hi  són.  Això  no treu que nosaltres,  com he dit  abans,  segurament  que  en el
pressupost caldrà, ja ho estem fent,  de fet en la partida d'ajudes a les famílies, ja
intentem apropar-ho a la gent que té més problemes, i una cosa que hem fet també, és
que la gent  pot  demanar  ajornaments,  durant  tres mesos,  sense pagar  interessos,
estem donant molts ajornaments, fins i tot fins a dos anys amb molta facilitat, sense
aportar garanties, estem donant facilitat. Ara bé, també és veritat que hi ha un grup de
gent  important  que no ho pot  pagar,  i  això  es deriva  via  Serveis  socials  que una
vegada  analitzada  la  situació  personal  i  econòmica  de  la  família,  l'Ajuntament  pot
donar subvencions, segurament que en el pressupost caldrà habilitar, ho intentarem,
habilitar una partida que més enllà d'intentar reduir el tipus de forma generalitzada,
que crec que això crearia distorsions, és millor d'anar per la via d'atendre cas per cas i
no generalitzar, jo crec que en aquest cas sí que estem d'acord.

Votació:
Se sotmet a votació la proposta amb les esmenes presentades pel grup d'Esquerra
Republicana de Catalunya, que s'aprova amb els següents vots:
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Vots a favor:Els senyors Fernandez, Rocas, Vencells, Rangel i les senyores Zaragoza i
Mauri (PSC), els senyors Gómez, Pujol, Prats, Gabarró i la senyora Frigola (CiU), els
senyors Sabrià, Vilà i Lledó (ERC), i el senyor Guerra (PxC), total quinze vots a favor.
Vots en contra:Cap.
Abstencions:  Els  senyors  Genover,  Menor  i  la  senyora  Recio  (Entesa),  la  senyora
Galiana i el senyor Rodrigo (PP),  total cinc abstencions

8.- MODIFICACIÓ PRESSUPOSTÀRIA CONSISTENT EN SUPLEMENT DE CRÈDIT
I CRÈDIT EXTRAORDINARI MITJANÇANT BAIXES PER ANUL·LACIÓ. Aprovació
inicial 

Relació de fets:

Vista la memòria de la Regidoria d’Hisenda en la que es proposa una modificació
pressupostària  consistent  en  suplement  de  crèdits  i  crèdit  extraordinari  mitjançant
baixes per anul·lació.
Vist l’informe d’Intervenció de data 17 d’octubre de 2014

Es proposa al Ple l’adopció de l’acord següent:

Primer.- Aprovar l’expedient de modificació pressupostària consistent en suplement de
crèdits  i  crèdit  extraordinari  mitjançant  baixes  per  anul·lació,  tal  com  s’indica  a
continuació: 

 Suplement de crèdits 

Aplicació denominació
crèdit
Inicial

Modifi-
cació

Crèdit 
definitiu

20.231.61908
Obra  millora  urbana  carrer
Carrilet

746.273,00 92.869,28 839.142,28

Total modificació ... 92.869,28

    Crèdit extraordinari

Aplicació denominació
crèdit
Inicial

Modifi-
cació

Crèdit 
definitiu

32.430.62201
Inversions  redistribució
dependències IPEP

0,00 42.246,29 42.246,29

Total modificació ... 42.246,29

 Baixes per anul·lació

Aplicació denominació
crèdit
Inicial

Modifi-
cació

Crèdit 
definitiu
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20.150.61000
Indemnitzacions obres vorera
Carrilet

120.000,00 -58.094,36 61.905,64

20.150.61906
Arranjament  vorera  ceip
Carrilet i carril bici

396.545,06 -36.610,21 359.934,85

20.231.63201
Inversió  millora  i  ampliació
local social La Sauleda

526.755,00 -40.411,00 486.344,00

Total modificació ... -135.115,57

Segon.-  De conformitat amb el que disposa l’article 168 del Reial Decret Legislatiu
2/2004, de 5 de març, pel qual s'aprova el Text Refós de la Llei Reguladora de les
Hisendes Locals, publicar el present acord en el Butlletí Oficial de la Província, per un
termini de quinze dies hàbils, durant els quals s’admetran reclamacions i suggeriments
davant el Ple, el qual disposarà d’un mes per resoldre-les. En cas que no es presentin
reclamacions, l’expedient s’entendrà definitivament aprovat.

Tercer.- Donar trasllat, segons l’establert a l’article 29.2 del Reial Decret 1463/2007,
del present acord a la Direcció General de Coordinació Financera amb les Entitats
Locals del Ministeri d’Economia i Hisenda

Esmenes:
No s'han presentat esmenes.

Intervencions:
Intervé  el  senyor  Fernández  manifestant  que  es  tracta  d'una  modificació
pressupostària, amb crèdit extraordinari  que habilitem per 92.000 euros a una obra
que està prevista fer, amb una prioritat, que és l'obra del Carrilet, i a més a més també
un  crèdit  extraordinari  de  42.000  euros  per  una  inversió  de  redistribució  de  les
dependències de l'hiperó i les fonts de finançament són baixes de sobrants d'obra, que
s'ha fet ja , com indemnitzacions obres arranjament  vorera del carrilet, sobrants d'obra
de l'arranjament de la vorera del CEIP Carrilet, i inversions en millores i ampliació del
local social de la Sauleda, per tant, estem parlant d'una redistribució d'inversions, per
intentar que questes partides es puguin incorporar de carres a l'any que ve també, i en
aquest cas, que no estiguin incorporats dins del que és el romanent de tresoreria sinó
que tinguin finalitats concretes. 

-  senyora  Galiana:  Nosaltres,  com  sempre,  entenem  que  les  modificacions
pressupostàries són unes decisions de govern i ens abstindrem.

- senyor Genover: També al ser una modificació pressupostària, ens abstindrem.

- senyor Sabrià: Nosaltres tant les obres del carrilet com les necessitats de l'hiperó
considerem que són prioritàries i per tant, en aquest cas hi votarem a favor.

Votació:
Sotmesa a votació s'aprova la proposta sense esmenes amb els següents vots:

Vots a favor:Els senyors Fernandez, Rocas, Vencells, Rangel i les senyores Zaragoza i
Mauri (PSC), els senyors Gómez, Pujol, Prats, Gabarró i la senyora Frigola (CiU), els
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senyors Sabrià, Vilà i Lledó (ERC), i el senyor Guerra (PxC), total quinze vots a favor.
Vots en contra:Cap.
Abstencions:  Els  senyors  Genover,  Menor  i  la  senyora  Recio  (Entesa),  la  senyora
Galiana i el senyor Rodrigo (PP),  total cinc abstencions

9.- MODIFICACIÓ PRESSUPOSTÀRIA CONSISTENT EN SUPLEMENT DE CRÈDIT
A CÀRREC DEL ROMANENT DE TRESORERIA DEL PRESSUPOST DE L'IPEP.
Aprovació inicial

Relació de fets:

Vista  la  memòria  de l’Alcaldia-Presidència   en  la  que es  proposa  una modificació
pressupostària   consistent  en  suplements  de  crèdits   mitjançant  el  romanent  de
tresoreria.

Vist l’informe d’Intervenció de data 17 d’octubre de 2014

Es proposa al Ple l’adopció de l’acord següent:

Primer.- Aprovar l’expedient de modificació pressupostària, consistent en suplement
de crèdits  mitjançant el romanent de tresoreria, que s’indica a continuació:

- Suplement de crèdit

Org. Pro. Eco. Descripció
Crèdit
inicial

Suplement Crèdit def.

32 430 22109
Manteniment
infraestructura tecnològica 3.500,00 9.075,00 12.575,00

9.075,00

- Fons de finançament 

Concepte Denominació Import
870.01 Romanent de tresoreria per a suplements de crèdits 9075

9.075,00

Segon.-  De conformitat amb el que disposa l’article 168 del Reial Decret Legislatiu
2/2004 de 5 de març, pel qual s’aprova el Text Refós de la Llei Reguladora de les
Hisendes Locals, publicar el present acord en el Butlletí Oficial de la Província, per un
termini de quinze dies hàbils, durant els quals s’admetran reclamacions i suggeriments
davant el Ple, el qual disposarà d’un mes per resoldre-les. En cas que no es presentin
reclamacions, l’expedient s’entendrà definitivament aprovat.

Esmenes:
No s'han presentat esmenes.

Intervencions:
Intervé el  senyor Gómez manifestant que es tracta de suplementar  una partida en
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base al propi romanent de l'Institut de Promoció econòmica, i bàsicament és per poder
donar compliment a unes de les actuacions previstes que hi havia en el Pla Estratègic
per al Desenvolupament Econòmic i la Cohesió social, que no tenia partida pròpia i
que tampoc estava pressupostada dins del pressupost ordinari de l'Institut, i amb això
el que es vol aconseguir  és una nova eina que es faciliti  i  automatitzi  al  màxim el
seguiment  i  el  control  de  les  persones,  les  ofertes  i  les  empreses  i  de  tots  els
expedients, per tant, en conclusió, ha de servir per fer la feina del SOMI, el Servei
d'Ocupació, amb una eina de gestió molt més eficient, perquè després de vuit anys i
de  treballar  amb  eines  d'ofimàtica  bàsiques  s'ha  detectat  la  necessitat  de  poder
treballar amb un aplicatiu molt més fet a mida, i  en aquest sentit molt m´s modern
perquè val a dir que el Servei d'Ocupació treballa amb una multitud d'expedients, i en
aquest aspecte la nova eina, sobretot permetrà una millor gestió dels usuaris, gestió
d'empreses i de les ofertes, generar informes per l'empresa, generar també informes
per l'usuari, i generar de manera automatitzada estadístiques per a la memòria anual i
vincular i guardar documents, a banda de creuar dades. Per tant, en aquest aspecte
per això hem volgut fer aquesta modificació de crèdit per poder tirar endavant aquest
aplicatiu.

-  senyor  Guerra:  El  grup  d  Plataforma  li  donarem  suport,  benvinguda  sigui  la
modernitat al SOMI, i emanar que es pugui aprofitar aquesta eina per agilitzar més
totes les tasques que suposadament tot el dia s'han de fer amb més rapidesa.

-  senyora  Galiana:  Nosaltres,  en  la  línia  del  punt  anterior,  manifestem  que  ens
abstindrem,  per  entendre  que  les  modificacions  pressupostàries  són  decisions  de
govern.

- senyor Genover: Malgrat entenem perfectament la necessitat d'aquesta obra, seguit
la línia de l'abstenció en aquests temes.

- senyor Sabrià: Nosaltres coneixem bé la tasca que ha fet el SOMI durant tot aquest
temps, és la referència en ocupació, com a mínim a nivell comarcal, i per tant tot pas
endavant que puguem fer és benvingut i per tant, li donarem suport. 

Votació:
Sotmesa a votació s'aprova la proposta sense esmenes amb els següents vots:

Vots a favor:Els senyors Fernandez, Rocas, Vencells, Rangel i les senyores Zaragoza i
Mauri (PSC), els senyors Gómez, Pujol, Prats, Gabarró i la senyora Frigola (CiU), els
senyors Sabrià, Vilà i Lledó (ERC), i el senyor Guerra (PxC), total quinze vots a favor.
Vots en contra:Cap.
Abstencions:  Els  senyors  Genover,  Menor  i  la  senyora  Recio  (Entesa),  la  senyora
Galiana i el senyor Rodrigo (PP),  total cinc abstencions

10.-  SEGONA  I  ÚLTIMA  PRÒRROGA  DEL  CONTRACTE  DE  SERVEIS  DE
MANTENIMENT  I  CONSERVACIÓ  DE  LA  XARXA  D'ENLLUMENAT  PÚBLIC  I
MANTENIMENT DE SEMÀFORS.- Aprovació

Relació de fets:
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Atès que el Ple de la Corporació en sessió ordinària celebrada el 25 de novembre de
2009 va acordar l'adjudicació definitiva del contracte dels serveis de manteniment i
conservació  de  la  xarxa  d'enllumenat  públic  i  manteniment  de  semàfors  a  l'entitat
mercantil Enllumenats Costa Brava, SL per un període de quatre anys, prorrogable fins
a un màxim de dues anualitats.

Atès que el servei es va iniciar el dia 1 de novembre de 2009 finalitzant els quatre
anys de servei el 31 d'octubre de 2013 i que el Ple de la corporació en sessió ordinària
celebrada el 24 de setembre de 2013 va acordar prorrogar el contracte fins al dia 31
d'octubre de 2014.

Atès que d'acord amb l'informe emès per la cap de l'Àrea de Serveis Municipals, el
servei de manteniment es desenvolupa de forma satisfactòria donant compliment als
criteris fixats al Plec de Prescripcions i el cost actual del mateix s'ajusta als preus de
mercat, es proposa al Ple de la Corporació l'aprovació de la segona i última pròrroga
del servei amb una durada d'un any d'1 de novembre de 2014 a 31 d'octubre de 2015.

Atès que de conformitat amb el plec de condicions regulador del contracte, les dues
possibles pròrrogues d'aquest, hauran de ser acordades de forma expressa per l'òrgan
de contractació competent.

Es proposa al Ple l’adopció de l’acord següent:

Prorrogar el  contracte  dels  serveis  de  manteniment  i  conservació  de  la  xarxa
d'enllumenat públic i  manteniment de semàfors,  amb l'entitat  mercantil  Enllumenats
Costa Brava, SL pel termini d'un any a partir del dia 1 de novembre de 2014 i fins el dia
31 d'octubre de 2015.

Esmenes:
No s'han presentat esmenes.

Intervencions:
Intervé el  senyor Rangel  manifestant  que el  que portem avui  és la segona de les
pròrrogues del contracte de manteniment i conservació de l'enllumenat i els semàfors
del municipi. Vull recordar que aquest és un concurs de manteniment que es va fer
l'any 2009,  per quatre anys més 1 i  més 1,   i  avui  aquí  portem la  segona de les
pròrrogues, bàsicament a partir de l'argument que ens donen els informes dels Serveis
Tècnics, que són satisfactoris del servei dut a terme, i  també perquè entenem que
aquest concurs ha de tancar la seva feina amb l'objectiu que estava marcat i el proper
haurà  de  ser  un  nou  concurs  que  donarà  resposta  a  totes  aquelles  aplicacions  i
necessitats que els nous sistemes d'il.luminació, els nous sistemes de gestió i els nous
sistemes d'incorporació de les noves tecnologies hi hauran de donar resposta, i per
això ara, i per acabar, l'objectiu  i el tempo i el calendari d'aquesta concurs, es porta a
proposta d'aprovació d'aquest plenari, l'aprovació d'aquesta segona pròrroga.

-  senyor  Vilà:  Fa  un  any  més  o  menys,  vàrem  estar  d'acord  a  prorrogar  aquest
contracte,  vàrem  comentar  a  veure  si  hi  podia  haver  alguna  altra  millora  de
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funcionament, ho varem debatre amb el senyor regidor. Trobem encertat aprofitar les
dues pròrrogues que es varen establir,  com es fa en la majoria dels contractes de
l'Ajuntament,  per  tant,  podrem  arribar  a  un  final  del  contracte,  havent  finalitzat,
suposem, les fases 7 i 8, que deixaran el poble gairebé tot canviat amb làmpades de
baix consum, per tant, això implica menys consum però també les làmpades són molt
més noves, per tant han de tenir un menor manteniment, per tant, s'ha de dissenyar,
com deia del regidor, un nou plec per un nou funcionament, amb noves necessitats,
per tant, caldrà treballar ja des d'ara amb les bases d'un nou concurs, i que el nou
govern acabi de decidir sobre les necessitats, però bàsicament, com ja saben, per això
dic que s'ha de treballar des de ja, perquè és un plec molt tècnic, per no esperar que hi
hagi canvi de govern, crec que es pot començar a treballar, i a l'espera de les directrius
del nou equip de govern, acabar de definir les necessitats. 

Votació:
Sotmesa a votació s'aprova per unanimitat la proposta sense esmenes.

A.2)  Assumptes de la comissió informativa d'urbanisme,  obres,  serveis,  medi
ambient i habitatge

11.- ACORD DE MODIFICACIÓ DELS ESTATUTS RECTORS DEL CONSORCI DE
LES GAVARRES PER A LA SEVA ADAPTACIÓ A LA LLEI DE RACIONALITZACIÓ I
SOSTENIBILITAT DE L'ADMINISTRACIÓ LOCAL (LRSAL). Ratificació.-

Relació de fets:

Vist  l’acord  pres  pel  Consell  Plenari  del  Consorci  de  les  Gavarres  el  dia  23  de
setembre de 2014, pel qual s’aprova inicialment la modificació dels estatuts rectors del
Consorci.

Atès que aquesta modificació és per donar compliment a la Llei 27/2013, de 27 de
desembre, de racionalització i sostenibilitat de l’Administració Local.

Atès que la modificació dels Estatuts requereix la ratificació de les entitats membres
del Consorci, entre les quals l’Ajuntament de Palafrugell en forma part.

Atès l'informe emès per l'Àrea de Medi Ambient.

Atès  l'informe emès per  la  Comissió  Informativa  d'urbanisme,  obres,  serveis,  medi
ambient i habitatge, a la sessió celebrada el dia 21 d'octubre de 2014.

Es proposa al Ple l’adopció de l’acord següent:

Primer.- Ratificar  l’acord  de  modificació  dels  estatuts  rectors  del  Consorci  de  les
Gavarres per  a  la  seva  adaptació  a  la  Llei  27/2013,  de  27  de  desembre,  de
racionalització i sostenibilitat de l'Administració Local.

Segon.- Notificar el present acord al Consorci de les Gavarres.
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Esmenes:
No s'han presentat esmenes.

Intervencions:
Intervé el senyor Rangel manifestant que el que es porta avui a plenari és la ratificació
de l'acord de Ple del Consorci de les Gavarres, en el qual es plantejava la modificació
dels  estatuts  del  seu  funcionament  d'aquest  Consorci.  Modificació  dels  estatuts,
bàsicament  enfocats  a  donar  coherència  i  resposta  a  totes  les  exigències  que
l'aplicació de la nova Llei 27/2013 implicava per tot el que fa referència a Consorcis,
que, a banda de canvis en tot l'articulat, bàsicament, i el punt més important, és la
seva adscripció al Departament de Medi Ambient de la Generalitat, i tant pel que fa a la
seva estructura de referència com pel que fa al seu personal, i aprofitant aquest canvi
d'estatuts, definir una mica tot el que fa referència a l'àmbit de l'espai PEIN, d'acord
amb la normativa Xarxa 2001.

Votació:
Sotmesa a votació s'aprova per unanimitat la proposta sense esmenes.

12.- PLA D’ORDENACIÓ URBANÍSTICA MUNICIPAL (POUM) DE PALAFRUGELL.
Aprovació provisional.-

Relació de fets:

Vist que el Ple de l’Ajuntament, en sessió extraordinària celebrada el 10 de juny de
2013, va adoptar, per majoria absoluta, l’acord que literalment diu:
 
“Primer.- Aprovar  inicialment  la  Revisió  del  Pla  d'Ordenació  Urbanística
Municipal  de Palafrugell  (POUM),  formulada per  l’Ajuntament  i  constituïda per  la
següent documentació: 

•         DOCUMENT I: MEMÒRIA DESCRIPTIVA I JUSTIFICATIVA
                       Doc. I Annex 1 – Inventari d’usos i edificacions existents en sòl 
                       no urbanitzable
                                   
•         DOCUMENT II: MEMÒRIA SOCIAL

•         DOCUMENT III: NORMES URBANÍSTIQUES
                                    Doc. III Annex 1 – Fitxes àmbits
                                    Doc. III Annex 2 – Relació d’espècies vegetals
 Doc. III Annex 3 – Normativa ambiental general d’aplicació
                                                                 al planejament derivat del POUM

•         DOCUMENT IV: DOCUMENTACIÓ AMBIENTAL. ISA
                                Doc.  IV  Annex  1  –  Estudi  per  a  la  Identificació  de  Riscos
                                                                         Geològics a Palafrugell
                                     Doc. IV Annex 2 – Diagnosi de la inundabilitat
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•         DOCUMENT V: ESTUDI D’AVALUACIÓ DE LA MOBILITAT GENERADA
 
•         DOCUMENT VI: AGENDA I VIABILITAT ECONÒMICA I FINANCERA 
                                     SOSTENIBILITAT ECONÒMICA
 
•         DOCUMENT VII: PLÀNOLS D’INFORMACIÓ I D’ORDENACIÓ

Segon.- Sotmetre  a  informació  pública  els  documents  aprovats  que  conformen  el
POUM de Palafrugell, amb la publicació dels respectius edictes al Diari Oficial de la
Generalitat de Catalunya, al Butlletí Oficial de la Província de Girona i a dos diaris
d’àmplia  difusió  provincial,  així  com  la  seva  disposició  al  Tauler  d’Anuncis  de
l’Ajuntament  i  a  la  pàgina  web  municipal  (www.palafrugell.cat),  per  un  període  de
quaranta-cinc (45) dies hàbils, a comptar des de la data de la darrera publicació al
DOGC o al BOPG.
 
La documentació de la Revisió del POUM es podrà consultar a l’Oficina del POUM,
situada a l’avinguda de Josep Pla núm. 9, de Palafrugell, en l’horari que es determini, i
a  les  dependències de l’Àrea d’urbanisme de l’Ajuntament,  al  carrer  de Cervantes
núm. 16, de Palafrugell, de dilluns a dissabte, de 9 a 13 hores del matí.
 
Tercer.- Sol·licitar els informes preceptius als organismes competents per raó de les
seves competències sectorials i d’acord amb la proposta recollida a l’informe conjunt
emès per l’Assessora Jurídica Municipal i pel Secretari de la Corporació en data 3 de
juny de 2013.
 
Quart.- Concedir audiència, simultàniament al tràmit d’informació pública de la Revisió
del POUM, als ajuntaments l’àmbit territorial dels quals confinin amb el del municipi de
Palafrugell que, en aquest cas, són Begur, Torrent, Regencós, Forallac i Mont-ras. Així
mateix, també es concedirà tràmit d’audiència al Consell Comarcal del Baix Empordà,
a efectes informatius.
 
Cinquè.- Acordar la suspensió preceptiva de tramitacions i llicències, en funció que
aquest  POUM  comporta  modificar  el  règim  urbanístic  en  determinats  àmbits  i
parcel·les, pel que cal determinar la suspensió de llicències i tramitacions en una sèrie
de parcel·les i àmbits però, amb l’objectiu de que sigui el menys lesiu possible, es
delimita en tres tipus, d’acord les següents categories:
 
Tipus 1: Suspensió de tramitacions de planejament derivat.
 
Tipus 2: Suspensió de tramitacions de Projectes d’urbanització i/o de reparcel·lació.
 
Tipus  3:  Suspensió  de  llicències,  que  es  subdivideixen  en  si  són  llicències  de
parcel·lació, d’enderroc o d’edificació de nova planta.
 
I, per a cadascun d’aquests tipus, es relaciona la seva afectació en funció del nucli que
correspongui, a més a més d’identificar-los gràficament, tal com estableix l’article 73
del Decret legislatiu 1/2012, de 3 d’agost, pel qual s’aprova el Text refós de la Llei
d’urbanisme, modificat per la Llei 3/2012, de 22 de febrer, de modificació d’aquest Text
refós.
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Pel que fa a les suspensions del tipus 3, suspensió de llicències, cal fer la precisió que
es refereixen als casos que no hi hagi una modificació del seu règim i, per tant, es
podran  atorgar  llicències  quines  determinacions  de  POUM  aprovat  definitivament
siguin compatibles amb el règim vigent.
 
Aquest aspecte és especialment indicat per l’àmbit cautelar del PEPIPH atès que, si
no, es podria generar un aturament de l’activitat que, a més a més d’innecessària,
seria contraproduent.
 
La  relació  d’afectacions  d’aquest  acord  de  suspensió  preceptiva  de  tramitacions  i
llicències es relaciona a l’apartat 13. Suspensions de llicències i tramitacions, de la
Memòria Descriptiva i Justificativa d’aquesta Revisió del POUM.
 
Sisè.- Determinar  que  el  termini  d'aquesta  suspensió  preceptiva  de  tramitacions  i
llicències descrita a l’apartat precedent, serà d'un any i començarà a comptar des de
l'endemà en que es produeixi la darrera publicació del corresponent edicte, al Diari
Oficial de la Generalitat de Catalunya o al Butlletí Oficial de la Província. Durant tot el
termini de suspensió, els plànols de la sèrie 05, Suspensió de llicències, que integren
la documentació de la  revisió del  POUM i  on es delimiten i  grafien els àmbits  de
suspensió, restaran a disposició del públic per a la seva consulta a les oficines de
l’Àrea  d’urbanisme  de  l’Ajuntament,  situades  al  carrer  de  Cervantes  núm.  16,  de
Palafrugell, qualsevol dia laborable, de dilluns a dissabte, de 9 a 13 hores del matí i a
l’Oficina del  POUM, situada a  l’avinguda de  Josep Pla  núm.  9,  de Palafrugell,  en
l’horari que es determini.

Mentre estigui suspesa la tramitació de procediments i l'atorgament de llicències es
podran  tramitar  els  instruments  o  atorgar  les  llicències  fonamentades  en  el  règim
vigent, que siguin compatibles amb les determinacions del nou planejament inicialment
aprovat,  i  sempre que, per la naturalesa dels canvis proposats, no es posi en risc
l'aplicació del nou planejament una vegada definitivament aprovat.

Setè. – Contra l’acord d’exposar al públic l’aprovació inicial de la Revisió del POUM,
que és un acte de tràmit en via administrativa, no es podrà interposar recurs, sense
perjudici que es pugui exercitar el que s’estimi procedent, de conformitat amb el que
disposa l’article 58.2 de la Llei 30/1992, de 26 de novembre, de Règim Jurídic de les
Administracions Públiques i del Procediment Administratiu Comú.
 
Contra l'acord de suspensió preceptiva de tramitacions i llicències, es pot interposar
recurs potestatiu de reposició davant l'òrgan que l'ha adoptat, en el termini d'un mes a
comptar des de l'endemà de la seva publicació al Butlletí Oficial de la Província o al
Diari  Oficial  de la Generalitat de Catalunya, o es pot interposar directament recurs
contenciós administratiu davant el Tribunal Superior de Justícia de Catalunya, en el
termini  de  dos  mesos  comptats  des  de  l'endemà  en  que  es  produeixi  la  darrera
publicació al BOPG o al DOGC.”
 
Atès que durant el període de quaranta-cinc (45) dies hàbils en el que va estar en
informació pública el Pla d’Ordenació Urbanística Municipal de Palafrugell, comprès
entre el 28 de juny i el 21 de setembre de 2013, ambdós inclosos, d’acord amb la
publicació dels respectius edictes al Butlletí Oficial de la Província de Girona núm. 122,
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de 26 de juny de 2013, al Diari Oficial de la Generalitat de Catalunya núm. 6405, de 27
de juny, al Diari de Girona de 26 de juny i al diari El Punt Avui, de 27 de juny, així com
la  seva  exposició  al  Tauler  d’Anuncis  de  l’Ajuntament  i  a  les  oficines  municipal
habilitades a tal efecte per a la consulta d’aquest document, i la seva disposició a la
web municipal, Expedients urbanístics en informació pública, es varen presentar un
total de cent trenta-sis (136) al·legacions, de les quals cent trenta (130) al·legacions es
varen presentar en el termini indicat d’informació pública, trenta-una (31) d’aquestes
al·legacions  amb  diligència  de  certificat  administratiu  i  sis  (6)  al·legacions  més,
corresponents als números d’ordre 100, 101, 102, 110, 131 i 132, presentades fora de
termini, incorporant-se totes elles a l’expedient d’aprovació, segons la següent relació i
on es detalla també la proposta d’estimació total, parcial o desestimació de cadascuna
d’elles, en base a l’informe individualitzat emès per a cada al·legació:
 
Núm.
ordre

Registre
entrada

Data
registre

Al·legant / Al·legants Proposta
(1)

01 9.761 10.07.2013 Explotaciones  e  Inversiones  Turísticas
Cruz,  SL,  representada  per  Enric  Cruz
Plaja

E.P.

02 10.007 16.07.2013 Nieves Garcia  Andreu,  representada per
Fredy Elghanayan

E.P.

03 10.966 07.08.2013 Properly,  SA,  representada  per  Maria
Dolores Melón Fournón

D.

04 10.989 08.08.2013 Manuel Vallribera Mir E.P.

05 11.319 14.08.2013 Mercedes Simón Oliver i 8 persones més E.P.

06 11.398 19.08.2013 Mercedes Simón Oliver E.T.

07 11.521 22.08.2013 José  Maria  Cuadrado  Rodríguez,  en
representació  de  Blueline  Tecnobuilding,
SL

D.

08 11.565 23.08.2013 Felip Osuna Buendia, en representació de
Forgrup Gopart, SL

E.P.

09 11.686 27.08.2013 Miquel Bravo Gubert E.T.

10 11.833 30.08.2013 Anna Maria Carbó Montaner D.

11 11.888 02.09.2013 Juan March Palaus E.T.

12 11.896 0º2.09.2013 Lluís Vendrell Salvia, representat per Joan
Bataller Garriga

E.T.

13 11.979 04.09.2013 Joan  Carles  Sagrera,  representat  per
Cristina Suquet Capdevila

E.P.

14 11.980 04.09.2013 Francisco Sagrera Riera, representat per
Cristina Suquet Capdevila

E.P.

15 11.981 04.09.2013 Francisco Sagrera Riera, representat per
Cristina Suquet Capdevila

E.P.

16 11.982 04.09.2013 Francisco  Sagrera  Riera  i  Joan  Carles
Sagrera  Riera,  representats  per  Cristina
Suquet Capdevila

E.T.
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17 11.983 04.09.2013 Ricard  Barri  Balil,  Rpt.  de  Norest,  SL,
representats  per  Cristina  Suquet
Capdevila

D.

18 12.059 05.09.2013 Rosa Janó Salóm E.T.

19 12.215 09.09.2013 Joan Reig Biel E.T.

20 12.283 10.09.2013 Mercedes Simón Oliver  i  304 signatures
més

E.P.

21 12.343 12.09.2013 Josep Esteba Gelpí, en representació de
l’Associació de veïns i amics de Calella

E.T.

22 12.344 12.09.2013 Josep Esteba Gelpí, en representació de
l’Associació de veïns i amics de Calella

E.T.

23 12.361 12.09.2013 Joan Barti Català E.T.

24 12.402 12.09.2013 Joaquim Salabert Clarà E.T.

25 12.436 16.09.2013 Promocions El Bruguerol, SL, representat
per Francisco Martín Passarrius

E.P.

26 12.437 16.09.2013 Jordi  Vilarnau  Comas  i  Carles  Vilarnau
Esquirol

E.P.

27 12.469 16.09.2013 Albert  Ruiz  Ferrer,  en  qualitat  de
President de la Junta de Compensació Illa
“La Punxa”

E.T.

28 12.472 16.09.2013 Garatge  Nou,  SA,  representat  per  Jordi
Sabaté Mayol

E.P.

29 12.489 17.09.2013 Juan Bautista Torras Casamitjana E.P.

30 12.491 17.09.2013 Jordi Mató Clarà, Rpt. de Mató Clarà, SL E.T.

31 12.492 17.09.2013 Jordi Mató Clarà i Rosa Clarà Paretas E.P.

32 12.515 17.09.2013 Anne Fitzpatrick i 344 signatures més E.P.

33 12.517 17.09.2013 Claudi Ripol Millet i 533 signatures més E.P.

34 12.533 17.09.2013 Helena  Rosa  Trias,  Joaquina  Trias
Rubies,  Elisabeth  Rosa  Trias,  Maria
Teresa Rosa Trias i  Eduardo Rosa Trias
(Amb diligència de certificat administratiu
de 12.09.2013)

E.T.

35 12.548 18.09.2013 Sergi  Sabrià  Benito,  Rpt.  del  Grup
Municipal d’ERC de l’Ajuntament

E.P.

36 12.553 18.09.2013 Enric Carreras Vigorós E.P.

37 12.561 18.09.2013 José Maria Peña Gómez E.T.

38 12.563 18.09.2013 Maria Teresa Esteva Simón E.P.

39 12.573 18.09.2013 Conxa Simón Oliver i 521 signatures més E.P.

40 12.583 18.09.2013 Explotaciones  e  Inversiones  Turísticas
Cruz,  SL,  representada  per  Enric  Cruz
Plaja

E.T.

41 12.592 18.09.2013 Josep Manuel Giralt Valero i Immaculada E.T.
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Giralt Ventura, en representació de Pere
Giralt Sagrera, SA

42 12.608 18.09.2013 Carles Sanchez E.T.

43 12.631 18.09.2013 Teresa Vila Plaja, Maria Dolors Jofra Vila i
Carme Jofra Vila

E.P.

44 12.637 19.09.2013 Núria Avellí Juanals E.T.

45 12.645 19.09.2013 Ajuntament de Mont-ras  

46 12.646 19.09.2013 Kim’s Càmping, SL, Rpt. Joaquim Vilahur
Busquets

E.T.

47 12.647 19.09.2013 Pere Ventura Català D.

48 12.648 19.09.2013 Juan  Ariza,  SL,  Rpt.  Juan  Ariza
Colmenero

D.

49 12.650 19.09.2013 José Luís Moya Roldan, Representat per
Marta Peral Suñer

E.T.

50 12.651 19.09.2013 Josep Cruz Plaja,  Representant de Parc
Comercial  Palafrugell,  SL,  Ampurdanesa
de  Desarrollos  Turísticos,  SL  i  Jozurc
Serveis, SL

E.P.

51 12.652 19.09.2013 Josep  Cruz  Plaja,  Representant  de
Ampurdanesa  de  Desarrollos  Turísticos,
SL

D.

52 12.662 19.09.2013 Josep  Casas  Arrufi,  Comunitat  Puig
l’Artiga,  representats  per  Administració  i
Gestions A. Comas, SL

E.P.

53 12.677 20.09.2013 Manuel Vallribera Mir E.P.

54 12.678 20.09.2013 Josep Ferrés Marcó, en representació del
senyor  Ramon  Camprubi  Farré,  Ricard
Català  Simón  i  Anke  Fredrika  Otter
Summerhill

E.T.

55 12.684 20.09.2013 Ivan  Mei  Polidori  i  Maria  Isabel  Peris
Orquín

E.T.

56 12.685 20.09.2013 Nieves Garcia  Andreu,  representada per
Cristina Suquet Capdevila

E.T.

57 12.687 20.09.2013 Jorge  Camps  Subirats,  representat  per
Cristina Suquet Capdevila

E.P.

58 12.688 20.09.2013 Giropedra, SL, representada per Cristina
Suquet Capdevila

E.T.

59 12.690 20.09.2013 Imma Serra Solé, Esteve Ventura Grau i
Llorenç Ballell Burgas

E.P.

60 12.692 20.09.2013 Lucien  Portet,  Elise  Maurette  i  Scott
Trusty,  representats  per  Cesar  Valero
Ginesta i Lousa Grundon

E.T.

61 12.695 20.09.2013 Josep  Cruz  Plaja,  en  representació  de E.P.
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Parc Comercial Palafrugell, SL

62 12.697 20.09.2013 Felip Osuna Buendia D.

63 12.698 20.09.2013 Adrià  Felip  Campistol  i  Mariona  Ordis
Trulls,  que  actuen  en  nom  propi  i  en
representació de Promocions Tamariu, SA

E.P.

64 12.700 20.09.2013 Adrià Felip Campistol, en nom propi i en
representació  de  Promocions  Tamariu,
SA,  i  Mariona  Ordis  Trulls,  en
representació de Buasir, SA i Promocions
Tamariu, SA

E.P.

65 12.702 20.09.2013 Eva Álvarez Arnau, representant de Mar &
Mik Internacional, SL

E.T.

66 12.703 20.09.2013 Rosa Maria Ferrer Alsina E.T.

67 12.704 20.09.2013 Manel  Fiego  Cruz,  Immobiliària  Ses
Brises, SL

E.P.

68 12.705 20.09.2013 Judit  Zaragoza Llirinós, en representació
de Xavier Botet Piró

E.P.

69 12.711 20.09.2013 Victòria Mas Vallejo E.T.

70 12.713 20.09.2013 Albert Bonany Payet, Jaume Abril Frigola i
Bonaventura Frigola Mulà

E.T.

71 12.714 20.09.2013 Francesc Boera Lluís E.P.

72 12.718 20.09.2013 Juan  Bautista  Torras  Casamitjana,  Lluís
Ponsico  Escales,  Rosa  Mª  Verdaguer
Masllorens, Enric Verdaguer Masllorens i
Carles Verdaguer Masllorens

E.P.

73 12.719 20.09.2013 Julian López Hernández, en representació
de Promomir 6, SL

E.P.

74 12.720 20.09.2013 Lluís Ponsico Escales E.P.

75 12.722 20.09.2013 Rosa Maria Verdaguer Masllorens E.P.

76 12.723 20.09.2013 Enric Verdaguer Masllorens E.P.

77 12.724 20.09.2013 Carles Verdaguer Masllorens E.P.

78 12.725 20.09.2013 Joan Part Marquès, Maria del Carme Prat
Marquès  i  Catalina  Prat  Marquès,  en
representació de Bonata 30, SL

E.P.

79 12.726 20.09.2013 Clara de Vehí Torra E.P.

80 12.731 20.09.2013 BP Oil  España,  SAU,  representada  per
Joan Seguí Serra

E.P.

81 12.734 20.09.2013 Teresa Vila Plaja, Maria Dolors Jofra Vila i
Carme Jofra Vila

E.P.

82 12.737 20.09.2013 Escalats,  SL,  representada  per  Glòria
Torrellas Ferran

E.T.

83 12.740 20.09.2013 Minerva La Latina, SL, representada per
Josep Cruz Torrellas

E.T.
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84 12.742 20.09.2013 Glòria Torrellas Ferrán D.

85 12.744 20.09.2013 Carme Perals Prieto, Jordi Sabaté Mayol,
en  nom  propi  i  en  representació  de
Garatge Nou, SA, Josep Galiano Uréndez
i Josep Arespa Teixidor

E.T.

86 12.745 20.09.2013 Josep Cruz Torrellas, en representació de
Minerva La Latina, SL, Martia Mercè Sala
Agustí,  José  Alberto  Garcia  Vilella  i
Teresa Diaz Novella

D.

87 12.781 21.09.2013 Xavier Pareras Aceves, en nom propi i en
representació de Roser Aceves Pascual,
Davis  Pareras  Aceves  i  Laura  Pareras
Aceves

E.P.

88 12.782 21.09.2013 Josep Ferrés Marcó, en  representació de
Ampurdanesa  de  Desarrollos  Turísticos,
SL, Rpt. Josep Cruz Plaja

E.T.

89 12.783 21.09.2013 Josep Ferrés Marcó, en representació de
la família Genís Drujon

E.T.

90 12.784 21.09.2013 Josep Ferrés Marcó E.T.

91 12.785 21.09.2013 Cristina  Suquet  Capdevila,  en
representació  de  l’Associació
d’Arquitectes  Superiors  i  Arquitectes
Tècnics de Palafrugell

E.P.

92 12.786 21.09.2013 Cristina  Suquet  Capdevila,  en
representació  de  l’Associació
d’Arquitectes  Superiors  i  Arquitectes
Tècnics de Palafrugell

E.P.

93 12.787 21.09.2013 Francesc Moreno Coll E.P.

94 12.788 21.09.2013 Jordi  Tané  Casadevall,  en  nom  propi  i
com a mandatari verbal de diversos veïns
dels carrers Perú i Costa Rica

E.P.

95 12.789 21.09.2013 Maria  Concepció  Simón  Oliver  i  Mercè
Simón Oliver

E.P.

96 12.790 21.09.2013 Maria  Concepció  Simón  Oliver  i  Mercè
Simón Oliver

E.P.

97 12.791 21.09.2013 Conxa Simón Oliver E.P.

98 12.792 21.09.2013 Lluís  Pellicer  Trilla,  en  representació  de
l’Associació Turística de Palafrugell

E.P.

99 12.793 21.09.2013 Carmen Lemus Tomàs, en representació
de Vilaseca Lemus Associats, SL

E.P.

100 12.898 23.09.2013 Carles  Ribas  Gironès,  en  representació
de la Comunitat de Propietaris Associació
de  veïns  urbanització  Vinya  Vella
(Al·legació presentada fora de termini)

E.T.
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101 12.818 23.09.2013 Montserrat  Alsina  Ferrer  (Al·legació
presentada fora de termini)

E.T.

102 12.819 23.09.2013 Josep  Alsina  Ferrer  (Al·legació
presentada fora de termini)

E.P.

103 12.841 23.09.2013 Anna  Gallart  Alsina,  Josep  Oriol  Gallart
Alsina,  Montserrat  Gallart  Alsina  i
Montserrat Alsina Felip (Amb diligència de
certificat administratiu de 20.09.2013)

E.P.

104 12.845 23.09.2013 Josep M. Coll Viader, President del Gremi
de Promotors i Constructors d’Edificis de
Girona  (Amb  diligència  de  certificat
administratiu de 19.09.2013)

E.P.

105 12.848 23.09.2013 Far  de  Llafranc,  SL,  representada  per
Marià  Lara  Prats,  i  Dollus  Iberica,  SL,
representada per Frédéric Lancelin (Amb
diligència  de  certificat  administratiu  de
19.09.2013)

E.T.

106 12.850 23.09.2013 Angel Rodolfo Scalzo (Amb diligència de
certificat administratiu de 20.09.2013)

E.T.

107 12.851 23.09.2013 Giampiero  Mazza  i  Laura  Zanini  (Amb
diligència  de  certificat  administratiu  de
20.09.2013)

D.

108 12.854 23.09.2013 Oriol  Sarasa  Perpinyà,  en  representació
de Francisca Orri  Llinàs (Amb diligència
de certificat administratiu de 20.09.2013)

E.P.

109 12.855 23.09.2013 Diademar  2000,  SL,  representada  per
Jordi  Miró  Fruns  (Amb  diligència  de
certificat administratiu de 20.09.2013)

D

110 12.872 24.09.2013 Joan  Bautista  Torras  Casamitjana
(Al·legació presentada fora de termini)

E.P.

111 12.907 24.09.2013 Francesc  Gassó  Casademunt  (Amb
diligència  de  certificat  administratiu  de
20.09.2013)

D.

112 12.908 24.09.2013 Xavier Hors Presas, en representació de
Joan Mateu  Martí  i  Maria  Gràcia  Mateu
(Amb diligència de certificat administratiu
de 20.09.2013)

E.T.

113 12.915 24.09.2013 Xavier Hors Presas, en representació de
Maria  Torras  Sabaté  (Amb diligència  de
certificat administratiu de 20.09.2013)

E.T.

114 12.916 24.09.2013 Raimon Costa Ciscar, en representació de
les Associacions Aritjol i Salvem el Crit, i
l’Associació  dels  Naturalistes  de  Girona
(Amb diligència de certificat administratiu
de 21.09.2013)

E.P.
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115 12.918 24.09.2013 Conxa  Simón  Oliver  i  Marc  Smythe
Simón,  administrador  de  les  societats
Smythe  Simón  Associats,  SL  i  Smythe
López,  SL  (Amb  diligència  de  certificat
administratiu de 21.09.2013)

E.P.

116 12.919 24.09.2013 Xavier Hors Presas, en representació de
Faustino  Ruiz  Rubio  i  altres  propietaris
(Amb diligència de certificat administratiu
de 20.09.2013)

E.P.

117 12.920 24.09.2013 Xavier  Hors  Presas,  en  representació
d’Anthony  Grigg  (Amb  diligència  de
certificat administratiu de 20.09.2013)

D.

118 12.942 25.09.2013 Albert  Torroella  (Amb  diligència  de
certificat administratiu de 21.09.2013)

E.P.

119 12.946 25.09.2013 Roser  Niell  Colom  (Amb  diligència  de
certificat administratiu de 21.09.2013)

E.P.

120 12.947 25.09.2013 Jordi Freixenet Bosch (Amb diligència de
certificat administratiu de 21.09.2013)

E.P.

121 12.948 25.09.2013 Santi  Niell  Colom  (Amb  diligència  de
certificat administratiu de 21.09.2013)

E.P.

122 12.949 25.09.2013 Mariona  Niell  Colom (Amb diligència  de
certificat administratiu de 21.09.2013)

E.P.

123 12.950 25.09.2013 Santiago  Niell  Bofill  (Amb  diligència  de
certificat administratiu de 21.09.2013)

D.

124 13.020 26.09.2013 Mercedes Asensio Blasco (Amb diligència
de certificat administratiu de 20.09.2013)

E.T.

125 13.021 26.09.2013 Judit  Viñals  Simón  (Amb  diligència  de
certificat administratiu de 21.09.2013)

D.

126 13.023 26.09.2013 Sergi  Vieta  Salomó  (Amb  diligència  de
certificat administratiu de 21.09.2013)

E.P.

127 13.024 26.09.2013 Carles  Sentís  Casablancas  (Amb
diligència  de  certificat  administratiu  de
20.09.2013)

E.P.

128 13.026 26.09.2013 Lluís Cases Pallares, en representació de
Novainexa,  SL  (Amb  diligència  de
certificat administratiu de 20.09.2013)

E.P.

129 13.027 26.09.2013 Carles  Pareja  Lozano,  en  representació
de Arrels  CT Finsol,  SA (Amb diligència
de certificat administratiu de 20.09.2013)

E.P.

130 13.028 26.09.2013 Carles  Pareja  Lozano,  en  representació
de Banco Bilbao Vizcaya Argentaria,  SA
(Amb diligència de certificat administratiu
de 20.09.2013)

E.P.

131 13.069 28.09.2013 Diana  Balaña  Fontdevila,  representada E.P.
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per  Montserrat  Marín  Balaña  (Al·legació
presentada fora de termini)

132 13.111 30.09.2013 Miquel  Ferrer  Girbal  (Al·legació
presentada fora de termini)

E.P.

133 13.116 30.09.2013 Montserrat de Vehí Torra (Amb diligència
de certificat administratiu de 21.09.2013)

E.P.

134 13.117 30.09.2013 Anna Maria de Vehí Torra (Amb diligència
de certificat administratiu de 21.09.2013)

E.P.

135 13.120 30.09.2013 Comunitat  de  Propietaris  Pireu  Dulce
Chacón  i  Gutiérrez,  representats  per
Finques  Miquel,  SL  (Amb  diligència  de
certificat administratiu de 20.09.2013)

E.T.

136 13.121 30.09.2013 Associació Aritjol, Coordinadora Salvem el
Crit  i  Associació  dels  Naturalistes  de
Girona  (Amb  diligència  de  certificat
administratiu de 21.09.2013)

E.P.

Atès que, a més de les al·legacions detallades al punt anterior, presentades durant el
període reglamentari d’informació pública del Pla d’Ordenació Urbanística Municipal de
Palafrugell, i fins el 30 de setembre de 2013, es varen presentar posteriorment un total
de  21  al·legacions  més,  fora  de  termini,  incorporant-se  totes  elles  a  l’expedient
d’aprovació, segons la següent relació i amb la proposta d’estimació total, parcial o
desestimació de cadascuna d’elles,  segons s’indica a la columna “Proposta”,  de la
relació que segueix:
 
Núm. ordre Registre

entrada
Data
registre

Al·legant / Al·legants Proposta
(1)

137 13.236 02.10.2013 Mireia Cumella Vendrell E.T.

138 13.326 03.10.2013 Marc  Smythe  Simón  (Al·legació  amb
diligència de certificat  administratiu  de
30.09.2013)

E.P.

139 13.548 07.10.2013 Eugènia Monrós Marín E.P.

140 13.559 07.10.2013 Alba Esparza Monrós E.P.

141 13.563 07.10.2013 Jan Esparza Monrós E.P.

142 13.591 08.10.2013 Josep Ferrés  Marcó,  en representació
de Josep Roig Plaja

D.

143 13.748 11.10.2013 Comunitat  Llafranc,  representada  per
Marta Congost, de Finques Miquel CIF

E.P.

144 13.986 16.10.2013 Josep  Ferrés  Marcó,  en  qualitat  de
President  de l’Associació d’Arquitectes
Superiors  i  Arquitectes  Tècnics  de
Palafrugell

E.P.

145 14.056 18.10.2013 Isabel  Ventós  Omedes,  en
representació de Novainexa, SL

E.P.
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146 14.076 18.10.2013 Ramon Gimeno Argelaga E.T.

147 14.159 21.10.2013 Jordi  Vilarnau Comas,  representat  per
Carles Vilarnau Esquirol

E.P.

148 14.256 23.10.2013 Oscar Marín Balañà E.P.

149 14.258 23.10.2013 Amadeu Marín Balañà E.P.

150 14.261 23.10.2013 Pere Plana Roger E.P.

151 14.262 23.10.2013 Montserrat Marín Balañà E.P.

152 14.263 23.10.2013 Laia Vinaixa Campos E.P.

153 14.344 24.10.2013 Miquel Esteba Zurbrügg E.P.

154 14.646 31.10.2013 Joan Bataller Guitart, Pere Codina Coll,
Àngel  Sallés  Bassa  i  Maria  de  las
Mercedes  Giner,  representats  per
Cristina Suquet Capdevila 

E.P.

155 14.863 06.11.2013 Marià Júdez Pi, en qualitat de Tresorer
de la Junta de Compensació del sector
SUD-1.13,  Circumval·lació  Nord,  al
Paratge de Les Brugueres.

E.T.

156 15.800 27.11.2013 Joaquim Grimal Esteve E.T.

157 16.899 20.12.2013 Promocions  Tamariu,  SA,  Rpt.  Adrià
Felip Campistol

E.T.

 
(1) Proposta

E.T. – Estimada totalment

E.P. – Estimada parcialment

D. – Desestimada
 
Atès que, del desglossament de totes les al·legacions relacionades anteriorment, es
desprèn que, del total de 157 al·legacions incorporades a l’expedient d’aprovació, 130
al·legacions es varen presentar dins el període de 45 dies hàbils d’informació pública, i
les 27 restants es varen presentar fora d’aquest període.
 
Atès que, en base als informes tècnics individualitzats emesos per a cadascuna de les
al·legacions  incorporades  a  l’expedient,  i  que  formen  part  integrant  de  l’expedient
d’aprovació,  es  proposa  estimar  totalment  un  total  de  49  al·legacions;  estimar
parcialment 91 al·legacions; i desestimar les 17 al·legacions restants.
 
Atès que s’han incorpora a l’expedient d’aprovació els informes emesos per diferents
departaments de la Generalitat de Catalunya, de l’Administració de l’Estat i  d’altres
organismes i entitats als quals es va demanar que es pronunciessin sobre el contingut
del POUM de Palafrugell, segons el següent detall:
 
Núm.
ordre

Departament/Organisme Data  de  recepció
informe/acord  i
Registre entrada
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1/2 Subdirecció General  de  Planificació  i  Projectes
Viaris,  de  la  Direcció  General  d’Infraestructures  de
Mobilitat Terrestre.

21.01.2014
RE núm.: Correu E.

3/4 Subdirecció  General  de  Planificació  i  Projectes
Viaris,  de  la  Direcció  General  d’Infraestructures  de
Mobilitat Terrestre.

11.03.2104
RE núm.: 3.456

5 Servei  de  Costes,  de  la  Direcció  General
d’Ordenació  del  Territori  i  Urbanisme  de  la
Generalitat.
 
- Primer informe de data: 16.09.2013
- Segon informe de data: 06.06.2014

Primer informe:
26.09.2013
RE núm.: 13.014
 
Segon informe:
25.06.2014
RE núm.: 8.652

6 Direcció  General  d’Ordenació  del  Territori  i
Urbanisme,  del  Departament  de  Territori  i
Sostenibilitat de la Generalitat.

22.07.2013
RE núm.: 10.229

7 Oficina  Territorial  d’Acció  i  Avaluació  Ambiental  de
Girona, dels Serveis Territorials del Departament de
Territori i Sostenibilitat de la Generalitat.

09.10.2013
RE núm.: 13.637

8 Institut Geològic de Catalunya. 17.10.2013
RE núm.: 14.017

9 Agència Catalana de l’Aigua, Demarcació Territorial a
Girona. Departament de Territori i Sostenibilitat.
 
 
- Primer informe de data: 25.06.2014
- Segon informe de data: 08.10.2014

Primer informe:
07.07.2104
RE núm.: 9.230
 
Segon informe:
13.10.2014
RE núm.: 13.582

10 Departament  de  Recollida  Selectiva  i  Envasos  de
l’Agència de Residus de Catalunya.

05.08.2013
RE núm.: 10.819

11 Consell Català de l’Esport de la Generalitat.
 

09.12.2013
RE núm.: Eacat

12 Direcció General d’Afers Religiosos, del Departament
de  Governació  i  Relacions  Institucionals  de  la
Generalitat.
 
- Primer informe de data: 24.07.2013
- Segon informe de data: 22.05.2014

Primer informe:
06.08.2013
RE núm.: 10.882
 
Segon informe:
27.05.2014
RE núm.: 7.216

13 Serveis  Territorials  a  Girona  del  Departament
d’Ensenyament de la Generalitat.

18.12.2013
RE núm.: 16.741

14 Servei  Regional  a  Girona  de  l’Agència  de  Salut
Pública de Catalunya.

16.07.2013
RE núm.: Eacat

15 Regió  d’Emergències  de  Girona,  de  la  Direcció
general  de  Prevenció,  Extinció  d’Incendis  i
Salvaments  del  Departament  d’Interior  de  la

01.10.2013
RE núm.: Eacat
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Generalitat.

16 Serveis Territorials a Girona de Protecció Civil. 13.08.2013
RE núm.: 11.232

17 Subdirecció  General  d’Espectacles  Públics  i
Activitats  Recreatives,  de  la  Direcció  General
d’Administració  de  Seguretat  del  Departament
d’Interior de la Generalitat.

15.01.2014
RE núm.: Correu E.

18/
18 bis

Comissió  Territorials  del  Patrimoni  Cultural  de
Girona, de la Direcció General d’Arxius, Biblioteques,
Museus i Patrimoni.
 
(Dues notificacions)

14.10.2013
RE núm.: 13.871
 
08.11.2013
RE núm.: 15.065

19
 
 

Serveis  Territorials  a  Girona,  del  Departament
d’Agricultura, Ramaderia, Pesca, Alimentació i Medi
Natural,  signat  pel  Cap  del  Servei  de  Coordinació
d’Oficines Comarcals. 

17.12.2013
RE núm.: 16.694

20/
21

Serveis  Territorials  a  Girona  del  Departament
d’Agricultura, Ramaderia, Alimentació i Medi Natural
de  la  Generalitat,  tramès pel  Director  dels  Serveis
Territorials.

23.09.2013
RE núm.: 12.846
 
 

22 Direcció General de Telecomunicacions i Societat de
la  Informació,  del  Departament  d’Empresa  i
Ocupació.

07.10.2013
RE núm.: Eacat

23 Direcció  General  de  Comerç,  del  Departament
d’Empresa i Ocupació.

05.08.2013
RE núm.: 10.832

24 Direcció  General  de  Turisme,  del  Departament
d’Empresa i Ocupació.

06.08.2013
RE núm.: 10.902

25 Serveis  Territorials  a  Girona,  del  Departament
d’Empresa i Ocupació.

18.10.2013
RE núm.: 14.106

26
(ES1)

Subdirección  General  de  Redes  y  Operadores  de
Telecomunicaciones,  del  Ministerio  de  Industrial,
Energia y Turismo.

12.08.2013
RE núm.: 11.195

27
(ES2)

Dirección General de Aviación Civil, del Ministerio de
Fomento.

18.11.2013
RE núm.: 15.361

28
(ES3)

Subdirección General de Dominio Público Marítimo-
Terrestre, del Ministerio de Agricultura, Alimentación
y Medio Ambiente.

23.09.2013
RE núm.: 12.843

29
(Dip.)

Diputació de Girona, Àrea d’Acció Territorial,  Xarxa
Viària Local.

17.09.2013
RE núm.: 12.503

30
(CCBE)

Consell Comarcal del Baix Empordà. 06.09.2013
RE núm.: Correu E.

 
Atès que també s’han incorporat  a  l’Expedient  d’aprovació els  informes respectius
emesos pel  Consorci  de la Costa Brava,  de 20 de març de 2014,  en relació a la
suficiència  del  sistema de  sanejament  en alta  del  municipi  de  Palafrugell,  i  per  la
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Companyia General  d’Aigües de Catalunya,  SA, de 18 de març de 2014,  sobre la
capacitat d’abastament d’aigua per als creixements urbans previstos en el POUM.
 
Atès que també es va demanar informe al Consorci de Les Gavarres, en data 16 de
juny de 2014, sense que s’hagi emès l’informe demanat al no disposar de possibilitats
materials per poder emetre’l, segons informació facilitada pels representants d’aquest
Consorci.
 
Atès que el Ple de l’Ajuntament, en sessió ordinària celebrada el 27 de juny de 2014, 
va adoptar, per majoria absoluta, l’acord que literalment diu:
 
“Primer.- Aprovar l’ampliació, pel termini d’un any més, de l’acord de suspensió
preceptiva  de  tramitacions  i  llicències tot  mantenint  els  mateixos  àmbits  de
suspensió que ja preveia, al seu punt Cinquè, l’acord de Ple de 10 de juny de 2013, 
d’aprovació inicial dels documents que integren la Revisió del POUM de Palafrugell.
 
Segon.- Disposar la publicació, amb caire d’urgència, d’aquest acord al Butlletí Oficial
de la Província de Girona i al Diari Oficial de la Generalitat de Catalunya, i la seva
disposició a la pàgina web de l’Ajuntament.
 
Tercer.- Contra  aquest  acord  d’ampliació,  pel  termini  d’un  any  més,  de  l’acord  de
suspensió preceptiva de tramitacions i llicències, es por interposar recurs potestatiu de
reposició davant l’òrgan que l’ha adoptat, en el termini d’un mes a comptar des de
l’endemà de la seva publicació al Butlletí Oficial de la Província de Girona o al Diari
Oficial  de  la  Generalitat  de  Catalunya,  o  es  pot  interposar  directament  recurs
contenciós administratiu davant el Tribunal Superior de Justícia de Catalunya, en el
termini  de  dos  mesos  comptats  des  de  l’endemà  en  que  es  produeixi  la  darrera
publicació al BOPG o al DOGC.”
 
Atès que  en  data  22  d’abril  de  2014,  amb registre  de  sortida  núm.  4.438,  es  va
trametre la documentació necessària als Serveis Territorials d’Urbanisme de Girona
perquè la Comissió Territorial  d’Urbanisme emetés el  corresponent  informe previ  a
l’aprovació provisional del POUM de Palafrugell, d’acord amb el que preveu l’article 86
bis i la Disposició Transitòria Divuitena del Text refós de la Llei d’urbanisme, aprovat
pel Decret legislatiu 1/2010, de 3 d’agost, en la redacció donada pels articles 32 i 90
de la Llei 3/2010, de 22 de febrer.
 
Atès que en data 24 de setembre de 2014, amb registre de sortida núm. 10.219, es va
trametre als Serveis Territorials d’Urbanisme de Girona nova documentació esmenada
del  POUM  de  Palafrugell,  perquè  la  Comissió  Territorial  d’Urbanisme  emetés  el
corresponent informe, sol·licitat en data 22 d’abril de 2014.
 
Atès que la Comissió Territorial d’Urbanisme de Girona, a la sessió celebrada el 10
d’octubre de 2014, va emetre informe favorable sobre la proposta del Pla d’Ordenació
Urbanística Municipal de Palafrugell, sense formular cap observació que requereixi la
modificació de la documentació que conforma el POUM de Palafrugell, tramesa per
l’Ajuntament.
 
Atès que  per  la  Direcció  General  de  Polítiques  Ambientals,  del  Departament  de
Territori i Sostenibilitat, es va emetre, en data 17 d’octubre de 2014, la Resolució sobre
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la Memòria Ambiental del POUM, als efectes previstos als articles 115.d) del Decret
305/2006, de 18 de juliol,  pel  qual s’aprova el  Reglament de la Llei  d’urbanisme, i
l’article  25  de  la  Llei  6/2009,  de  28  d’abril,  d’avaluació  ambientals  de  plans  i
programes,  on  s’atorga  la  conformitat  a  la  Memòria  Ambiental,  condicionada  a  la
incorporació  d’una  sèrie  de  consideracions  i  esmenes  al  document  que,  tal  com
s’exposa a l’informe tècnic, s’han incorporat en la seva totalitat.
 
Atesos els informes tècnics respectius emesos per l’Arquitecte Municipal i  Cap de
l’Equip redactor del POUM de Palafrugell, el senyor Jordi Font Bel, en data 2 de juliol
de 2014, sobre els diversos informes sectorials rebuts fins a aquesta data en relació al
POUM , i en data 20 d’octubre de 2014, corresponent a l’informe tècnic global previ a
l’aprovació provisional del document on, a títol de Conclusió Final, es manifesta el que
es transcriu a continuació:
 
“CONCLUSIÓ FINAL
 
Aquest POUM conté les determinacions establertes a l’article 58 del Text Refós de la
Llei d’Urbanisme i la documentació establerta a l’article 59, així com els articles 64 a
76  del  Reglament  de  la  Llei  d’Urbanisme.  La  tramitació  del  mateix  segueix  les
determinacions establertes a l’article 85 del Text Refós de la Llei d’Urbanisme, havent-
se seguit el procediment d’avaluació ambiental regulat.
 
En la tramitació de l’expedient s’ha seguit  un procés de participació ciutadana que
consta a la memòria del document, i s’han fet dues informacions públiques, la primera
en la tramitació de l’Avanç del POUM, que va significar la presentació de seixanta-
dues  (62)  al·legacions,  i  la  segona,  corresponent  a  l’aprovació  inicial,  que  va
comportar la presentació d’un total de cent cinquanta-set (157) al·legacions. Aquest
conjunt  d’al·legacions  consten  a  l’expedient  administratiu,  amb  els  informes
individualitzats de cadascuna d’elles.
 
També  es  varen  sol·licitar  els  informes  als  organismes  amb  competències,  quina
relació consta en aquest informe i quina resposta consta a l’informe emès el 2 de juliol
de 2014. Complementàriament a aquest informe del 2 de juliol, en el present informe
s’explica  el  contingut  i  resposta  als  informes  emesos  per  l’Agència  Catalana  de
l’Aigua.
 
En relació a aquests  informes de l’ACA i  de les  documentacions complementàries
aportades, s’ha garantit inequívocament la capacitat de subministres d’aigua potable i
de recollida del sanejament per absorbir el creixement previst en aquest POUM.
 
El document del POUM, prèviament a la seva aprovació provisional, va ser tramès als
Serveis  Territorials  d’Urbanisme  de  Girona  i  a  l’Òrgan  Ambiental,  als  efectes  que
emetessin els seus informes, els quals s’ha rebut aquest mes d’octubre de 2014, el
primer amb caràcter favorable, i el segon, de conformitat amb una sèrie de condicions,
que s’han introduït en el document.
 
En el document hi consta tota la informació derivada del procés d’avaluació ambiental,
que ha estat redactat per LaVola, i  que conclou amb la memòria ambiental que ja
recull  les determinacions de la Resolució Ambiental  i  que incorpora els documents
emesos per les companyies subministradores d’aigua i del tractament del sanejament
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per garantir la capacitat de donar servei al creixement contemplar en aquest POUM.
 
En el document hi consta la Memòria Social, que ha estat redactada per la empresa
GMG, Plans i Projectes, SLP, on es justifica el compliment dels objectius de producció
d’habitatge de protecció pública que determina el TRLU.
 
En el document hi consta l’Agenda i Viabilitat econòmica i financera, així com l’informe
de sostenibilitat econòmica, que ha estat redactat per Promo Assessors Consultors,
SAP, als efectes de garantir la viabilitat econòmica de les propostes plantejades així
com per justificar  la  suficiència  i  adequació del  sòl  destinat  a usos productius i  la
ponderació de l’impacte de les actuacions previstes en les finances públiques de les
administracions responsables de la implantació i el manteniment de la infraestructura i
de la implantació i prestació dels serveis necessaris.
 
En el document també hi consta l’Estudi d’avaluació de la mobilitat generada, redactat
per LaVola 1981, SA, en compliment de les determinacions establertes al RLU i a la
legislació sectorial vigent, on es valora la viabilitat de les mesures proposades per a
gestionar, de manera sostenible, la nova mobilitat.
 
En conclusió, aquest POUM es planteja en un escenari fins a l’horitzó del 2032, amb
una potencial densitat màxima al municipi, de 30.000 habitants, que representa una
reducció  respecte  a  l’anterior  POUM  que  s’aplicava,  i  que  s’ajusta  a  les
determinacions de “creixement potenciat” que li assigna el Pla Territorial Parcial de les
Comarques Gironines. Ara bé, aquest creixement es concentra al nucli de Palafrugell
atès que als nuclis costaners es manté el criteri de limitació del creixement, proposant-
se bàsicament ajustos en el sòl urbà actual.
 
Per tot plegat, es donen totes les circumstàncies per procedir a l’aprovació provisional
pel Ple de l’Ajuntament, i  posteriorment trametre el document al Serveis Territorials
d’Urbanisme de Girona per a la seva aprovació definitiva.”
 
Atès l’informe emès per  la  Comissió  informativa  d’urbanisme,  pla  de barris,  obres
públiques, serveis municipals i medi ambient, a la sessió celebrada el 21 d’octubre de
2014.
 
Atès l’informe  jurídic  emès,  de  forma  conjunta,  pel  Secretari  de  la  Corporació,  el
senyor Marià Vilarnau Massa, i  per l’Assessora Jurídica Municipal,  la senyora Júlia
Giró  Val,  en data  22 d’octubre  de 2014,  on efectuen les  consideracions jurídiques
oportunes referides als aspectes formals i de fons del document objecte d’aprovació
provisional, i on es destaca l’apartat B), Setè, sobre els efectes de la Sentència del
Tribunal Suprem de 28 de juliol de 2014, que es transcriu a continuació:
 
“Setè.- Efectes de la sentència del Tribunal Suprem de 28 de juliol de 2014.
 
El document sotmès a aprovació provisional és el nou Pla d’Ordenació Urbanística
Municipal del municipi de Palafrugell.
 
L’any 2006 es va aprovar definitivament el POUM de Palafrugell, i es va publicar al
Diari Oficial de la Generalitat de Catalunya núm. 4.855, de 3 d’abril de 2007.
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Aquest POUM va ser impugnat davant la jurisdicció contenciosa-administrativa amb el
resultat que el Tribunal Superior de Justícia de Catalunya va declarar la seva nul·litat
per sentència de data 30 de setembre de 2011.
 
No  obstant,  l’Ajuntament  i  la  Generalitat  varen  impugnar  al  Tribunal  Suprem  la
sentència, a la vegada que l’Ajuntament va iniciar la redacció d’un nou POUM, amb la
voluntat  de disposar  d’un  nou document  de planejament  general  davant  l’eventual
ratificació de la nul·litat del POUM 2006 per part del Tribunal Superior de Justícia de
Catalunya.
 
En aquests termes es va aprovar inicialment, en data 10 de juny de 2013, el  nou
POUM que avui  se sotmet  a aprovació provisional,  si  bé entre l’aprovació inicial  i
l’aprovació provisional  (en data 28 de juliol  de 2014)  el  Tribunal  Suprem ha dictat
sentència ratificant la nul·litat del POUM 2006.
 
Aquesta situació no afecta a la tramitació del POUM, per dos motius:
 
1. En el document aprovat inicialment ja es feia constar la situació jurídica en què es
trobava el POUM.
 
En l’apartat 1.1.1 de la memòria descriptiva i justificativa es feia constar l’existència de
la sentència del TSJC. Literalment la memòria feia constar:
 
Amb el més degut respecte a les sentència judicials, per part de la Generalitat i de
l’ajuntament s’ha interposat recurs de cassació contra les esmentades sentències, en
els  que,  substancialment  es  formulen  les  al·legacions  que  es  diran.  En  tot  cas,
aquestes consideracions es formulen als efectes de justificar que aquest nou POUM
ha tingut en compte el contingut de les sentències i, per tant, ha contemplat aquells
aspectes que en les mateixes es diu que hi manquen, sens perjudici de les sentències
que es puguin dictar per part del Tribunal Suprem en els referits recursos de cassació.
 
2. La situació que es produeix després de la declaració de nul·litat del POUM 2006
conseqüència  de  la  sentència  del  Tribunal  Suprem  implica  que  el  municipi  de
Palafrugell no disposa de POUM, i d’acord amb la disposició transitòria primera del
Decret  Legislatiu  1/2010  del  Text  Refós  de  la  Llei  d’Urbanisme,  en  situació  de
planejament no adaptat.
 
En conseqüència, d’acord amb la disposició tercera de la mateixa llei, el planejament
general vigent s’ha d’adaptar en el moment que es faci la seva revisió.
 
Per  tant,  i  donat  que  el  document  sotmès  a  aprovació  provisional  conté  tots  els
elements exigits als POUM, la seva aprovació té els efectes de revisió del planejament
general exigits per la Llei.”
 
Atès que al  mateix informe conjunt del Secretari  de la Corporació i de l’Assessora
Jurídica  Municipal  de  22  d’octubre  de  2014  manifesten,  en  base  al  contingut  de
l’informe emès i a títol de conclusió, que es pot sotmetre a aprovació provisional el
POUM de Palafrugell, en una propera sessió plenària.
 
Atès que els canvis i modificacions introduïdes a la documentació de la Revisió del
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POUM aprovada inicialment el 10 de juny de 2013, derivades del tràmit d’informació
pública del document i dels diversos informes sectorials incorporats a l’expedient, entre
d’altres, no es consideren inclosos en el supòsit de l’article 112 del Decret 305/2006,
de 18 de juliol, pel qual s’aprova el Reglament de la Llei d’urbanisme.
 
Atès el  que  disposa  l’article  85.1  del  Text  refós  de  la  Llei  d’Urbanisme,  amb  les
modificacions introduïdes per la Llei 3/2012, de 22 de febrer, de Modificació d’aquest
Text refós, i la Disposició Addicional Novena del Reial Decret Legislatiu 2/2008, de 20
de juny, pel qual s’aprova el Text refós de la Llei del Sòl, que modifica l’article 22.2.c)
de la Llei 7/1985, de 2 d’abril, reguladora de bases de règim local, i que determina que
l’òrgan competent per a l’aprovació provisional del POUM és el Ple Municipal.
 
Atès que  de  l’informe  tramès  per  la  Subdirección  General  de  Dominio  Público
Marítimo-Terrestre, de la Dirección General de Sostenibilidad de la Costa y del Mar,
Secretaria de Estado de Medio Ambiente, del Ministerio de Agricultura, Alimentación y
Medio Ambiente, de data 17 de setembre de 2013, i que va tenir entrada al Registre
General  d’aquest Ajuntament el  23 de setembre de 2013, amb el núm. 12.843, es
desprèn que, prèviament a l’aprovació definitiva de la Revisió del POUM, se’n farà una
nova tramesa a la citada Direcció General, a través del Servei Provincial de Costes a
Girona, per a l’emissió d’un nou informe, d’acord amb el que disposen els articles 112
a) i 117.2 de la Llei 22/1988, de Costes, modificada per la Llei 2/2013, de 29 de maig,
de Protecció i ús sostenible del litoral.

Es proposa al Ple l’adopció de l’acord següent:

Primer.- RESOLDRE TOTES LES AL·LEGACIONS PRESENTADES, incorporades a
l’expedient  d’aprovació  del  Pla  d’Ordenació  Urbanística  Municipal  (POUM)  de
Palafrugell,  d’acord  amb  el  que  s’especifica  a  l’Informe  individualitzat  emès  per  a
cadascuna d’elles, i a l’Informe tècnic emès per l’Arquitecte Municipal i Cap de l’Equip
redactor d’aquest POUM, el senyor Jordi Font Bel, en data 20 d’octubre de 2014, i que
formen part integrant de l’expedient d’aprovació.
 
Segon.- APROVAR  PROVISIONALMENT els  documents  que  conformen  el  Pla
d’Ordenació Urbanística Municipal de Palafrugell, segons la documentació elaborada
per l’Equip tècnic redactor encapçalat per l’Arquitecte Municipal, senyor Jordi Font Bel.
 
Tercer.- TRAMETRE ALS SERVEIS TERRITORIALS D’URBANISME DE GIRONA la
documentació  objecte  d’aquesta  aprovació  provisional,  acompanyada  d’una  còpia
sencera  i  diligenciada  de  tot  l’expedient  administratiu  d’aprovació,  inclosos  els
processos de l’Avanç de Pla i de Participació Ciutadana, perquè la Comissió Territorial
d’Urbanisme  de  Girona,  en  una  propera  sessió,  aprovi  definitivament  el  Pla
d’Ordenació Urbanística Municipal de Palafrugell, si procedeix.
 
Quart.- TRAMETRE  AL  SERVEI  DE  COSTES  A  GIRONA,  del  Ministerio  de
Agricultura, Alimentación y Medio Ambiente, un exemplar sencer de la documentació
del Pla d’Ordenació Urbanística Municipal de Palafrugell, objecte d’aquesta aprovació
provisional,  en  suport  digital,  acompanyat  d’una  certificació  del  present  acord
d’aprovació provisional, perquè pugui ser emès l’informe previ a l’aprovació definitiva,
d’acord amb el que disposen els articles 112 a) i 117.2 de la Llei 22/1988, de Costes,
modificada per la Llei 2/2013, de 29 de maig, de Protecció i ús sostenible del litoral.
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Cinquè.- NOTIFICAR AQUEST ACORD D’APROVACIÓ PROVISIONAL a totes les
persones, entitats i  col·lectius que varen subscriure les al·legacions incorporades a
l’expedient d’aprovació, tot informant-los que poden consultar, a les dependències de
l’Àrea d’Urbanisme de l’Ajuntament, el contingut de la resposta a les seves respectives
al·legacions.

Esmenes:
No s'han presentat esmenes.

Intervencions:
Intervé el senyor Fernandez manifestant que aquest segurament és un d'aquells punts
importants, que qualsevol Ajuntament o qualsevol govern vol portar a plenari, que és la
revisió  d'un  Pla  General  urbanístic,  que  és  el  document  que  ens  ha  de  permetre
dissenyar i planificar el futur del que ha de ser Palafrugell a nivell urbanístic, i vol dir
que si dissenyem urbanísticament el poble, també l'estem dissenyant de forma social i
en relació a l'activitat econòmica. Cal dir que és una tramitació que aquest govern es
va  veure  obligat  a  fer,  fruit  d'una  sentència  que va  deixar  sense efecte  el  POUM
aprovat l'any 2006, i per tant, automàticament, malgrat que es intentar fer un recurs de
cassació que finalment no ha sortit efecte, malgrat això vàrem començar a tramitar la
nova  revisió  per  intentar  estar  en  unes  condicions  de  seguretat  jurídica  a  nivell
urbanístic.
Un document que va tenir el seu primer tràmit amb l'aprovació de l'avanç pla que es va
fer el dia 25 de setembre de2012, per tant, ha passat força temps. En aquell moment
hi varen haver 62 suggeriments, posteriorment l'aprovació inicial del POUM es va fer
en aquest ple extraordinari el dia 10 de juny de 2013. en aquesta tramitació entre la
inicial  i  la  que  fem  avui,  157  al.legacions,  de  les  quals  41  han  estat  estimades
totalment,  91  estimades  parcialment  i  17  desestimades.  Hem  demanat  tots  els
informes preceptius  tots els organismes, 27 informes a diferents entitats, que són els
que han de complementar tot l'expedient. Dir que la Comissió d'Urbanisme, el dia 10
d'octubre de 2014 va fer l'aprovació, va donar el vistiplau a l'aprovació d'avui, sense
l'esmena. En el primer informe que hi havia hi havia una esmena, que d'alguna manera
no venia a qüestionar  sinó que suggeria  que els  dos sectors que el  govern  havia
intentat baixa la densitat urbanística, que era Creu Roquinyola i Coll de Morena, ells
entenien que això segurament no calia tant, això va provocar que l'alcalde, juntament
amb serveis jurídics, serveis tècnics i el responsable de la memòria econòmica, vàrem
anar a fer una reunió amb el Director General a Barcelona, el mes de setembre, a
desencallar el tema, perquè nosaltres volíem defensar que era voluntat política, que
era voluntat d'aquest govern, i que era voluntat d'intentar reduir el nivell de creixement,
perquè enteníem que calia adequar el POUM a la nova situació, i que la situació de
l'any 2006 no té res a veure amb la del 2014. fruit d'aquesta reunió, finalment es va
poder  aprovar  amb  la  Comissió  d'Urbanisme  el  document  que  avui  portem  a
aprovació.
Intentaré per algunes referències a les modificacions introduïdes, per sobre, després
en tot cas, fruit  del debat,  podem ampliar-ho. Jo crec que d'alguna manera aquest
POUM el que contempla és una reducció del creixement urbanístic, potser algun grup
volia més però jo crec que s'ha de reconèixer que hi ha una reducció substancial del
creixement, que les zones de creixement urbanístic, no n'hi ha cap de nova que ampliï
un gran territori a nivell d'ocupació territorial, que a nivell de Palafrugell, el que es fa
PLE2014/12 de 28 d' octubre de 2014 89



bàsicament és que s'ajusten algunes delimitacions d'alguns sectors, per tant, no hi ha
una gran transformació, i trobem una fórmula per intentar fer que els costos del que és
l'anella de circumval.lació, que ha de connectar la rotonda d'Esclanyà amb la zona
industrial, els costos, si cal en el futur puguin ser recuperats pel propi Ajuntament.
A nivell de Calella cal dir que endossa els dos elements bàsics que és en el sector del
carrer Sard, que era un espai d'aprofitament urbanístic, es podien fer 22 habitatges i
finalment hem reduït a quatre habitatges, que això tindrà conseqüències econòmiques
perquè s'haurà de compensar als propietaris, però també hem intentat una reducció
important, que crec que això és fruit d'una al.legació dels particulars, i per tant que és
de satisfacció de la gent que va fer les aportacions.
Dir que l'altre sector de canvi és bàsicament el  Càmping Moby Dick, que allà hem
hagut de fer una reajustament, incrementant la part d'ús residencial i mantenint el que
és la part hotelera. Pensem que amb això podem tenir una tramitació amb una certa
calma,  crec  que  així  ho  hem  intentat  plasmar,  i  pensem  que  aquest  increment
d'habitatges no implica una distorsió substancial en tot el que és la trama urbana de
Calella.
A Llafranc, bàsicament, el que s'ha suprimit és el sector urbanitzable del carrer Pireu, i
per tant, com a modificació important, també intentem resoldre el tema de la finca del
carrer Pere Pascuet, que és on havia d'anar el tema de l'oficina de turisme, juntament
amb un  altre  espai,  i  hem troba  la  fórmula  que ens  ha  de  permetre  després,  via
adquisició d'aquesta finca, fer finalment l'actuació que volem fer i evitar la qüestió de
limitació que hi havia pel tema de Costes. 
I a Tamariu, bàsicament, hi ha una congelació pràcticament total del que són els punts
de creixement.
Dir  que a nivell  de magnituds, que sempre són qüestionables i  segurament si  fem
càlculs, potser poden sortir cent habitatges amunt o cent avall, si tenim la comparativa
de l'any 2006, dels habitatges que es podien fer a Palafrugell en relació al POUM que
en aquest moment està anul.lat, per tant, estem aplicant en aquest moment la revisió
cartogràfica de l'any 1999, però sí que és veritat que la nostra previsió d'adequació del
POUM és en relació al 2006. Dir que s'haguéssim pogut fer amb el POUM del 2006, a
Palafrugell 4.600 habitatges, en l'aprovació inicial es preveien 3.061 habitatges i en
l'aprovació provisional  aquesta que portem avui  a plenari  són 2.500 habitatges, és
inqüestionable que hi ha una reducció substancial de les possibilitats de creixement de
Palafrugell, tenint en compte que s'està treballant en un horitzó de 15 o 20 anys, però
això també és relatiu, hi ha algú que podria dir que es podria treballar en períodes més
curs, en qualsevol un POUM es fa amb una idea que tingui una continuïtat, malgrat
això  el  POUM és  un  document  que és revisable  i  en  qualsevol  cas  es  poden fer
sempre modificacions puntuals del propi document.
A Calella, en aquest cas, el POUM del 2006 preveia 330 habitatges, en l'aprovació
provisional d'aquest moment, bàsicament són 372, la majoria dels quals han estat per
l'increment  del  Càmping  Moby  Dick,  la  gran  majoria  d'aquests  42  habitatges
addicionals. I a Llafranc passem de 92 habitatges el 2006, a 103 el 2012, i Tamariu,
aquí hi ha una reducció, passem de 119 habitatges que s'haguessin pogut fer l'any
2006, a 66 habitatges que s'haguessin pogut fer el 2012.
En la tramitació de les esmenes de l'aprovació inicial i provisional, bàsicament hi han
hagut  aquest  nombre  d'esmenes  importants,  cal  dir  que  el  grup  d'Esquerra
Republicana va presentar una esmena, un document que aglutinava vàries esmenes,
si no recordo malament eren 30 esmenes, de les quals es va dir que no a 14 esmenes,
moltes d'elles feien referència al creixement urbanístic, però també cal dir que les 16
restants,  unes varen  estimar  totalment  i  d'altres  parcialment,  també el  grup va fer
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aportacions,  perquè  una  gran  part  estan  recollides,  entenem  nosaltres,  que  una
reducció més gran d'habitatges en aquest sector, sobretot, que hi ha més capacitat de
créixer, que era Coll de Morena i Creu Roquinyola, hagués posat en perill el que ja
havia passar amb urbanisme, que jo haver d'anar a defensar aquesta reducció perquè
vaig defensar que era un nou model urbanístic i que era voluntat del propi Ajuntament,
per  tant,  intentar  defensar  l'autonomia  municipal  perquè  ens  deixin  planificar
urbanísticament el nostre municipi,  perquè hem trobat l'equilibri entre el que són el
component d'habitatges plurifamiliars amb els unifamiliars, per tant hem intentat trobar
aquest equilibri, que crec que en aquest document està més aconseguit.
A partir d'aquí, una vegada es faci l'aprovació provisional, cal dir que la voluntat és que
la tramitació, donat que Urbanisme ho ha vist moltes vegades, no és previsible que hi
hagi cap rectificació i per tant, que l'aprovació definitiva per la Comissió d'Urbanisme
es pugui fer el mes de desembre i que al gener o febrer es pugui publicar al Butlletí de
la  Generalitat,  cosa  implicaria  que  a  partir  d'aquell  moment  seria  vigent  el  POUM
perquè és una eina que per nosaltres és un repte, i si no s'aprova ràpidament també
genera una certa situació, no tant d'incertesa, però hi ha alguna sectors que òbviament
poden tenir alguna incidència jurídica.

- senyor Guerra: La veritat és que això del POUM sembla un via crucis perquè esmena
que  es  presenta,  esmena  que  es  tira  enrere  esmena  que  li  troben  alguna  pega.
L'última que ens varen informar va ser amb el tema de la garantia de subministrament
d'aigua potable, cosa que el senyor Rangel ja va donar per tancat el tema, assegurant
que hi havia una reserva més que suficient, les obres que s'havien de preveure. Abans
vostè comentava que evidentment sempre es mira de curar-se en salut pel que pugui
esdevenir,  vostè  ha  fet  referència  a  una  disminució  de  l'habitatge  en  unes  4.600
vivendes de l'últim POUM de 2006, a les 2.500 que hi han ara.  Amb el tema de fer un
lliurament de llicències de cara a què els promotors es facin càrrec d'aquestes obres,
amb tot assegurat, potser caldria donar més garanties, amb més fermesa, que estar
dubtant sempre que vingui un altre informe negatiu a portar una altra cosa.
Nosaltres li donarem suport però també li volíem demanar que es fili molt prim a l'hora
de presentar una altra documentació perquè no tinguem altra vegada la contestació
negativa, perquè si reunim totes les condicions també els tècnics es desanimen, és un
tema del que ja s'ha parlat molt per rebre més cops, de totes maneres comptarà amb
el nostre suport.

- senyora Galiana: Bé, és evident que hi ha una urgència per aprovar el POUM, tenim
el darrer POUM anul.lat per sentència judicial i tenim vigent el POUM de 1983 que està
totalment desfasat i correspon prendre decisions i agilitzar l'aprovació d'aquest POUM i
tenir una legislació urbanística adequada a la realitat del municipi i amb previsió del
futur  del  municipi.  Nosaltres  avancem que  ens  abstindrem,  perquè malgrat  que el
treball tècnic és impecable, hi ha decisions polítiques que s'han pres i entenem que
són decisions de l'equip de govern i a partir d'aquí hi ha matisacions que no acabem
de compartir. Nosaltres, les previsions de creixement urbanístic que es preveuen en el
POUM pensem que són decisions polítiques i decisions personals de l'equip de govern
i en conseqüència nosaltres ens abstindrem.

- senyor Genover: Avui portem el POUM a l'aprovació provisional, no altera, per la
nostra opinió el model territorial, s'incorporen canvis normatius que han tingut lloc en
els darrers anys i cal adaptar-lo a les formalitats vigents. Estem d'acord amb coses i
estem en desacord en altres. Estem d'acord amb la zona sotmesa al dret de tempteig i
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retracte que no han variat, les àrees del Pla especial que sembla que serà l'autovia i
Palafrugell sud, la protecció al matriu agrícola que mantenen, compartim les baixades
de densitat dels llocs com és el Coll de Morena i la Creu Roquinyola que gracies a les
gestions que han fet  s'ha mantingut.  Llavors anem a les coses amb les que no hi
estem tant d'acord, però considerem potser el 2032 lluny, les expectatives a 30.000
també  en  dubtem tal  com està  tot,  les  previsions  de  creixement,  han  fet  aquesta
reducció urbanística, que si tot estigués ocupat la considerem bé, però han pensat en
totes  les  promocions  que  tenim  parades  i  abandonades  sense  futur  en  aquests
moment aquí? Han pensat en la possibilitat  d'invertir  l'Ajuntament en una promoció
d'aquestes mig abandonades per fer-hi  vivenda social?,  La zona Industrial  aquesta
que vostè parlava, referent al primer polígon, que és on ara han arribat a l'acord amb
el  municipi  de  Begur  per  tancar  l'anella,  està  molt  aturada,  no  hi  ha  maneres  de
desencallar-la, està molt inconcreta. El nostre grup també veuria amb bons ulls que hi
hagués  un  lloc  per  implantació  de  micro-empreses,  activitats  per  artesans.  No
contempla  unes  ordenances  restrictives  referents  a  barraques  que  sorgeixen  en
terrenys agrícoles.
Nosaltres diem que és un POUM que s'ha redactat a les necessitats actuals, l'han
adaptat a la normativa d'aquests anys però ens generen dubtes, tenim incerteses i per
això nosaltres ens abstindrem.

- senyor Sabrià: Començo en positiu, només al principi. Creiem que és enormement
positiu ser avui aquí i  començar a resoldre el que per nosaltres era un dèficit  molt
important, i també pensem i així ho hem expressat que en alguna part, com a mínim,
s'hi havia arribat per manca de diligència del govern. Ens ha agradat que avui digués
que produïa incertesa, perquè en altres àmbits es va dir, des del mateix govern, que no
hi havia massa riscos i creiem que sí que hi eren, per tant és una bona notícia ser avui
aquí i haver anat de pressa a resoldre aquesta situació perquè nosaltres també estem
d'acord amb que això produïa una incertesa important.
Ara bé, igual que diem que aquesta és la bona notícia, ens sembla que en aquest
POUM no n'hi  ha  massa més,  nosaltres  no  direm massa novetats,  crec  que hem
intentat explicar en tot el camí del POUM quina era la nostra posició, avui hi votarem
en  contra  i  de  fet,  mai  hi  ha  hagut  massa  opcions  que  no  fos  així,  perquè  la
discrepància  que  hi  ha  entre  el  govern  i  el  grup  d'Esquerra  Republicana  és  una
discrepància de base. Malgrat el discurs que feia avui l'alcalde, nosaltres sempre hem
trobat que el POUM de 2006 pel govern era la base correcta per desenvolupar un nou
POUM i per tant tenim la sensació que no s'ha aprofitat prou l'oportunitat de repensar-
lo, de tenir en compte els canvis de tendència en el  creixement urbanístic,  la crisi
econòmica, i que es redacta un nou POUM bàsicament com a continuació del model
urbanístic que ja venia de l'anterior.
Ha parlat vostè, Esquerra ha fet l'esforç, i avui s'ha vist abans també, és el que hem
intentat  feren tots  els  casos,  sempre ens ha agradat  més fer  propostes  sobre  els
documents  que s'estaven treballant,  ho varem fer  en aquest  cas,  vàrem fer  trenta
al.legacions, vostè ha dit que en total se n'havien desestimat 17, no sé si ho contem
bé, però en tot cas, 14 de les17 al.legacions del total que s'han desestimat en tot el
POUM, 14 són d'Esquerra, si és així queda clar que hi ha molta distància entre els dos
models, si és d'una altra manera ja ens ho explicaran.
A nosaltres  ens sembla  que desaprofiten  l'oportunitat  de redactar  un projecte més
amable,  més  sostenible,  amb  creixements  urbanístics  realment  continguts,
desclassificant  sòls  pendents,  que  ens  molts  casos  són  d'escàs  valor  urbanístic,
excepte que se'n vulgui especular per uns altres temps, i això a nosaltres ens sembla
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que no es resol fent el que nosaltres en diem balls de números. Jo recordo que al
principi del procés, la bandera principal del govern, com ja ho havia sigut en el POUM
anterior, en el qual vostès també hi varen participar, era frenar el creixement a platges,
aquesta  bandera ha hagut  desaparèixer  perquè en realitat  on realment  ha quedat
frenat és al municipi i  en canvi on hi ha increments és a les platges, aquest és el
document final que ens presenten vostès, i que per tant canvia el que havia sigut la
bandera original.
A nosaltres ens hauria agradat que hi hagués voluntat de desclassificar espais que a
dis  d'avui  no s'urbanitzaran però  que a mig  termini  podrien obrir  territori  quan els
números a nosaltres ens diuen clarament que no caldrà. Han reduït densitat, això ho
hem de reconèixer però nosaltres volíem un pas més, entenem que la llei ens permet
fer-ho ara, cosa que abans no passava, i que quan no s'han desenvolupat zones es
poden desclassificar zones sense dret a indemnització, està bé canviar a residencial
algunes zones però per nosaltres encara és massa poc. No estem d'acord, i això jo
crec que també ho hem expressat, en la manera com es compta la diferència entre
l'aprovació que portem a terme avui, la diferència entre la inicial i la provisional, no
estem d'acord amb com es fan els comptes, a nosaltres no ens surten igual que a
vostès i ens sembla que són més moviments tècnics que no pas la realitat entre les
edificacions que hi ha entre un i l'altra, perquè ens sembla que els criteris a l'hora de
contar-ho s'han canviat. En tot cas és la nostra sensació. Com hem dit, nosaltres hem
anat fent propostes de millora i ens hauria agradat , més enllà de rebre una resposta
que tenim per aquí, per escrit, poder-les debatre realment, més enllà del que hem fet
en els dos plenaris en els quals s'han portat. També ens hauria agradat un debat més
ampli  amb la  població,  de  fet  això  també ho  hem proposat  en  alguna ocasió.  És
evident que obliguen en la tramitació que hi hagi una part de participació ciutadana,
però  ens  sembla  que  aquest  govern  que  n'ha  parlat  molt  i  que  ha  fet  intents  de
participació, el POUM era una bona oportunitat. Ho tornem a dir, de trenta, crec que
quan vostès ho compten, en compten unes quantes d'incorporades però si li fan una
relectura, que nosaltres els hi agrairíem, n'hi havia algunes de tècniques que deien,
compte, perquè la tercera columna del quadre número 17, els números son... i això no
és una millora del projecte en tot cas és un avís que els hi fa esquerra perquè es
corregissin algunes de les situacions que hi havia en aquest projecte, en tot cas, les
substancials, jo diria que no se'n va acceptar ni una. 
Estan en tot el dret de tirar-ho endavant, però en aquest cas no podran comptar amb
nosaltres, és una llàstima, ens agradaria tenir un document acordat, ens agradaria que
si tornem a governar, més aviat que tard, trobar-nos un document que ens agradés
més, i en tot cas ens hi haurem d'adaptar, algú ho ha dit, sempre hi ha l'oportunitat de
refer-lo, però sí que pensem que algunes de les aportacions que per nosaltres podien
ser més simbòliques, era un esforç molt petit pel govern acceptar-les, i una de molt
clara era deixar clar que en aquests moments de canvis, la vigència d'un POUM la
vigència d'un POUM podia ser me´s curt del que és habitual i no tant ols això s'ha fet.
Ho  deixem  aquí,  suposo  que  en  debat  continuarà  i  en  tot  cas,  en  una  segona
intervenció ja hi farem afegits.

- senyor Fernández: en primer lloc agrair les aportacions fetes per tots els grups. En el
cas del senyor guerra, dir-li que d'alguna manera els promotors el que han de fer és,
primer que l'economia s'intenti  reactivar  i  segon, que el  sector  privat  és el  que ha
d'intentar  desenvolupar,  una  vegada  s'aprovi  el  POUM,  amb  els  seus  mitjans  per
intentar fer promocions, però tinguen en compte que no serà mai més el que ha sigut, i
és bo que hi sigui més més el que ha sigut en l'àmbit de la construcció. Precisament
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aquest POUM intenta adequar el model urbanístic a la nova situació, per tant, estava
clar que el sistema de creixement urbanístic del 2000 al 2007, ja s'ha vist el que ens
comportava. Crec que amb això hi ha un ampli consens que cal dissenyar els pobles
de forma diferent perquè era evident que no era sostenible la situació que hi havia. Per
tant, els promotors el que han de fer una vegada el POUM aprovat és intentar analitzar
quins són aquells sectors de creixement, i és obvi que si un constructor té habitatges
construïts  i  no  venuts,  com ha  dit  abans  el  senyor  Genover,  difícilment  farà  una
promoció nova si no ha venut els que té fets, primer voldrà vendre. De totes maneres
agrair les aportacions, el senyor Eduard guerra ha dit que votarà a favor, la senyora
Galiana  ha  dit  que  s'abstindrà.  Clar  que  és  un  document,  vostè  ha  parlat  de  la
urgència,  urgència  sí  perquè estem sense POUM en aquests  moments,  estem en
suspensió  de  llicències,  que  això  té  afectacions,  i  estem  amb  un  POUM  que  si
tinguessin aplicació seria el del 1999, per tant, clar que és urgent l'aprovació i per això
ho porta aquest govern. Però la urgència no vol dir que hagi estat improvisat, portem
dos anys treballant en aquest POUM, algú pot dir que s'hauria pogut fer més ràpid, no
dic pas que no, però el que es va fer l'any 2006, varen estar tres anys fent el POUM.
Un POUM requereix d'una certa dedicació important.
Ha sortit vàries vegades el tema de la vigència, la vigència sempre en el POUM és
molt relativa, d'acord que sempre es diu que 15 o 20 anys, però vostès saben que és
perquè s'ha de posar  un  horitzó  estimatiu  de vigència  de població  perquè això  la
pròpia norma ens obliga. Nosaltres a nivell d'estimació de la població hem tingut en
compte  el  Pla  Local  d'habitatge,  qüestionable  o  no,  les  magnituds  sempre  són
qüestionables, és possible. Per entrar una mica en el que són les diferències de fons
amb el grup d'Esquerra Republicana pel que fa a aquesta població, que crec que són
diferències de fons políticament però que a nivell objectiu per mi no ho son tant. 
Vostè senyor Genover parlava que la zona industrial privada està aturada, la connexió
aquesta, el privat té l'obligació que quan nosaltres fem el via de circumval.lació que va
de  la  rotonda  d'Esclanyà  a  la  zona  industrial,  ells,  a  la  mateixa  vegada,  tindran
acabada aquella connexió, però és veritat que és un espai privat i l'Ajuntament té poca
capacitat per obligar al privat a acabar les obres, ara bé, ells sí que s'han compromès
a acabar-les perquè això ha de facilitar la connexió, perquè sinó tindríem un vial i no hi
hauria connexió, per tant, ells s'han compromès a acabar-lo.
Vostè parlava també d'una zona per fer micro-empreses. Cal dir que hi ha un sector
terciari econòmic important que és tota aquella  zona de la Zona Industrial més el que
és La Fanga, que allà hi ha diferents equipaments, i és veritat que s'ha de distingir si
ha de ser una inversió pública o ha de ser una inversió privada, si  és privada els
espais hi són, si és pública tenim espais però falten diners, en tot cas hauríem de
prioritzar de forma diferent. No dic pas que no sigui compatible, fins i tot hi havia un
projecte d'un espai econòmic i educatiu que en aquests moments està aturat perquè
entre altres coses, els recursos que volíem buscar, de la Generalitat, tampoc arriben, i
crec que en aquests moments si toquem la porta, difícilment ens arribarà.
I bé, és veritat que Esquerra Republicana, ja ho he dit abans, ha fet al.legacions, quan
jo parlava d'incertesa, parlava que quan un govern està tramitant un POUM, hi  ha
suspensió de llicències, hi ha un POUM que està suspès i la referència és la revisió
cartogràfica, hi ha incertesa, fins i tot pel sector privat hi ha incertesa, que no vol dir
que sigui inseguretat jurídica, però al privat li genera, al promotor li genera inquietud, i
per això deia que la incertesa anava en aquesta línia, que quan més aviat s'aprov i i es
publiqui, guanyem tots el seguretat a nivell jurídic.
Vostè diu que hi ha un dèficit de tramitació, ja ho he dit abans, potser hem sigut més
lents, però podríem agafar i mirar l'expedient del contenciós que hi va haver diferents
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privats contra aquest POUM ara anul.lat i podríem veure quina va ser l'actitud que va
tenir  l'Ajuntament  en aquell  contenciós.  Hi  varen haver  dues  respostes,  una de  la
Generalitat, perquè recordem que l'aprovació definitiva la fa la generalitat, per tant, la
impugnació anava contra l'acord de la Generalitat, però l'Ajuntament també era part, i
jo els hi demano que revisin l'expedient a veure quina va ser l'actitud de l'Ajuntament
en aquest contenciós, jo crec que va ser d'una certa passivitat. Fruit d'això, quan fem
la cassació, no l'admeten ni a tràmit, només admeten la de la Generalitat. Si parlem de
passivitat, jo penso que en aquell moment l'ajuntament va entendre que com que era
una impugnació contra un acord de la Generalitat, que ho fessin ells, però nosaltres
també  érem  part  afectada,  que  ens  haguéssim  pogut  incorporar  amb  molta
contundència i no es va fer.
Vostè diu que posem de referència l'any 2006, ho he dit abans, malgrat que tots els
documents estan fets ara en relació a 1999, revisió cartogràfica, totes les memòries,
parlem de referència l'any 2006, a nivell  legal  hem de fer  referència a l'actual  Pla
vigent que és del 1999, perquè si parléssim un Pla que està anul.lat, automàticament
estaríem en fals.  Vostè parlava d'un poble més amable,  més sostenible i  fins i  tot
desclassificació de sòl, no dic pas que no, però el POUM que tenim vigent, aquells dos
sectors  més  importants  que  podíem  reduir  densitat,  vostès  haguessin  pogut  fer
modificacions puntuals quan governaven, modificacions puntuals del POUM es poden
fer i haguessin pogut baixar la densitat, i no es va fer. Tot això que vostès plantegen
ara, que és factible, quan vostès han governat durant quatre anys, no es va fer, i eren
simple  modificacions  puntuals.  Cal  reconèixer-ho,  vostès  podien  anar  més  enllà.
Nosaltres pensem que amb aquesta reducció és al màxim que podem anar, tenint en
compte que Urbanisme ja ens ha posat moltes pegues i que ho hem hagut d'anar a
defensar perquè sinó ens tombaven en POUM, per tant, hem optat per la via d'intentar
trobar l'equilibri per intentar, sobretot la voluntat d'aprovar-lo.
Parla de platges, ja ho he dit  abans, Tamariu es congela,  Llafranc creix molt  pot  i
Calella creix pel que vostè diu, pel tema del Moby Dick i vostè sap que aquest càmping
és una eina clau perquè al POUM hi hagi una certa pau, i jo crec que aquí el govern ha
fet un esforç per intentar equilibrar l'ús residencial amb l'ús hoteler i sembla que amb
això hi ha un acord, i això implica aquest creixement. És veritat, a Calella hi ha un
creixement, que al govern, segurament, li hauria agradat que no hi fos però també, per
contra, al carrer Sard hi ha una reducció important i també s'ha de tenir en compte
perquè ve d'una situació d'un conveni urbanístic que també sabem tots que està per la
via  de  reclamació  patrimonial  i  per  tant,  segurament  que  la  discussió  del  grup
d'Esquerra és més de fons, però també la política ha d'anar a la pràctica del  que
podem fer.
Jo el que sí li volia dir és que l'experiència d'aquest Consistori ha donat peu a moltes
qüestions casuístiques, com vostè ha dit abans, han governat quatre anys i moltes
coses que em diuen ara les haguessin pogut fer, però jo vull recordar que aquí hi va
haver un alcalde, que l'any 1984 va guanyar les eleccions i va ser alcalde amb una
campanya agressiva a mort contra el POUM del 1983, que l'havien votat en contra, va
ser  alcalde,  va  governar  vuit  anys  i  no  va  modificar  el  POUM  de  1983,  va  fer
modificacions puntuals no va fer revisió global, jo treballaré perquè vostès no tinguin
aquesta  contradicció  no  la  tinguin.  M'hauria  agradat  més  que  haguessin  fet  una
abstenció perquè això implica tenir molt més marge però entenc el seu raonament, que
vostès haurien volgut anar més enllà en la desclassificació del sòl i  en la reducció
d'habitatges, ho entén.
En quant a la quantificació d'habitatges, ja ho he dit abans,  que possiblement n'hi ha
cent amunt o cent avall, no discutirem això, jo tinc el document que serveis tècnics
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m'han fet en quant a l'evolució, vostè di uque els hi surten més habitatges, no dic pas
que no, en qualsevol cas jo el criteri que faig servir és el que m'han passat des del
serveis tècnics que són als que jo d'entrada em crec perquè són els que han fet i els
que han treballat en aquest POUM.

- senyor Sabrià: Començaré per dir que esperem que no ens hagin trobat agressius a
mort perquè en cap cas ho hem volgut ser, en tot cas intentem ser propositius i allò
que no ens agrada intentar-ho explicar tant clar com sigui possible. Entenem que tots
hem  fet  el  debat  comparant  el  2006  amb  la  versió  d'ara  tot  i  que  entenem  que
tècnicament s'havia de fer en funció del 1999. A nosaltres ens sembla que tornarem a
presentar  una  proposta  Esquerra,  ens  agradaria  tornar  a  governar  i  potser  ens
trobarem una mica amb el mateix que ja ens varem trobar l'altra vegada, que era amb
un document acabat d'aprovar, nou de trinca i tornarem a prendre les decisions en
funció d'això, que possiblement no seran entomar, i ja ho diem ara, una reforma del
PIUM però sí treballar sobre allò que ens trobem, i això és el que varem fer també
l'any 2006, i ara tampoc tinc ganes de dedicar molt temps a justificar-nos, però en tot
cas el que vàrem decidir en aquell moment va ser començar l'elaboració d'un PAUM
que ens semblava que era una manera de reordenar el que s'havia aprovat l'any 2006,
i crec que tots estaríem d'acord que al cap de dos anys allò ja no tenia sentit perquè
tot  va  caure  absolutament  en una situació  molt  diferent,  i  per  tant,  nosaltres,  des
d'aquell dia i fins el moment actual, el que hem explicat empre és que aquesta era una
gran oportunitat d'adaptar tot allò que havia succeït  en aquesta etapa de crisi  i  de
canvi sobretot en el que fa referència a l'urbanisme i per nosaltres no n'hi ha prou, i
aquí, sense voler-me allargar gaire, jo crec que una de les coses que més hem trobat
a faltar és aquesta possibilitat d'escoltar o de treballar-ho conjuntament i això, jo crec
que vostès no ens ho poden negar perquè nosaltres la resposta, hem estat informats
en comissions però no hi ha hagut l'oportunitat, per exemple, de fer un debat sobre les
esmenes que nosaltres varem presentar. Nosaltres hem estat informats del procés,
però un dia vàrem rebre la resposta per escrit sobre aquestes esmenes i mai hi ha
hagut la possibilitat de fer un debat real ni de contraposar el model d'Esquerra amb el
model del govern i jo crec que aquest diàleg hauria sigut interessant que hi fos, i ara és
tard. Cap problema, nosaltres la feina l'havíem fet i per tant crec que a qui li tocava i
era el que nosaltres esperàvem, era no rebre per escrit la resposta de les esmenes
sinó tenir un diàleg, i  parlo d'un diàleg polític,  perquè el diàleg tècnic l'hem tingut i
reunions en aquesta casa n'hem tingut dues o tres de llargues i amb profunditat. A
nosaltres ens sembla que això mateix que expliquem aquí ha passat en algun cas amb
algunes entitats conservacionistes i per tant ens sembla que la conclusió que queda és
que es continua prioritzant el model de creixement urbanístic general, i amb això no
parlo de Palafrugell, sinó que teníem l'oportunitat de fer un pas endavant pel moment
en  què  ens  trobàvem  i  que  ens  quedem  una  mica  amb  el  model  de  creixement
urbanístic que té el país. Ens sembla i torno a agafar les paraules que vostè ens ha
explicat més d'una vegada, sobre què opinava Girona, quan deia, atenció que estem
cometent un error, perquè alguns dels sectors poden no tenir viabilitat amb la reducció
de sostre, i aquí crec que una de les principals discrepàncies, quan un sector no és
viable perquè hi ha una reducció de sostre, tens dues opcions, o retirar-lo o, en tot cas,
tornar-lo a fer créixer, finalment vostès han aconseguit que no torni a créixer i que
igualment s'hi quedi, a nosaltres ens sembla que hauria sigut millor l'altra  opció.
No ens han agradat massa els canvis que hi han hagut entre l'aprovació inicial i el
període d'exposició pública,  i  de Calella,  podem parlar  del  Moby Dick,  però també
podem parlar del final de l'autovia i de les decisions que es prenen allà, i la bandera
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que vostès varen fer de què les platges no es toquen i per tant fem el debat sobre el
municipi, ja ens agradava, i la sorpresa final no ens convenç, perquè ens sembla que
aquestes modificacions més aviat empitjores que no pas milloren.
Crec que hem intentat explicar la nostra posició molt bé, no som agressius en cap cas,
en tot cas som propositius, i penso que és el que intentem fer sempre dins aquesta
sala, ser propositius.

- senyor Fernández: En tot cas, no sé si he dit que eren agressius, si ho he fet, ho
retiro.
Només una cosa, vostè ha parlat de la ciutadania i  farem el retorn, és a dir,  quan
aprovem aquesta aprovació provisional farem un procés per intentar que la gent que
va participar a l'aprovació inicial tingui un retorn de com ha quedat el POUM de forma
definitiva, perquè entenem que si crides a la ciutadania perquè ajudi a fer l'aprovació
inicial, està bé que li facis el retorn de com ha quedat definitivament el POUM. 

-  senyor  Rangel:  en  quant  als  números  reals  dels  creixements  i  sobretot  els
percentatges de decreixement, a la darrera comissió informativa es va explicar molt
clar quins eren els criteris dels números. Els criteris dels números han estat sempre
aquests  documents  que  han  anat  acompanyant  cadascun  dels  passos  dels  2006,
aprovació inicial, aprovació provisional, en el qual hi ha el llistat de tots els sectors que
tenen algun canvi, alguna modificació, si els sumen, els números són els que es varen
posar sobre la taula i no crec que hi pugui haver error. Altra cosa és que des del model
decreixement que vostè ha plantejat, es podien haver fet altres accions, potser amb
més insistència, amb més afectació, però en quant als números que es plantegen de
reduccions són els que en aquests moments sobre la taula, i no són, entre cometes,
discutibles,  de  la  mateixa  manera  que  voldria  parlar  també  del  segon  punt  dels
números que fa referència a les al.legacions i que el senyor alcalde jo crec que ha
estat  prou  visual  a  l'hora  d'explicar-ho  i  que  vostè,  volgudament,  perquè  se
perfectament que ho entén i que aquest és un tema que no se li escapa, quan vostè
parla de les al.legacions i de les al.legacions que s'han contestat i desestimat, vostè
sap perfectament que el grup d'Esquerra en va fer una d'al.legació, amb trenta punts,
va fer una sola al.legació que són el número d'al.legacions a què el senyor alcalde ha
fet  referència,  i  dels  30  punts,  alguns  s'han  incorporat  i  els  altres  no,  l'al.legació
d'Esquerra ha entrat en en grup d'estimades parcialment. Només aquesta matisació
sobretot per no confondre, no per treure-li acreditació a la seva argumentació, sinó per
no confondre a la resta de públic que hi ha aquí i a la gent que ens està escoltant.

-  senyor Sabrià:  Dels dos temes començo pel  final,  té  raó el  regidor,  nosaltres no
sabíem si ho havien comptat com a trenta o com a una, ho han comptat com a una,
doncs perfecte, cap problema, hi havia trenta suggeriments que podien ser comptats
com a trenta o com a una al.legació, m'he equivocat, cap problema, té tota la raó el
regidor.
Sobre la comissió crec que no en té tanta perquè hi érem tots dos i hi va haver un
debat sobre com es comptaven i espero que quedi ben recollit que varen dir els tècnics
perquè fins i tot entre ells varen generar un debat sobre com s'havien comptat alguns
dels plans. Si jo no hi vaig entendre res, no hi vaig entendre res, però em embla que si
l'acta està ben feta tots veurem que hi havia certs dubtes i que hi ha diverses maneres
de comptar-ho. Em sembla que érem molts de públic i que molts dels aquí presents hi
eren i que pot donar la raó al senyor regidor, però penso que no passarà.
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Votació:
Sotmesa a votació s'aprova la proposta sense esmenes amb els següents vots:

Vots a favor:Els senyors Fernandez, Rocas, Vencells, Rangel i les senyores Zaragoza i
Mauri (PSC), els senyors Gómez, Pujol, Prats, Gabarró i la senyora Frigola (CiU) i el
senyor Guerra (PxC), total dotze vots a favor.
Vots en contra: Els senyors Sabrià, Vilà i Lledó (ERC), total tres vots en contra.
Abstencions:  Els  senyors  Genover,  Menor  i  la  senyora  Recio  (Entesa),  la  senyora
Galiana i el senyor Rodrigo (PP),  total cinc abstencions

A.3) Mocions urgents

S'acorda per majoria, amb les abstencions de la senyora Galiana i del senyor Rodrigo
(PP), i amb els vots a favor de la resta de membres del Consistori (18 vots: PSC, CiU,
ERC, Entesa i PxC), tractar el següent assumpte no inclòs inicialment a l'ordre del dia
de la sessió:

13.- MOCIÓ DELS GRUPS MUNICIPALS DE CONVERGÈNCIA I UNIÓ, EL PARTIT
DELS SOCIALISTES  DE  CATALUNYA,  ESQUERRA  REPUBLICANA  DE
CATALUNYA,  I  L'ENTESA  -  JUNTS  PER  PALAFRUGELL,  DE  REBUIG  A  LA
SUSPENSIÓ DE LA NORMATIVA SOBRE LA POBRESA ENERGÈTICA

Relació de fets:

La pobresa energètica és una situació de desemparament en que es troben moltes
llars com a conseqüència de la precarietat econòmica de moltes famílies que pateixen
la crisis i es veuen incapaces de fer front al pagament de la factura energètica dels
seus habitatges al trobar-se a l’atur, en una situació de sobre endeutament o de manca
d’ingressos suficients per arribar a final de mes. Aquesta situació de vulnerabilitat que
afecta  a  moltes  persones  els  planteja  haver  d’elegir  quines  són  les  despeses
prioritàries per a la seva subsistència renunciant a l’alimentació o a un habitatge amb
una temperatura mínimament adequada per fer front els rigors de l’hivern.

Segons el 7è estudi elaborat per la Creu Roja des de l’Observatori de Vulnerabilitat
titulat “L’impacte de la crisis en la salut de les persones” gairebé un vint per cent de
persones realitza menys de tres àpats diaris  per  motius econòmics  i  com a dada
rellevant constata que “la proporció de persones en situació vulnerable amb dificultats
per mantenir la seva llar a una temperatura adequada ha augmentat en un 20% en els
últims tres anys”.

Segons l’IDESCAT un 11% de les llars catalanes, és a dir, 300.000 famílies poden tenir
problemes per mantenir a casa seva una temperatura adequada aquest hivern, amb
les riscos associats per als  més vulnerables com són els infants, els malalts crònics o
la gent gran. Fins ara 895 famílies s’havien acollit a les garanties ofertes pel decret i a
partir d’ara es poden trobar en que se’ls talli la llum o el gas a l’hivern en cas de retard
o d’impagament.
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Des de la Comissió i el Parlament de la Unió Europea s’ha instat als Estats membres a
adoptar mesures per protegir als consumidors més vulnerables i a lluitar contra aquest
fet que va associat a d’altres situacions com l’atur o la lluita per conservar o accedir a
un habitatge digne. En aquest sentit,  el  Govern de Catalunya desprès de reunir-se
amb la Taula Social va aprovar un decret llei ratificat pel Parlament on regulava una
reforma  en  matèria  de  consum  per  garantir  que  no  es  podria  interrompre  el
subministrament energètic deixant sense calefacció als consumidors més vulnerables
prohibint la desconnexió en els mesos de l’hivern. 

La Generalitat va aprovar la norma amb l'objectiu que es fes efectiva la moratòria amb
la  qual  no  es  pugui  tallar  ni  la  llum ni  el  gas  a  aquelles  famílies  en  situació  de
vulnerabilitat entre els mesos de novembre i març.

La interposició d’un recurs d’inconstitucionalitat pel Govern Rajoy contra la normativa
catalana fa que moltes famílies que s’havien acollit  a les condicions que regulen el
Decret vegin vulnerat els seus drets socials. Contrasta aquesta insensibilitat amb la
rapidesa en buscar  una  indemnització  a les  empreses que utilitzant  la  tècnica  del
“fracking” han vist compensada la seva inversió a costa dels consumidors mentre els
més febles i vulnerables de la població es veuen absolutament desemparats. El text
normatiu  que  ha  estat  impugnat  també  determina  els  mecanismes  d’intercanvi
d’informació  entre  empreses  subministradores,  administracions,  entitats  socials  i
usuaris sobre tarifes socials, ajuts i mesures per fer front a la pobresa energètica

La interposició d’aquest recurs no és un fet aïllat  sinó que respon a la voluntat  de
litigiositat  impulsada per  un govern recentralitzador  que es insensible  a mitigar  les
situacions de desemparament provocades arran de la crisis econòmica, cercant només
la recentralització de competències i vulnerant l’autogovern i l’autonomia local, com ha
fet amb l’aprovació de normes com la LRSAL o la ley de garantia de la unitat de mercat
impedint que les administracions més properes al ciutadà puguin actuar en defensa de
les persones més vulnerables. 

Es proposa al Ple l’adopció de l’acord següent:

Primer.- Que  es  doni  suport  al  Govern  de  Catalunya  perquè  formuli  al·legacions
davant la suspensió temporal acordada pel Tribunal Constitucional per termini de de
cinc  mesos  amb  motiu  del  recurs  d’inconstitucionalitat  formulat  pel  Govern  Rajoy
contra la normativa en matèria de consum aprovada pel Parlament de Catalunya.

Segon.- Expressar el rebuig a la insensibilitat del Govern del sr. Rajoy que malgrat els
requeriments comunitaris no ha formulat cap normativa en matèria de protecció dels
consumidors més vulnerables afectats per una situació de pobresa energètica.

Tercer.- Demanar que s’aixequi  que la suspensió pel  Tribunal  Constitucional  de la
normativa catalana de consum ja que deixa als consumidors més vulnerables en una
situació  d’indefensió  en  que  es  poden  veure  afectats  per  la  interrupció  del
subministrament energètic en l’època climàtica més freda de l’any.

Quart.- Fer arribar aquesta moció al Parlament de Catalunya, a la Generalitat i a les
entitats municipalistes Associació Catalana de Municipis i Federació de Municipis de
Catalunya.
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Esmenes:
No s'han presentat esmenes.

Intervencions:
Intervé el senyor Gómez agraint la col.laboració dels grups, que malgrat la urgència,
bons part d'ells han cregut que era bo portar-ho al Ple i a més estar com a proposants.
És  una  moció  que  va  en  la  línia  de  posar  de  manifest  el  nostre  rebuig  aquesta
suspensió que hi ha hagut de la normativa sobre la pobresa energètica per part del
tribunal constitucional, tenint en compte ara aquesta dèria impugnadora que tenen, de
moment  encara  no  han  impugnat  respirar  i  esperem  que  no  acabi  passant.  A
continuació llegeix els acords de la moció.

- senyor Guerra: en primer lloc aclarir que no estem com a proponents perquè no ha
donat materialment temps de comunicar-ho. Arribat a aquest punt i llegit això un no pot
tenir menys que vergonya aliena de com es fan les coses al nostre país, que arribi un
punt que un país com Espanya, del primer món, haguem de fer un gest com aquest,
demanant que les famílies més vulnerables no tinguin que passar fred o que no tinguin
llum, em sembla surrealista. Jo no dic en cap moment, ni vull acusar a ningun, ni al
govern central, ni a la generalitat, ni grups polítics, jo crec que tothom tenim una mica
de culpa perquè a això no si arriba d'un dia per l'altre, no ens aixequem un matí li
donem al llum i no va, o obrim l'aixeta i no hi ha aigua, això és a conseqüència d'altres
motius i en els quals hi ha molts sectors, a part dels polítics, que hi tenen molt a veure,
grans  companyies  energètiques,  gran  companyies  petrolíferes.  Indiscutiblement  li
donarem suport perquè no se li pot negar una necessitat bàsica a ningú, però per la
part que els hi toca i aquí tenim dos Diputats, senyors vagin allà, es dediquin a moltes
coses però apretin allà on s'ha d'apretar als que tenen la paella pel mànec, perquè hi
ha molts interessos allà dins, i hi ha molts senyors allà que tenen potestat per apretar i
que no haguem d'arribar al punt de fer això.

-  senyora  Galiana:  Evidentment  crec  que  qualsevol  partit  i  qualsevol  govern  és
sensible davant d'aquesta situació, tots som persones i tots entenem que la precarietat
econòmica porta a aquests risc de què hi hagi famílies que aquest hivern ho puguin
passar malament. Dit això, és evident que els govern han d'intervenir en aquest sentit,
jo entenc la moció i voldria dir una cosa als proposants, qualsevol govern té tot el dret
del món si considera que hi ha una invasió de competències, de presentar un recurs
d'inconstitucionalitat, només faltaria. El govern de la Generalitat quan ha cregut que hi
ha hagut una invasió de les seves competències també n'ha presentat de recursos
d'inconstitucionalitat i segurament que també es debatien matèries que eren urgents i
eren importants. De fet, a dis d'avui encara no s'ha tallat la llum a ningú i jo vull donar
un vot de confiança al Partit Popular, que és el que jo represento perquè segurament
que es buscarà una solució a aquest  tema, però també s'ha d'entendre que si  es
considera que hi ha una invasió de competències té tot el dret del món de presentar un
recurs d'inconstitucionalitat.

- senyor Gómez: Respecte al senyor Guerra, no puc parlar en nom dels Diputats, però
sí que entenc pel que ha dit que està d'acord en el fons del document i per tant, si no
ha tingut temps de fer arribar la seva proposta com a proposant, ho pot fer, i per tant
és una opció que, com a mínim, per part nostra, queda oberta.
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I respecte a la senyora Galiana, dir que recurs d'inconstitucionalitat el que fa i deixa
palès és una voluntat que creiem que a més a més s'està fent evident en moltes altres
coses,  el  que  ens  preocupa  són  aquestes  895  famílies  que  s'havien  acollit  a  les
garanties ofertes pel  decret,  i  en tot  cas,  jo  em remetria  també a la  Comissió del
parlament de la Unió europea, que varen instar als estat membres a adoptar mesures
per protegir als consumidors més vulnerables i a lluitar contra que això passés, i el
govern del Partit  Popular,  al  qual  vostè li  dóna un vot de confiança, jo no li  dono,
perquè si bé, a més a més no ha fet els deures, que ha tingut tot el temps del món per
fer-ho, no només no ha copiat un exemple o un model a seguir com podia ser el del
Parlament, sinó que a més a més l'ha portat al Tribunal constitucional, quan és una
cosa que no feia falta.  Entenc el  seu parer i  el  seu posicionament però no el  puc
compartir. 

- senyor Sabrià: Només dir que és vergonyós, que hi ha poca cosa més a dir, crec que
és vergonyós que el govern espanyol decidís presentar el recurs d'inconstitucionalitat,
igual  de  vergonyós  és  que  el  tribunal  constitucional  l'admetes  a  tramit,  sentim
vergonya com quan fan el preàmbul, es compara el que ha passat, amb amb el fraking
o amb el castor, jo crec que són dos casos claríssims i que es veu aquí la força de les
empreses energètiques, que és l'única que explica la situació, i jo crec que aprofitaria
per, recollint l'actualitat, no sé si d'avui o d'ahir, vergonya també la de les declaracions
del President de la patronal de l'energia, dient que la pobresa energètica era una de
les  menys  importants,  i  li  diria  que  aquesta,  que  bàsicament  l'entomen  els
ajuntaments,  que  baixés  algun  dia  als  serveis  socials  d'algun  ajuntament  d'una
població de 25.000 habitants com la nostra, i veuria si aquesta és l'última o la primera
de les pobreses en ordre d'importància. 

Votació:
Sotmesa a votació s'aprova la proposta sense esmenes amb els següents vots:

Vots a favor:Els senyors Fernandez, Rocas, Vencells, Rangel i les senyores Zaragoza i
Mauri (PSC), els senyors Gómez, Pujol, Prats, Gabarró i la senyora Frigola (CiU), els
senyors Sabrià,  Vilà i  Lledó (ERC),  els senyors Genover,  Menor,  la  senyora Recio
(Entesa), i el senyor Guerra (PxC), total divuit vots a favor.
Vots en contra: La senyora Galiana i el senyor Rodrigo (PP),  total dos vots en contra.
Abstencions: Cap.

14.- INFORMES.-

No se n'efectuen.

15.- PRECS I PREGUNTES.-

el senyor Fernández manifesta que hi havia una pregunta pendent de contestar, que li
fem entrega d'un informe al senyor Menor, i que farem arribar també a tots els grups,
que demanava la relació d'autoritzacions que hi havia en aquest moment, per aparcar
en zona blava, que bàsicament són les mateixes que hi havia en el govern anterior,
127 per 130 targetes. A l'informe hi ha l'evolució i a més a més qui són els destinataris
de les targetes d'aparcament davant de l'ajuntament, de zones blaves.
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- senyor Menor: Referent al Pla d'Usos de l'any vinent, jo tinc una experiència d'aquest
any, com cada any que utilitzo la platja de Llafranc, i he pogut veure aquest any, que
suposo que ja ve d'abans, que s'ha reduït la zona de banyistes, les boies que marquen
el canal de sortida del port s'ha fet anar cap a ponent, d'una manera considerable. La
referència sempre havia sigut la Plaça Promontori i ara hem vist que està més cap a
dins, més cap a ponent, i a més s'ha obert més. Penso que s'hauria de mirar si es pot
evitar perquè és la millor platja o la més gran que tenim i és on acudeix més gent
perquè és la més tranquil·la sobretot per la mainada i hi ha una mica de conflicte entre
els banyistes i les barques que surten. 
Referent a això també, he pogut comprovar, i ja ve de temps, que la zona d'aigües
internes, les boies interiors, en el seu moment es varen concedir amb la intenció que
es reduïssin les barques que hi havia a la sorra, parlo sobretot de Llafranc, perquè n'hi
haguessin menys i hi hagués més platja pels banyistes. Això no ha succeït així en el
temps, sinó que es varen mantenir les places de la sorra i es varen posar les boies,
amb l'agravant que les barques han hagut de ser de mida i per això no m'estranya que
s'hagin hagut d'ampliar la zona de boies en contra dels interessos dels banyistes.
Ho dic de cares al proper Pla d'Usos que segurament s'anirà fent ara, i a més és una
zona que depèn de la generalitat, penso que seria bo reconduir el tema i fer una mica
de tria de les barques que han de ser o no a la zona.
Ara voldria fer un prec. Hem pogut tenir com a final de temporada que penso que no
s'ha de produir, i és la falta de seguretat dels banyistes a la platja de Llafranc, no sé si
igual que a la resta de platges. Dissabte passat vaig comptar ser iots dins del que era
la zona teòrica de banyistes.  La meva proposta,  si  la  vol  tenir  en compte, és que
s'hauria  de  mantenir  com  a  mínim  la  zona  de  protecció  de  banyistes,  tant  el
balisament del canal com el balisament de fons perquè no intervinguin el vaixells, no
només per la inseguretat física sinó perquè a més produeixen molta contaminació de
gas-oli, perquè entre altres coses n'hi havia algun de molt gran i tenen problemes per
ancorar-se a la sorra.
Finalment una petita observació, quan es parla de les ajudes a les famílies nombroses
s'han de tenir en compte també les famílies monoparentals que també poden tenir
problemes.

- senyor Rangel: Recollim la situació però voldria fer dues pinzellades per aclarir una
mica els temes que vostè ha posat sobre la taula i per aclarir una mica aquest escenari
de confusió que a vegades no ens porta enlloc. Pel que fa al calendari, vostè ha estat
regidor de serveis, i vostè sap quin és el calendari del Pla d'Usos i vostè sap quines
són les obligacions dels instal·ladors de les boies, i vostè sap que tenim un dèficit que
no només se'ns planteja en la seguretat de la delimitació de la zona de banyistes, però
fins i tot se'ns planteja en un incompliment de la normativa europea de l'àmbit de la
posidònia.  És a dir,  durant tot  l'any ens estem trencant les banyes per aconseguir,
durant els tres mesos d'estiu, que la posidònia no tingui problemes amb els morts i els
ancoratges, i quan arriba el mes d'octubre, se'ns aparquen, entre cometes, amb grans
ancores,  uns  vaixells  que  ens  fan  malbé  tot  l'esforç  que  hem  fet  durant  l'estiu.
Aquestes incomprensions i complexitats són les que el Pla d'usos, desgraciadament,
no té capacitat per solucionar. En les properes converses que tenim la setmana que
ve, que hi ha la primera de les reunions de valoració del Pla d'Usos, com ha funcionat
aquest any i aquestes distorsions, es posa sobre la taula i es posarà sobre la taula, no
només això sinó també l'ampliació que va fer Capitania en relació al canal d'entrada i
de sortida del Port  de Llafranc, que representa aquest encongiment de la zona de
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banyistes de la  sorra.  I  del  que sí  que no en tenia coneixement és que en algun
moment s'hagués plantejat la reducció de barques a la sorra s'havia de completar-se o
complementar-se amb les boies que hi havia al mar, d'això no en tenia coneixement i
penso  que  els  anteriors  regidors  tampoc,  per  tant  si  aquest  document  o  aquesta
situació vostè la coneix, li agrairé que ens la faci arribar perquè és molt interessant.
Una de les coses que vostè ha plantejat i que té tota la raó és que desgraciadament el
parc de barques està creixent en mesura, sobretot les que estan posades en aquest
camp de boies dins de l'àmbit del Port i sorra, dins del que seria competència de Ports
de la Generalitat. El que estem fent, és quan es detecta això, perquè s'ha regulat en
aquest Pla d'usos la mida de les barques que s'hi poden ancorar, el que estem fent és
quan es detecta això substituïm el mort i la barca per una de fora perquè es pugui
desplaçar i no ens generi aquests problemes. Tot i així, aquest és un camp de treball
important  i  li  agraeixo  el  prec  perquè  crec  que té  tota  la  raó  en  relació  a  aquest
aspecte.

- senyor Menor: Simplement per dir no sé que hi hagi cap document sobre el tema del
traspàs  de  barques  de  la  sorra  a  les  boies,  però  la  memòria  històrica  d'anteriors
regidors així m'ho havien transmès, i aquesta va ser una de les lluites que vaig tenir.

- senyora Recio: Després de tres mesos de demanar el nostre grup, informe sobre
l'activitat  portada  a  terme  pel  regidor  de  coordinació  de  l'àrea  del  Primer  tinent
d'Alcalde des del moment que va ser nomenat fins a l'actualitat, hem quedat una mica
sorpresos en rebre el dia 30 de setembre, si no m'equivoco, un mail del senyor regidor
que  ocupa  aquesta  regidoria  on  s'especifiquen  les  tasques  portades  a  terme.
Únicament es diu que la seva tasca ha estat assessorament, coordinació i suport en
tot  el  que  el  Primer  Tinent  d'Alcalde  li  ha  demanat,  descripció  aquesta  de  les
suposades funcions d'aquest regidor, suposo, però que no ens concreta, no ens diu,
què ha fet específicament, el que ens fa pensar aquest mail, perquè no se li pot dir
informe,  que no ha desenvolupar  cap tasca des del  seu nomenament.  També´ens
sobta que ens digui que mai s'han fet les suposades activitats que no ens especifica
quines han estat, en substitució o en nom del Primer Tinent d'Alcalde, en cap moment
li varem demanar això. Ens agradaria que ens especifiqués en un altre informe quines
han estat aquestes tasques d'assessorament, coordinació i suport. Moltes gràcies.

- senyor Fernández: Intentarem millorar l'informe en el proper plenari.

- senyor Vilà: Vvoldria fer una pregunta sobre un concurs, crec que aquest govern ha
tingut massa temes o massa retards en temes de concursos, es tracta del servei de
manteniment de la xarxa de clavegueram. El 21 de gener es publiquen els plecs de
condicions, el 10 d'abril s'obre el primer sobre de l'oferta, el 22 de setembre hi ha la
resolució d'adjudicació i  el  21  d'octubre  s'adjudica per  junta de govern.  Ha passat
alguna cosa perquè un contracte, era petit, hagi trigat tant temps en resoldre's.

-  senyor  secretari:  Aquest  contracte  és  el  que  abans  anava  enllaçat  amb  el
manteniment  de  vies  públiques  més  manteniment  de  clavegueram,  aleshores  la
voluntat era quan es va resoldre el contracte anterior, dividir-lo en dos, per un costat
manteniment  de  vies  públiques  i  per  l'altre  costat  manteniment  del  clavegueram,  i
evidentment  per  poder  fer  això  s'havia  d'adjudicar  els  dos  contractes  a  la  vegada
perquè no podíem deixar a l'anterior prestatari realitzant només una part del servei.
Aleshores la idea era que quan es resolgués el  contracte de manteniment de vies
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públiques i clavegueram, adjudicar per separat els dos contracte. El problema va ser
que en una de les dues licitacions, la corresponent la manteniment de vies públiques,
una  de  les  empreses  que  s'havia  presentat  i  que  no  havia  sortit  adjudicatària  va
presentar un recurs davant el Tribunal Català de Contractes i vàrem haver d'esperar a
la resolució d'aquest recurs per poder adjudicar. Finalment quan va arribar la resolució
vàrem  adjudicar  el  de  manteniment  de  vies  públiques  i  el  manteniment  del
clavegueram,  i  ara  ja,  crec  que és  amb efectes  del  dia  1  de  desembre  que hem
establert l'inici dels dos contractes, i així podem resoldre l'anterior i començar els dos a
la vegada.

- senyor Sabrià: Ens agradaria si poguéssim tenir una mica d'informació, ja sigui avui o
per escrit, sobre què ha anat passant amb el tema de la benzinera del Bon Preu. Una
benzinera que ha estat oberta tot l'estiu, la millor època, entenem que es varen fer les
obres  però  nosaltres  no  tenim  constància  que  aquell  espai  estigui  recepcionat
totalment ni tant sols parcialment, i tot i això la benzinera es va posar en marxa i va
funcionar durant uns mesos. No sé si això està en tràmits de resoldre o no ho està,
ens arriba per altres bandes que la benzinera que hi  ha molt  aprop d'aquell  espai
també s'havia interessat i en canvi ho havien desestimat justament perquè hi havia la
previsió que la finalització d'aquestes obres i l'entrega fos molt llarga. Voldríem saber
quina és la situació,  quina és la previsió de cares a futur,  una mica saber què ha
passat en aquell  espai,  jo ara no tinc la informació d'última hora però crec que la
setmana passada encara estava tancada.

- senyor Fernández: Jo li puc explicar i en qualsevol cas l'expedient està a la seva
disposició.  Aquí  el  tema està  que  a  a  aquesta  benzinera  se  li  dona  una  llicència
d'activitats i llicència urbanística, condicionada a què no podia obrir l'activitat fins que
les obres d'urbanització que fa l'ajuntament estiguessin totalment acabades. Donat que
ell obre sense complir la condició de la llicència, l'Ajuntament el que fa és requerir el
tancament de la benzinera i actualment està tancada a l'espera que nosaltres acabem
les obres. Per tant, és obvi que aquí hi ha una condició que l'Ajuntament imposa a un
privat, que la responsabilitat de fer les obres és de l'Ajuntament, i sabem que això li
està causant un perjudici econòmic, però en son conscients perquè ells quan varen
començar a l'obra sabien que hi havia aquest condicionant i ara estem intentant que
l'empresa que ha de fer  l'obra,  que  és  Rubau,  ens han garantit  que  la  primera o
segona setmana de novembre estigui totalment l'obra finalitzada, o gran part d'ella,
tenim un tema pendent per arreglar amb Fecsa-Endesa, que hi estem molt a sobre, i
intentarem recepcionar les obres per intentar automàticament que puguin obrir,  per
tant hi ha hagut aquesta temporalitat. És veritat que també aquest tercer que es va
interessar en el seu moment va fer un recurs d'al.legacions, aquestes s'han estimat,
evidentment, perquè el govern ha requerit la clausura de l'activitat, per tant, en aquest
moment  està tot  tranquil  fins  que l'Ajuntament  acabi  les obres i  es  pugui  tornar  a
reobrir la benzinera.

- senyor Sabrià: Gràcies, ja ens aniran informant de com evoluciona. I volíem acabar
fent una reflexió sobre l'externalització de serveis, no és exactament una pregunta,
més aviat una reflexió sobre l'externalització de serveis, lligada probablement a algú
dels cassos que hem tingut darrerament.  Jo crec que com a grup d'Esquerra i  en
general no estem ni a favor ni en contra sinó que estem a favor de cercar en cada cas
el que doni un millor servei al ciutadà, hi ha coses que les podem fer directament, hi ha
coses que les podem fer amb conveni amb altres entitats, hi ha coses que les podem
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treure a fora, però aquí el que és més important és definir exactament que busquem,
no prendre decisions simplement per tenir-ho més fàcil o per treure'ns una tasca de
sobre, sinó tenir ben clar que busquem l'oferta més àmplia, aquesta és una de les
opcions, una millor gestió, més professionalitat, ampliar l'equip... hi ha molts motius per
poder-ho  fer.  I  el  segon pas  és  decidir  si  l'externalització  és  la  millor  situació  per
aconseguir aquests objectius que hem fixat, i la tercera seria, en tot cas, si es creu que
és així, redactar un plec que cerqui aquests objectius, que puntuï l'experiència, que
puntuï  els  currículums,  i  per  tant,  cercar  el  millor  dels  serveis  públics  pel  nostre
ajuntament i per la nostra gent, i crec que aquesta és la feina més important a fer,
perquè un cop obert el concurs s'ha d'adjudicar a qui fa la millor de les propostes, i si
no fem bé aquesta primera part, ens podem trobar situacions que no donin resposta
als plantejaments inicials, com n'hi ha hagut exemples darrerament, perquè si el que
ens  trobem  és  que  ho  acabem  adjudicant  a  algú  que  ni  té  l'equip  ni  té  els
professionals, que pugui acabar, fins i tot, fent ofertes als mateixos professionals que
podíem  tenir  nosaltres  anteriorment  i  portant-los  a  una  situació  laboral  de  menys
ingressos i més precarietat, tot això no acaba trobant els objectis que nosaltres havíem
plantejat d'inici o els que ens han de donar un millor servei públic com a ciutadans de
Palafrugell.  Jo  crec  que  això  és  una  reflexió  que  és  important  que  la  fem,  que
plantegem bé aquests concursos, que puntuem bé, i que després, com només hi ha
una manera de fer-ho, que ho adjudiquem a la millor de les propostes, però que cal
sempre una reflexió prèvia per evitar trobar-nos situacions, al final, que no són les que
desitjàvem  d'inici  i  que  aquest  servei  públic  no  millori  sinó  que  empitjori.  Moltes
gràcies.

-  senyor  Fernández:  Només  dir-li  que  alguna  de  les  parts  que  vostè  diu  jo  les
comparteixo, jo no he sigut mai defensor de la gestió directa ni indirecta, en cada cas
cal fer el que s'adeqüi. Vostè diu que es puntuï bé, en aquest moment només puntua la
taula de contractació, i segons la nova Llei de contractació és una taula tècnica, no hi
ha polítics, per tant només puntua la part tècnica, i també és evident que en aquests
moments hi ha dues coses que s'han de complir, deixant a part si es fa el servei intern
o externament, primer s'ha de complir la Llei de Contractes de l'Estat, i diu que segons
per quins imports cal fer concurs obert, això és obvi; i segon, també s'ha de complir la
Llei de Transparència, que en aquests moments, algunes parts de la Llei aprovada pel
govern central s'estan tramitant, és també d'afectació, per tant, el govern el que fa, és,
quan treu el concurs públic, vostè sap que hi ha dues fases, la part tècnica que és on
es valora la capacitat, l'experiència, la trajectòria, que això puntua amb un paquet, i
una vegada oberta aquesta plica i es valora, fins que no es valora aquesta no es pot
obrir la segona plica. Abans, fins i tot la pròpia Llei permetia obrir les dues pliques al
moment. És veritat, segurament que en els plecs de condicions hi poden haver moltes
coses per ajustar, és veritat, però en qualsevol cas, l'Ajuntament el que ha de fer, com
vostè entén, és garantir, primer, que quan el contracte sobrepassa un import i la Llei
ens obliga a treure a concurs, s'ha de fer; garantir la lliure concurrència, garantir que el
procés sigui transparent i si no hi ha transparència qualsevol particular està en la seva
obligació d'impugnar el procés, i sobretot, garantir que el servei tingui continuïtat, hi ha
d'haver una voluntat política, quan es dissenya un servei de qualsevol tipus, el primer
que  s´ha  de  tenir  voluntat  és  de  fer  el  servei,  decidir  si  es  fa  directament  o
indirectament, però jo crec que la clau està en garantir que el servei es faci. És veritat
que segurament aquest Ajuntament ha tingut diferents operacions de gestió interna o
externa, cal dir que la part de gestió directament per l'Ajuntament és impossible perquè
la Llei ens prohibeix consolidar places públiques de capítol I, des de l'any 2011 no
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podem contractar ningú, no podem consolidar cap plaça, fins i tot no podem ni suplir a
la  gent  que  es  jubila,  per  tant,  en  qualsevol  cas,  tot  el  que  sigui  nou  ha  de  ser
contractació externa, via, en aquest cas segons l'import, concurs. Per tant, nosaltres,
en  aquest  cas,  si  és  algun  cas  concret,  algun  tema concret,  perquè  nosaltres  no
podem fer, una vegada oberta la primera plica i valorada per la taula de contractació,
que són tècnics, no són polítics, i això té un valor, i una vegada s'obre la segona plica
que és l'econòmica i que és a la que la Llei dóna fins i tot més pes que a la resta, una
vegada feta aquesta valoració, això és el que dóna, i a més a més hi ha una fórmula
matemàtica. Perquè sinó ho fem així estaríem pervertint el procés, i jo crec que en
aquest cas, el que no podem fer com a govern, malgrat que l'interès pugui ser que
sempre tingui gent del municipi, gent que ho venia fent, al final quan obres un concurs
d'aquests tipus, tens aquests riscos i és que la lliure concurrència vol dir que tu no
pots, d'alguna manera, dir qui podrà ser el beneficiari d'aquest servei. Òbviament un
podrà tenir voluntat de dir que m'agradaria que fos aquesta persona, però del fet que
t'agradaria a què realment finalment compleixi els requisits de la valoració, això no
sempre coincideix i vostè ho sap igual que jo, això ha passat moltes vegades, fins i tot
quan fem adjudicacions d'obres, quan convidem a tres o quatre empresaris, no sempre
la  millor  proposta  és  la  que  ens  agradaria.  Per  tant,  recollir  d'alguna  manera
l'aportació,  però  en  aquest  cas  el  govern  en  tot  moment  ha  estat  per  complir  la
normativa  de  la  Llei  de  contractes,  per  una  situació  que  feia  temps  que  era
insostenible, i no feia dos mesos, feia més temps. Hem fet un plec de condicions que
al nostre entendre i segons la Junta Rectora de l'Institut Municipal d'Esports així va
aprovar i va passar, que en aquests plecs de condicions s'han fet les dues pliques
tècnica i econòmica, i finalment quan s'han obert, ha sortit el que ha sortit. En tot cas,
és obvi que el govern ha de fiscalitzar perquè en el moment en què aquesta empresa
entri en funcionament compleixi totes les condicions perquè sinó òbviament no podrà
prestar el servei, però ha de fiscalitzar en el moment en què realment comença a fer el
servei, i amb això estarem amatents. Jo crec que el que sí que s'ha de destacar és
que el govern el que ha de garantir és que el servei afectat, sigui el que sigui, tingui
continuïtat i es pugui fer, per intentar que es faci en les millors condicions possibles.

-  senyor  Sabrià:  Moltes gràcies  senyor  alcalde,  només per  tornar-li  a  dir  que jo  li
agraeixo  molt  que  ens  faci  una  classe  de  com  s'adjudica  però  ho  coneixem
perfectament, i per tant, la reflexió que li fèiem era molt a l'entorn de la importància que
té la presa de la decisió i quin plec es redacta, perquè a partir d'aquell moment això
queda en mans dels tècnics, i per tant, si vostè en la redacció del plec no defineix bé
els objectius i els puntua, troba uns resultats que no són els que busca, i no de qui
busca  sinó  del  servei  públic  que  estem donant,  i  per  tant,  crec  que  a  mi  m'està
explicant  una  cosa  que  no  té  a  veure  amb la  pregunta  que nosaltres  els  hi  hem
plantejat. Per tant, jo els hi demano, reflexionem bé que externalitzem i que no, en
alguns cassos potser aquesta reflexió ja ni tant sols cal perquè hi ha l'obligatorietat de
fer-ho, però en tot cas, treballem bé els plecs i garantim que el resultat ens genera el
servei  públic  que  volíem  donar.  No  em  faci  entrar  a  mi  en  el  debat  sobre  com
s'adjudica,  perquè és evident  que el  dia que aquell  plec es posa en marxa és un
procés  tècnic,  pobre  del  qui  intenti  veure-ho  d'una  altra  manera  o  de  qui  vulgui
prioritzar un per davant de l'altre. En tot cas, nosaltres tornem a insistir, aquí l'important
és la redacció del plec, que aquest reculli bé els objectius, que la puntuació porti a
garantir  el  servei,  que  entri  en  els  paràmetres  econòmics  que  pugui  assumir
l'Ajuntament, per tant, jo entenc que vostè tingui l'interès d'explicar una altra cosa, però
nosaltres només li fèiem una reflexió a l'entorn de la importància de fer un treball ben
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fet perquè ens doni el resultat que nosaltres volem a l'hora d'oferir el servei públic al
ciutadà. Ja està, i em pot tornar a explicar com es pot intervenir per adjudicar o no
adjudicar, però ja li dic que aquesta no tenia res a veure amb la reflexió que fèiem
nosaltres.

- senyor Fernández: si vostè m'està parlant d'un servei concret, parli del servei concret
del que estem parlant, d'un servei que ja estava externalitzat.  Vostè em parla d'un
servei concret, estem parlant del servei d'spínning de l'Institut Municipal d'Esports, un
servei que estava externalitzat fins i tot quan vostès governaven, externalitzat en una
situació  que  calia  regularitzar.  Nosaltres  fem  un  plec  de  condicions,  on  d'alguna
manera  hem intentat  fer  els  dos  condicionants,  vostè  diu  que  aquest  plec  es  pot
millorar, jo penso que en base a aquest plec, les empreses han sigut valorades totes
sota el mateix criteri, en tot cas, si en el plec hi ha algun element que no s'ajusta, totes
han estat valorades segons el mateix barem, i primer obrim una plica i després obrim
una altra, i al final, el que l'Ajuntament ha de garantir és que el servei que es dóna
sigui  de  qualitat,  i  haurem  de  fiscalitzar  que  l'empresa  a  qui  s'adjudica  realment
compleixi el plec de condicions del concurs, la nostra feina és aquesta, és fiscalitzar
que en el moment d'entrar en funcionament, l'empresa estigui complint, jo crec que la
nostra funció és aquesta. Què hem hagut de fer?, hem hagut d'adequar un plec de
condicions a una situació concreta, ja sé que potser no li he contestat el que vostè
volia, però en qualsevol cas, la nostra obligació ha sigut redreçar una situació que
entenem que que calia fer-ho per un tema no tant de voluntat política, que també la
voluntat política és de garantir que el servei se segueixi, sinó que la idea estava que
fruit  de  la  Llei  de  contractació  i  fruit  també,  com  he  dit  abans,  que  la  Llei  de
transparència ens obligava, no més això, sinó que també ens ha obligat en el tema del
servei de socorrisme, que la situació era la mateixa, estaven fent una prestació de
serveis de forma irregular, externalitzada amb uns imports que sobrepassava els límits
i hi havia d'haver concurs, i jo com a alcalde tinc l'obligació de garantir que això no
pugui passar, perquè en definitiva si passa qualsevol cosa el responsable soc jo, i jo
crec que últimament estem veient diferents praxis, que jo crec que cap de nosaltres
comparteix, de coses que en molts cassos s'han fet, no és el cas de Palafrugell, però
la meva obligació era intentar redreçar una situació i és el que estem intentant. Ja dic
que hi  ha l'altre  cas  que és  el  tema del  socorrisme que ens ha  passat  una cosa
semblant, i quan s'acabi el procés veurem que segurament el servei també canviarà
perquè calia fer uns plecs de condicions nous.

I no havent-hi cap més assumpte per tractar s’aixeca la sessió essent les deu i vint-i-
cinc minuts de la nit.  En dono fe.

Diligència: Aquesta acta ha estat aprovada sense esmenes pel Ple del dia XXX.
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